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DISPOSICIONS GENERALS

Acords dels òrgans de govern

PREUS PÚBLICS I AJUTS PER A LES ESCOLES
BRESSOLS MUNICIPALS, CURS 2002-2003
(Aprovats per la Comissió de Govern en data 6 de
març de 2002)

La Comissió de Govern, en sessió del dia 6 de
març de 2002, ha acordat:

Aprovar els preus públics i els ajuts corresponents
per a les escoles bressol municipals per al curs 2002-
2003, segons es relaciona a la documentació annexa.

Annex

– Preu d’escolaritat ................................. 1.250 €
– Preu d’alimentació ............................... 850 €

Ajuts:
– Import total màxim de 2.074.968,52 €  (que resulta

de sumar el 20% d’ingressos previstos a rebre
dels usuaris més un 16% addicional, de conformi-
tat amb els fonaments que consten a l’expedient).

Decrets de l’Alcaldia

Decret.  Vistos el present expedient i l’informe del
cap de la Secretaria de la Ponència de Nomenclàtor, i
en ús de les facultats conferides a aquesta Alcaldia
per l’article 13 de la Carta de Barcelona, disposo:

Aprovar el canvi de tipologia dels jardins d’Ovidi
Montllor per plaça d’Ovidi Montllor, en la “Ciutat del
Teatre”, al districte de Sants-Montjuïc.

Barcelona, 22 de març de 2002. L’alcalde, Joan
Clos i Matheu.

(Ref. 989)

* * *

Decret.  Vistos el present expedient i l’informe del
cap de la Secretaria de la Ponència de Nomenclàtor, i
en ús de les facultats conferides a aquesta Alcaldia
per l’article 13 de la Carta de Barcelona, disposo:

Donar el nom de Doctor Pla i Armengol als jardins

de la finca situada entre el carrer de Cartagena i
l’avinguda de la Mare de Déu de Montserrat, en el
districte d’Horta-Guinardó.

Barcelona, 22 de març de 2002. L’alcalde, Joan
Clos i Matheu.

(Ref. 990)

* * *

Decret.  Vistos el present expedient i l’informe del
cap de la Secretaria de la Ponència de Nomenclàtor, i
en ús de les facultats conferides a aquesta Alcaldia
per l’article 13 de la Carta de Barcelona, disposo:

Donar el nom de Doctor Robert als jardins interiors
de la plaça de Tetuan, en el districte de l’Eixample.

Barcelona, 22 de març de 2002. L’alcalde, Joan
Clos i Matheu.

(Ref. 991)
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CARTIPÀS

Decret.  Vist l’escrit rebut del secretari de Política Mu-
nicipal del Partit Socialista de Catalunya de Barcelona
de data 18 de març de 2002, que comunica uns canvis
de consellers al Consell Municipal del Districte de Sant
Andreu, i d’acord amb l’article 16.1 de les Normes regu-
ladores del funcionament dels Districtes, disposo:

Nomenar membres del Consell Municipal del Distric-
te de Sant Andreu la Sra. Violeta Sahun i Montero i el
Sr. Eric Gómez i Aznar, en substitució de la Sra. Sara
Faiges i Vicente i del Sr. Albert Ballesteros i Monzonís.

Barcelona, 22 de març de 2002. L’alcalde, Joan
Clos i Matheu.

(Ref. 973)

* * *

Decret. En ús de les atribucions que em conferei-
xen els articles 21 de la Llei reguladora de les bases
de règim local i 13 de la Carta municipal de Barcelo-
na, disposo:

Designar representants de l’Ajuntament de Barce-
lona a la Comissió de Control del Pla de Pensions,
les persones següents:
– Sr. Jordi Ametlló i Lafuente, director de Recursos

Humans.
– Sr. Fernando Daroca i Esquirol, director de Rela-

cions Laborals.

– Sra. Glòria Figuerola i Anguera, gerent del Distric-
te de Sant Andreu.

– Sr. Joaquim Costa i Montal, cap del Departament
de Gestió Econòmica de la Direcció de Recursos
Humans.

Barcelona, 22 de març de 2002. L’alcalde, Joan
Clos i Matheu.

(Ref. 974)

* * *

Decret.  D’acord amb l’article 9 dels Estatuts del
Consorci Casa Àsia i en ús de les atribucions que em
confereix l’article 13 de la Carta municipal de Barcelo-
na, disposo:

Designar suplents del Consell Rector del Consorci
Casa Àsia, en representació de l’Ajuntament de Bar-
celona, les persones següents:

Ima. Sra. Maravillas Rojo i Torrecilla
Ima. Sra. Marina Subirats i Martori
Im. Sr. Pere Alcober i Solanas
Sr. Jordi Martí i Grau
Sr. Josep Roig i Martí
Sr. Alex Ballester i Fabregues
Barcelona, 22 de març de 2002. L’alcalde, Joan

Clos i Matheu.
(Ref. 975)
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COMISSIONS DEL CONSELL MUNICIPAL

Comissió de Benestar Social

Acta de la sessió celebrada el dia 5 de febrer de
2002 i aprovada el dia 12 de març de 2002

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat, el dia de cinc de febrer de dos mil dos, s’hi
reuneix la Comissió de Benestar Social sota la presi-
dència de la Ima. Sra. Núria Carrera i Comes. Hi as-
sisteixen les Imes. Sres. i els Ims. Srs.: Albert Batlle i
Bastardas, Lourdes Muñoz Santamaría, Imma Mayol
i Beltran, Roser Veciana i Olivé, Jaume Ciurana i
Llevadot, Magdalena Oranich i Solagran, Teresa M.
Fandos i Payà, Josep Miró i Ardèvol, Josep Gascón i
Castillo i M. Ángeles Treserra i Soler, assistits per la
tècnica d’administració general, Sra. Tecla Fort i Rie-
ra, la qual actua per delegació expressa del secretari
general i certifica.

Excusen la seva absència les Imes. Sres. Immacu-
lada Moraleda i Pérez i Joana Ortega i Alemany.

S’obre la sessió a les setze hores.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova.

II) Part informativa

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament d’or-
ganització municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Sector Serveis Personals

Del gerent municipal, de data 28 de desembre de
2001, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs per adjudicar el contracte de gestió de la casa
d’acolliment per a dones maltractades, per als exer-
cicis 2002-2004 i per un import de 147.991.092 pes-
setes.

2. Sector de Serveis Personals

Del gerent municipal, de data 28 de desembre de
2001, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs per a adjudicar el contracte de gestió del servei
d’atenció a la dona, per als exercicis 2002-2004 i per
un import de 67.825.672 pessetes.

3. Sector de Serveis Personals

Del gerent municipal, de data 28 de desembre de
2001, que adjudica a la societat Progess, Projectes i

Gestió de Serveis Socials, SL el contracte de gestió
del centre residencial Masia Can Planas, per als
exercicis 2002-2004, i per un import de 376.618.629
pessetes.

b) Mesures de govern
c) Informes

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord

1. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’arti-
cle 30.1 del Reglament orgànic municipal, la regula-
ció de dos fitxers informàtics de dades de caràcter
personal de titularitat de l’Institut Municipal de Perso-
nes amb Disminució, referits l’un als usuaris de l’Insti-
tut i l’altre al personal (treballador/treballadores) de
l’Institut, per no haver-se formulat cap al·legació du-
rant el període d’informació pública.

La Sra. Carrera explica que se sotmet a l’aprovació
definitiva del Plenari del Consell Municipal la regula-
ció de dos fitxers informàtics de dades de caràcter
personal de titularitat de l’Institut Municipal de Per-
sones amb Disminució als que no s’ha formulat cap
al·legació durant el període d’informació pública.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

IV) Part decisòria

a) Propostes d’acord

PONÈNCIA D’ESPORTS

Districte de Sants-Montjuïc

2. 1) Declarar vàlid el procediment de licitació del
concurs per a la concessió de les instal·lacions del
Poliesportiu La Bordeta. 2) Adjudicar l’esmentada
concessió al Secretariat d’Entitats de Sants-Hosta-
francs-La Bordeta, NIF G58186180, per un període
de trenta anys a partir del dia següent al de la forma-
lització del contracte, d’acord amb el plec de condi-
cions que regeix aquesta concessió, l’oferta presenta-
da per l’esmentada Entitat i les condicions definides
en l’informe-proposta realitzat per la Comissió de Va-
loració d’aquest concurs, entre els quals figura un to-
tal d’inversió inicial de 3.906.578,68 euros. 3) Reque-
rir l’esmentada entitat perquè en el termini màxim de
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quinze dies a partir de la notificació d’aquesta adjudi-
cació presenti document acreditatiu d’haver constituït
garantia definitiva per un import de 24.040,48 euros i
comparegui el dia i hora que se li indiqui per a la for-
malització d’aquest contracte. 4) Facultar l’Im. Sr.
Pere Alcober i Solanas, regidor del Districte de Sants-
Montjuïc, per a la firma del contracte.

El Sr. Batlle explica que es proposa l’adjudicació al
Secretariat d’Entitats de Sants-Hostafrancs-La Borde-
ta la concessió de les instal·lacions del Poliesportiu
La Bordeta. En l’expedient consta l’informe tècnic as-
sumit per la mesa de contractació que qualifica la
proposta de l’adjudicatària com la millor de les tres
presentades.

La Sra. Carrera expressa el vot favorable del
PSC, la Sra. Mayol expressa el vot favorable d’IC-V,
la Sra. Veciana expressa el vot favorable d’ ERC-
EV, la Sra. Fandos expressa el vot favorable de CiU
i la Sra. Treserra expressa el vot favorable de PPC, i
s’aprova.

Districte de Sant Martí

3. Desestimar les al·legacions presentades per
Convergència i Unió a la modificació dels plecs de
clàusules d’explotació que regeixen la gestió de la
instal·lació Complex Esportiu Municipal Maresme,
aprovada inicialment per la Comissió de Benestar So-
cial del Consell Municipal de data 16 d’octubre de
2001. Estimar parcialment les al·legacions de l’Asso-
ciació Esportiva Maresport i la del Col·lectiu d’Esport
per a Tothom 10 d’acord amb l’informe de data 18 de
gener de 2002 i aprovar definitivament la modificació
dels esmentats plecs.

El Sr. Batlle explica que es desestimen les al·lega-
cions de CiU per considerar que tenen caràcter sub-
jectiu i que s’estimen parcialment les de l’Associació
Esportiva Maresport i la del Col·lectiu d’Esport per a
Tothom 10. Es disminueix la inversió mínima exigida i
es varia el termini que passa de 4 a 6 anys.

La Sra. Fandos puntualitza que les al·legacions del
seu Grup es van presentar dins de termini i que no
tenen caràcter subjectiu. Es demanava que l’Ajunta-
ment invertís en la instal·lació de la mateixa forma
que ho ha fet la Generalitat que hi ha invertit 50 mi-
lions de pessetes a fons perdut. En relació als criteris
de puntuació per procedir a l’adjudicació, es pregunta
per què son diferents en cada plec de condicions, no
entén per què en uns casos es valora més la gestió i
en altres, per exemple, la inversió, creu necessari de-
finir uns criteris generals que s’adoptin de forma simi-
lar per a tots els concursos.

El Sr. Batlle respon que l’èxit del sistema esportiu
de Barcelona es basa en la complicitat que s’esta-
bleix entre el mon privat i públic i puntualitza que
l’Ajuntament ha invertit en aquest complex en les fa-
ses anteriors. Explica que la diferència de criteris de
puntuació en els plecs de clàusules obeeix a les dife-
rents necessitats dels diversos equipaments i a les
condicions de l’entorn que obliguen a adaptar-se a
les variables existents.

La Sra. Carrera expressa el vot favorable del PSC,
la Sra. Mayol expressa el vot favorable d’IC-V, la Sra.
Veciana expressa el vot favorable d’ ERC-EV, la
Sra. Fandos expressa el vot contrari de CiU i la Sra.
Treserra expressa l’abstenció de PPC, i s’aprova.

b) Proposicions

Del Grup Municipal de Convergència i Unió:
4. Encarregar als Serveis de Benestar Social una

avaluació de les necessitats més importants (com per
exemple, temps semafòrics, accés al transport públic
de superfície i subterrani, accessibilitat als propis ha-
bitatges, seguretat, etc.) que té la gent gran per poder
fer un ús i gaudi de la ciutat en condicions no discri-
minatòries en relació a la resta de ciutadans.

El Sr. Miró formula la proposició posant de mani-
fest la importància del pes que la gent gran té a Bar-
celona i del ressò que feien els mitjans de comunica-
ció del fet que Barcelona és la capital de província
amb més gent gran i que fins hi tot a escala europea
ocupa entre el 3r i 4t lloc. Explica que en aquest con-
text hi ha una mancança perquè la gent gran té unes
necessitats específiques que l’actual funcionament
de la ciutat no preveu. Des d’aquesta necessitat evi-
dent es formula la proposició per tal que els serveis
de Benestar Social facin una avaluació de les neces-
sitats més importants que té la gent gran per poder
fer un ús i gaudi de la ciutat en condicions no discri-
minatòries en relació a la resta de ciutadans. Posa
com a exemple la barrera natural que per a la gent
gran representa els temps semafòrics de traspassa-
ment de molts carrers de la ciutat. Considera que cal
buscar solucions que compaginin les necessitats del
tràfic amb l’existència de suficients itineraris que per-
metin a la gent gran els desplaçaments fonamentals i
bàsics sense tenir que patir les dificultats en que avui
en dia es troben.

La Sra. Carrera puntualitza que el fet que la ciutat
envelleixi no és un aspecte negatiu, sinó que significa
que la gent gran continua vivint a la ciutat. Explica
que l’any 1995, en consens de tots els grups polítics i
associacions de persones amb disminució es va pac-
tar un Pla d’accessibilitat que plantejava assolir tots
els seus objectius l’any 2006. Indica que en aquests
moments, el procés més lent és el Pla d’accessibilitat
del metro que –recorda– és responsabilitat i compe-
tència de la Generalitat. Com a mesures concretes
més enllà del Pla d’accessibilitat, puntualitza que s’han
fet consultes amb experts, les recomanacions del
quals s’han anat complint i, considera, que la ciutat té
un estàndard per sobre de la normativa europea.

El Sr. Miró comenta que la davallada demogràfica
provoca l’envelliment de la població i aquest és el
procés que està vivint la ciutat de Barcelona i consi-
dera que hauria de ser un motiu de reflexió i preocu-
pació important pel govern municipal el que la gent
jove no es quedi a viure a la ciutat. Considera que el
problema de la gent gran no es limita a dificultats
d’accessibilitat, sinó al funcionament general de la
ciutat. Hi ha elements com les qüestions relacionades
amb la situació als habitatges, les condicions de se-
guretat general de la via pública, etc., que els impos-
sibiliten gaudir de la ciutat.

La Sra. Carrera considera que la mesura del grau
de confortabilitat de la ciutat el donen els indica-
dors de qualitat. Pel que fa a l’accessibilitat de les vo-
reres de Barcelona explica que el Pla és emblemàtic i
reconegut per tota Europa com molt ambiciós. També
posa de manifest que la Guàrdia Urbana visita anual-
ment els casals municipals per parlar de seguretat
viària i que aquesta mesura ha reduït el 50% d’inci-
dents de gent gran en la via pública.
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El Sr. Miró expressa el vot favorable de CiU, la Sra.
Carrera expressa el vot contrari del PSC, la Sra.
Mayol expressa el vot contrari d’IC-V, la Sra. Veciana
expressa el vot contrari d’ ERC-EV, i la Sra. Treserra
expressa el vot favorable de PPC, i es rebutja.

c) Mocions

V) Part de control

a) Precs
b) Preguntes

Del Grup Municipal de Convergència i Unió
5. ¿Quines actuacions ha fet l’Ajuntament de Bar-

celona per intentar evitar la renúncia del RCD Espa-
nyol i de l’equip de futbol americà Barcelona Dragons
a utilitzar les instal·lacions de l’Estadi Olímpic Lluís
Companys de Montjuïc?

¿Quin és el pla de futur que té previst l’Ajuntament
de Barcelona per a l’esmentat estadi?

La Sra. Fandos formula la pregunta atès que l’Es-
tadi Olímpic Lluís Companys de Montjuïc és un sím-
bol emblemàtic de la ciutat. No entén per què els
beneficis de la Societat Barcelona Promoció no reper-
cuteixen directament en l’esport.

El Sr. Batlle explica que es vol que el funcionament
esportiu tendeixi a un triple objectiu: esportiu, social i
econòmic. El que s’ha produït és la finalització d’un
contracte que quan es va signar va ser molt ben rebut
per les dues parts. No creu que s’hagin dit coses con-
tradictòries. Considera que la massa social del RCD
Espanyol, com la de la majoria de clubs de futbol del
país, desitja tenir un patrimoni propi i ser propietari de
les instal·lacions per tant la noticia és positiva per al
club. El RCD Espanyol continuarà sent usuari de les
instal·lacions durant un temps llarg i el que cal ara es
tancar un nou contracte que sigui bo per al club i per
a la ciutat. L’Estadi Olímpic pot tenir molts usos, es
pot dedicar als espectacles i a l’esport des d’esport
de base fins a esport d’altíssima competició; no es re-
nuncia a una multifuncionalitat en l’ús de l’Estadi. Pel
que fa l’equip de futbol americà Barcelona Dragons,
comenta que la situació és diferent, ja que l’Equip ha

optat per l’estratègia d’unir-se al Futbol Club Barcelo-
na i utilitzar, per tant, les instal·lacions pròpies del
Club.

La Sra. Fandos pregunta si l’Estadi es podrà utilit-
zar a uns preus més accessibles.

El Sr. Batlle respon que la política de preus ha de
garantir que en l’Estadi es pugui practicar esport de
base, de competició i d’espectacle.

Es dóna per tractada.
6. ¿Quantes persones grans han estat ateses do-

miciliàriament durant els anys 2000 i 2001? ¿Quantes
hores diàries reben atenció aquestes persones i quin
és el motiu que ha generat la necessitat de l’atenció
domiciliària?

El Sr. Miró formula la pregunta.
La Sra. Carrera respon que l’any 2000 van ser ate-

ses 3.798 persones i en el 2001, 4.006. Si s’afegei-
xen la resta de prestacions que també formen part
del servei a domicili com ara els arranjaments, repa-
racions i menjars a domicili, s’estaria parlant de 4.483
persones ateses en l’any 2001. L’any 2000 es van
dedicar a aquest servei 623.415 hores i en el 2001,
640.374 hores. La mitjana horària d’atenció en el
2000 és de 3,7 i en el 2001 augmenta a 4,4. El motius
per donar el servei a domicili són que l’entorn de la
persona no la pugui atendre, que els seus ingressos
estiguin per sota de 60 mil pessetes al mes i que
visquin soles. El tipus de dependència d’aquestes
persones es classifica en tres graus: mitjana, greu i
severa.

El Sr. Miró demana com es distribueixen la mitjana
d’hores en funció de les dependències mitjana, greu i
severa.

La Sra. Carrera respon que gran part de la despe-
sa s’inverteix en persones amb dependència greu
motivat, en molts casos, per les llargues llistes d’es-
pera per a ingressar en residències de la Generalitat
de Catalunya.

Es dóna per tractada.

c) Declaracions de Grup

En no haver-hi més assumptes per a tractar, la
presidència aixeca la sessió a les disset hores i vint
minuts.

Comissió d’Educació i Cultura

Acta de la sessió celebrada el dia 5 de febrer de
2002 i aprovada el dia 12 de març de 2002

A la sala President Lluís Companys de la casa
de la ciutat, el dia cinc de febrer de dos mil dos,
s’hi reuneix la Comissió d’Educació i Cultura sota
la presidència de la Ima. Sra. Marina Subirats
Martori. Hi assisteixen les Imes. Sres. i els Ims.
Srs.: Ferran Mascarell i Canalda, Imma Mayol i
Beltran, Jesús Maestro i García, Jaume Ciurana

i Llevadot, Magdalena Oranich i Solagran, Josep
Gascón i Castillo, Teresa Fandos i Payà i Emma
Balseiro i Carreiras, tots ells assistits pel tècnic
d’administració general, Sr. Manel Armengol i Jor-
net, el qual actua per delegació expressa del secre-
tari general i certifica.

Excusen la seva absència les Imes. Sres. i els Ims.
Srs.: Vladimir de Semir Zivojnovic, Maravillas Rojo i
Torrecilla i Joana Ortega i Alemany.

S’obre la sessió a les divuit hores i trenta minuts.
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I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova.

II) Part informativa

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament d’or-
ganització municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Districte d’Horta-Guinardó

Del gerent municipal, de data 17 de desembre de
2001, que adjudica a la societat Marinva, SL, el con-
tracte de gestió i animació del servei d’infància Matas
i Ramis, per als exercicis 2001-2003 i per un import
de 13.375.000 pessetes.

2. Districte de Gràcia

Del gerent municipal, de data 31 de desembre de
2001, que adjudica a la societat La Rulot Infraes-
tructures, SL, el contracte pel trasllat, muntatge i reti-
rada d’infraestructures activitats culturals del Districte
de Gràcia, per als exercicis 2002-2003 i per un import
de 21.000.000 de pessetes.

b) Mesures de govern
c) Informes

A la Comissió:

De la regidora presidenta de la Comissió d’Educa-
ció i Cultura:

1. Informació sobre escoles bressol municipals.
La Sra. Subirats inicia la seva intervenció fent refe-

rència a la construcció de vuit noves escoles bressol,
les quals es troben en diferents estats d’execució, tot
i que totes vuit està previst que siguin inaugurades
abans del mes de setembre d’enguany, per tal que
puguin iniciar la seva activitat amb el nou curs esco-
lar. Tot seguit, fa una sèrie d’observacions sobre al-
gunes de les qüestions organitzatives que hauran de
permetre procedir a les inauguracions esmentades
en les condicions degudes. També esmenta el cost
per alumne de les escoles bressol municipals, actual-
ment d’1.450.000 pessetes (un milió quatre-centes
cinquanta mil pessetes) per criatura, molt per sobre
dels recursos amb què s’han dotat les noves escoles
bressol, escoles que s’han finançat, segons acord a
què s’ha arribat amb la Generalitat de Catalunya, se-
gons el següent repartiment: 200.000 pessetes per
alumne són a càrrec de la Generalitat, amb la idea
que aquest import correspon a un terç del cost;
l’Ajuntament aporta un altre terç i el terç restant seria
aportat per la família, més la quantitat corresponent a
les despeses de menjar. Juntament amb això també
hi ha una despesa de caràcter social, que correspon
als ajuts i beques, sobre la qual hi ha pendent una
negociació entre la Federació de Municipis i la Gene-
ralitat de Catalunya. Mentrestant, és una despesa
que assumeix l’Ajuntament de Barcelona. Davant
aquesta diferència entre els recursos dotats i el seu
cost real, la Sra. Subirats diu que s’imposa analitzar i

esbrinar quin és el model que permeti fer aquest pro-
jecte viable. Diu que s’ha estat treballant amb CCOO
i UGT per tal de poder arribar a un acord, en el qual
es pugui modificar una sèrie d’elements dins de les
escoles bressol actuals, mantenint sempre un siste-
ma semblant a l’actual que sigui aplicable a les noves
escoles inicialment esmentades, i que fa quinze dies
es va signar un preacord amb les dues centrals sindi-
cals. Tot seguit fa una sèrie d’explicacions en relació
a l’horari laboral de les educadores d’aquestes esco-
les, motiu pel qual es va decidir fer una petita consul-
ta per saber si es disposava d’un suport ferm per part
d’aquest col·lectiu. El resultat d’aquesta consulta va
ser d’un 46% de les persones que hi estaven a favor,
i un 54% de persones que hi estaven en contra, amb
una participació del 90% d’aquest col·lectiu. Això indi-
ca de manera clara que tirar endavant aquest acord
és certament difícil. Per tant, en aquests moments
s’estan considerant altres formes d’organització alter-
natives i, en un termini curt, es prendrà una decisió al
respecte.

El Sr. Gascón diu que, pel contingut de l’explicació
donada, ja s’ha tractat un dels temes que el seu Grup
ha plantejat mitjançant la presentació d’una pregunta
que es troba inclosa a l’ordre del dia. En relació a la
consulta realitzada, pregunta si tenia un caràcter vin-
culant, en el sentit de saber si cal interpretar el resul-
tat de la consulta comentat com que la proposta mu-
nicipal ha estat rebutjada. També pregunta com es
pensa enfocar el procés de matriculació a partir
d’aquest moment. Finalment, voldria saber si el que
ha exposat pot arribar a suposar en algun cas l’exis-
tència d’un doble model per a les escoles bressol que
fins ara han estat actives.

La Sra. Subirats diu que la consulta feta no tenia
formalment el caràcter de vinculant, ja que l’Ajunta-
ment sempre es podia reservar el dret d’organitzar el
servei d’aquestes escoles de la manera que conside-
res més adequada; no obstant això, creu que allò el
que s’ha fet és el que més convenia, i que en aques-
tes circumstàncies tirar endavant un projecte que no
comptés amb un ampli suport hagués estat un error
que no han volgut cometre. En relació al procés de
matriculació, diu que no hi haurà cap dificultat i que
es farà com sempre per a les escoles ja existents, i
que per a les escoles noves es farà a través de
l’IMEB. Finalment, reconeix que es pugui arribar a un
doble model en alguns dels casos, tot i que pensa
que això no representa un problema greu, ja que si
miren tot el mapa escolar de Catalunya en el seu
conjunt, hi ha certament molts tipus d’escola que con-
viuen, tenint present que el sistema de treball del De-
partament d’Ensenyament de la Generalitat de
Catalunya ha seguit fins ara ha estat precisament el
de la diversificació.

La Sra. Balseiro diu que després d’escoltar les ex-
plicacions de la Sra. Subirats se’n va més confusa del
que estava abans d’iniciar-se aquesta sessió, ja que
encara s’està parlant de repartiment de competències
entre les Administracions municipal i autonòmica,
quan ella creia que, un cop arribat a l’acord relatiu a
la creació del Consorci d’Educació, aquelles compe-
tències serien corresponsabilitat de totes dues admi-
nistracions. Per això la sorprèn que, després d’un any
de donar el vist-i-plau als estatuts del Consorci, enca-
ra ara s’estiguin discutint qüestions competencials.
Tampoc li ha quedat clar quin és el nombre exacte de
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places que es posaran en oferta per al curs escolar
vinent per als nens de 0 a 3 anys.

La Sra. Subirats diu, en relació als estatuts del nou
Consorci, que està pendent que avui mateix s’aprovi
per part de la Generalitat, segons les notícies de què
disposa. Si és així, es disposarà d’un termini de tren-
ta dies a partir de la seva publicació en el DOGC per
a procedir a la seva constitució formal. Quan això es
produeixi, serà el moment a partir del qual es comen-
çarà a funcionar com a Consorci d’Educació. Per
aquest motiu es fàcil d’entendre que unes escoles
que es pretén inaugurar el proper mes de setembre
no poden estar aturades i pendent del fet que final-
ment es produeixin tots els tràmits burocràtics inte-
grants de la creació d’aquest Consorci, pel retard irre-
parable que això produiria. Respecte al nombre de
places actual, diu que és el que correspon a les 39
(trenta-nou) escoles existents. També afirma que fa
un any es va pactar amb la Generalitat la construcció
de mil noves places aproximadament, en relació a les
quals es farien nou (9) escoles per a inaugurar el se-
tembre d’enguany i cinc (5) escoles més que es pre-
tenen inaugurar el setembre del 2003. D’aquestes
nou, podria ser que alguna patís algun retard per
problemes en l’execució de la construcció, tot i que
preveuen que vuit (8) podran entrar en funcionament
el setembre i potser una s’endarrereixi uns quants
mesos.

La Sra. Balseiro insisteix a saber el nombre total de
places disponibles el mes de setembre vinent.

La Sra. Subirats diu que les places són les matei-
xes que fins ara tenen les 39 escoles en funciona-
ment, a les quals cal afegir seixanta-tres (63) places
per cadascuna de les vuit (8) noves escoles, és a dir,
un total cinc-centes quatre (504) places noves.

El Sr. Ciurana demana que consti en acta la preo-
cupació del seu Grup per la possible existència de
dos sistemes dins de les escoles bressol municipals,
ja que creuen que seria molt millor que totes funcio-
nessin segons uns mateixos criteris i patrons.

La Sra. Subirats diu que això ja és actualment així,
ja que hi ha cinc (5) escoles a la ciutat que segueixen
el model de la Generalitat.

La Sra. Mayol expressa la seva convicció que el
preacord a què es va arribar entre l’IMEB i els sindi-
cats era un preacord molt bo, ja que expressava la
convicció que és possible garantir la qualitat de l’en-
senyament a l’escola bressol amb un model que par-
tia de l’experiència acumulada durant els darrers
anys. Reconeix que era molt important que aquest
preacord tingués l’aprovació dels professionals, cosa
que finalment no ha succeït –encara que sigui per un
marge estret–, circumstància que lamenta. Per això
creu que, a l’hora de plantejar-se alternatives orga-
nitzatives futures, és important no deixar de consi-
derar que aquell preacord tenia el suport de les or-
ganitzacions sindicals i de la força política que ella
representa. Per tant, afirma que, pel que fa al seu
Grup, hauria d’existir una única xarxa pública, cosa
que hores d’ara no succeeix, ja que coexisteixen els
dos actuals models, un de la Generalitat i l’altre de
l’Ajuntament, motiu pel qual creu que caldrà conside-
rar un nou marc d’actuació en el moment que comen-
ci a funcionar el Consorci d’Educació.

El Sr. Maestro diu que el Grup d’Esquerra Republi-
cana ja va manifestar en el seu moment que l’acord a
què es va arribar en un principi era el millor dels pos-

sibles, tot i fer ressaltar que quedava lluny de les se-
ves expectatives. En aquests moments, tot i lamentar
que no hi hagués el suport necessari a l’hora de fer la
consulta als professionals, creu que no es pot perdre
la visió d’intentar construir un sistema sota el prisma
d’un únic model d’escola pública i escoles bressol per
a la ciutat de Barcelona.

La Sra. Subirats diu que en aquests moments hi ha
evidents dificultats per poder disposar a Catalunya
d’un únic model d’escola pública, tot afirmant que ella
no veu del tot malament que convisquin dos models
com els actuals, i diu que caldrà veure com es pot
plantejar aquesta qüestió un cop comenci a funcionar
el Consorci d’Educació.

Es dóna per tractat.
Del regidor ponent de Cultura:
2. Presentació del programa de Santa Eulàlia.
El Sr. Mascarell explica els valors d’optimisme i

il·lusió que es pretén transmetre amb el cartell de les
festes d’enguany que mostra als assistents, realitzat
pel Sr. Alexis Rom. A continuació, explica els trets
fonamentals del calendari de festes, així com els di-
versos esdeveniments que s’hi celebraran i les enti-
tats que hi són involucrades. Tot seguit, dóna la pa-
raula al Sr. Fabregat, director de Festes de la ciutat,
per tal que aquest faci una breu exposició de la res-
ta d’aspectes de les festes de Santa Eulàlia per a
aquest 2002.

El Sr. Fabregat inicia la seva exposició dient que
aquest any coincidien en les dates de la celebració la
festa de Sta. Eulàlia i el Carnaval. Per tal que els ciu-
tadans puguin celebrar totes dues festes amb la mà-
xima intensitat, s’han adaptat algunes de les dates,
sobre les quals dóna més detalls. Tot seguit fa una
sèrie d’observacions sobre la gala d’entrega dels pre-
mis “Ciutat de Barcelona” en el Saló de Cent, així
com la resta dels actes culturals i lúdics previstos,
d’entre els quals es poden destacar la ballada de sar-
danes, la jornada de portes obertes, la cercavila de
gegants, el correfoc infantil o els concerts de l’avingu-
da de la Catedral.

El Sr. Ciurana diu que, com sempre han fet, el seu
Grup demana que es tingui en compte la possibilitat
d’incrementar l’equilibri territorial de la ciutat a l’hora
d’organitzar-hi festes i celebracions, ja que ens estem
acostumant que les festes sempre es facin en els
mateixos indrets de la ciutat.

El Sr. Mascarell diu que per part de l’Institut de Cul-
tura no es deixa mai d’intentar treballar en aquesta lí-
nia, i que sovint la lògica festiva i la lògica pressupos-
tària porten a celebrar la festa en els llocs coneguts.
També diu que festes com aquestes requereixen una
assistència ciutadana i un caliu que fan difícil anar ei-
xamplant sistemàticament el seu escenari. No obs-
tant això, i en relació a la festa de Carnaval, que és el
proper punt de l’ordre del dia, diu que enguany sí que
s’ha aconseguit que les festes de barri siguin les que
integren la festa de la ciutat. Posa com a exemple
que, enguany, la cavalcada de Carnaval de la ciutat
és la que es fa al Districte de Sants; i així succeeix
amb d’altres exemples que comenta.

La Sra. Balseiro felicita l’equip encarregat d’orga-
nitzar i redactar aquest programa de festes, i fa un
prec en el sentit de poder disposar d’aquest progra-
ma amb més antelació als efectes que el seu Grup
pugui fer suggeriments de millora en benefici de tots.

Es dóna per tractat.
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3. Presentació del programa de Carnaval.
El Sr. Mascarell fa una presentació dels trets més

importants d’aquest programa. Destaca primerament
la creació de la “Comissió Cívica del Carnaval de la
ciutat”, integrada per l’ICUB, els mercats municipals,
els Districtes i un ventall amplíssim d’associacions
culturals que converteixen a aquesta festa en una de
les més participades en tota la ciutat durant tot l’any.
Tot seguit, dóna la paraula al Sr. Fabregat perquè
complementi els detalls.

El Sr. Fabregat diu que una de les virtuts més
grans d’aquesta festa de Carnaval, que és una de les
més celebrades pels barcelonins i barcelonines, és el
seu caràcter multicultural, present en els cinc conti-
nents i celebrada sota un mateix model i referent. A
continuació, parla de les línies de treball seguides
des que es va decidir deixar de referenciar la festa de
Carnaval en els mercats municipals. En aquest sentit,
diu que la seva aportació ha estat fonamentalment de
caràcter artístic, potenciant la creació d’un “Rei Car-
nestoltes”, com també organitzativa i de coordinació
entre totes les entitats i associacions ciutadanes im-
plicades.

Es dóna per tractat.
4. Presentació de la CD card Agenda Cultural 2002.
El Sr. Mascarell explica els trets més importants

d’aquest producte cultural multimèdia, un cop vista i
analitzada l’exitosa experiència que es va fer l’any
passat amb caràcter experimental, tot detallant els
continguts informatius més destacables d’aquesta
agenda, com ara els més de quatre mil enllaços,
buscadors, mapes digitals amb els equipaments cul-
turals de la ciutat, informacions sobre l’Any Gaudí,
patrocinadors, etc.

Es dóna per tractat.
5. Informe de la Ponència de Nomenclàtor.
El Sr. Mascarell exposa l’abast d’aquest informe

sobre diferents i nous espais de la ciutat, dels quals
destaca els més significatius, tot llegint la seva deno-
minació i ubicació física en referència als carrers-pla-
ces o indrets que ocupen, i posa a disposició dels re-
gidors i regidores la resta d’informació continguda per
si consideren necessari ampliar alguna informació re-
lativa a algun indret en particular.

Es dóna per tractat.

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord

IV) Part decisòria

a) Propostes d’acord
b) Proposicions

Del Grup Municipal Partit Popular de Catalunya:
6. Instar a la Generalitat de Catalunya a realitzar

una prospecció completa, conjuntament amb els ser-
veis arqueològics de l’Ajuntament que permeti ade-
quar les obres previstes amb l’objectiu d’evitar danyar
les restes arqueològiques de la que pot ser part fona-
mental de l’estructura de l’antiga ciutat de Barcino.

La Sra. Balseiro explica les raons que han motivat
la presentació d’aquesta proposició per part del Grup

Municipal que representa. En aquest sentit, fa refe-
rència a algunes manifestacions i declaracions eme-
ses per diversos experts i responsables d’arqueolo-
gia, tant de la Generalitat de Catalunya com de
l’Ajuntament mateix, en el sentit que cal mantenir i
conservar aquestes restes arqueològiques, sempre
amb l’objectiu d’evitar danyar la que –probablement–
va ser part fonamental de l’estructura de l’antiga ciu-
tat de Barcino.

Contesta el Sr. Mascarell dient en primer lloc que
proposarà el vot negatiu a aquesta proposició, ja que
entén que, dit d’una manera col·loquial, fer el que es
demana en aquesta proposta seria posar el carro
abans que el bou. En aquest sentit, explica la se-
qüència que, al seu criteri, cal seguir en tot aquest
procés, el qual es va iniciar amb la troballa d’aques-
tes restes arqueològiques, considerant sempre que hi
ha zones de la ciutat en les quals, quan es fan obres
que impliquen treballar el subsòl, és molt probable
que se n’hi trobin, com és el cas de la zona que
envolta la plaça Sant Jaume. El procés al qual feia
abans referència s’inicia amb el permís d’obres
corresponent, el qual, un cop atorgat, implica que
l’empresa constructora, encarregada d’executar les
obres, contracti una persona titulada en arqueologia
per tal que aquesta pugui fer el seguiment de les
obres d’enderroc i/o excavació. Aquest arqueòleg
contractat emet un informe en el qual es dictamina el
valor científic o el valor monumental de les troballes.
En referència directa a les restes trobades al voltant
de la plaça Sant Jaume, diu que el seu valor científic
és indubtable, però que cal esperar a veure què diu
aquest informe sobre el seu valor monumental. I quan
es dictamina que hi ha valor monumental, hi ha sem-
pre dues possibilitats: o bé mantenir in situ les restes
arqueològiques, aturant el procés de construcció ini-
ciat, o bé traslladar les restes a un museu. En tot cas,
creu que aquesta recomanació és quelcom que cor-
respon als experts en arqueologia, recomanació que
encara no han fet i que, un cop consultats, calculant
que estaran en disposició de fer-la sobre el mes
d’abril. Aquest informe-recomanació es porta a la Co-
missió de Patrimoni depenent de la Direcció General
competent, que és que finalment dictamina sobre allò
que cal fer amb les restes trobades. Tot seguit, el Sr.
Mascarell diu que, ara per ara, se sap que hi ha uns
mosaics importants del segle IV, que hi ha un impor-
tant àmbit domèstic del segle IV i que aquest espai
domèstic està construït sobre un altre espai sobre el
qual s’especula que podria ser el fòrum del segle II,
cosa que, naturalment, té molt d’interès. I fins ara no
sabem res més, tot esperant l’emissió de l’informe
tècnic final abans esmentat. Per això, reitera la seva
petició de demanar a tothom que respecti la feina que
fins estan duent a terme els arqueòlegs, que no se’ls
pressioni, en el sentit de demanar –abans d’hora–
que es faci una o altra opció amb les restes, i que no
s’intenti instrumentalitzar amb finalitats polítiques
qüestions com aquesta. Recorda que, sempre que es
troben algunes restes arqueològiques a la ciutat, sor-
geix una tendència en moltes persones a fer manifes-
tacions públiques immediates sobre la conveniència
de fer una cosa o altra, quan l’arqueologia és una
ciència que requereix temps i paciència, motiu pel
qual es permet manifestar la seva opinió sobre la
gran inconveniència de presentar propostes com
aquesta abans que els tècnics acabin la seva feina.
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La Sra. Balseiro agraeix la informació donada pel
Sr. Mascarell, ja que als representants del seu Grup
sempre els costa rebre explicacions d’aquest tipus, i
diu per demostrar-ho que s’han assabentat d’aquest
tema per noticies aparegudes en alguns mitjans de
comunicació. També diu que, si hi ha algun lloc per
plantejar i debatre qüestions com aquesta, és preci-
sament la Comissió d’Educació i Cultura. En aquest
mateix sentit no pot compartir les reflexions fetes pel
regidor de Cultura en el sentit de qualificar la preocu-
pació del Grup Municipal Popular per troballes arque-
ològiques com aquesta com una qüestió feta amb la
voluntat política d’instrumentalitzar la feina tècnica
dels arqueòlegs que hi estan treballant. A continuació
insisteix en les raons que han impulsat el Grup que
representa en el moment de presentar aquesta pro-
posta, i en la convicció que manté respecte les cir-
cumstàncies que, al seu parer, fan que sigui necessa-
ri instar la Generalitat de Catalunya a realitzar una
prospecció completa, conjuntament amb els serveis
arqueològics de l’Ajuntament, que permeti adequar
les obres previstes amb l’objectiu d’evitar danyar les
restes arqueològiques tants cops esmentades.

El Sr. Maestro diu que el Grup d’Esquerra Republi-
cana coincideix amb el goig i la joia expressada per
tothom en la troballa d’unes restes arqueològiques de
la importància que avui ens ocupa. Dit això, reconeix
que les coses requereixen el seu temps i el seu ritme
en la seva execució. En aquest sentit destaca que, en
el text de la proposta feta pel Grup del Partit Popular
no hi ha cap petició expressa de preservació de les
restes en el mateix lloc on s’han trobat, motiu pel qual
creu que, encara que sigui de manera implícita, s’es-
tà donant la raó a l’opció d’esperar que els tècnics
dictaminin sobre la conveniència o no de mantenir
aquestes ruïnes. És evident que serà en el moment
que es disposi de tots els elements que calen quan el
seu Grup es podrà pronunciar d’una manera clara i
ferma sobre quin tractament caldrà donar a la troballa
arqueològica objecte d’aquest debat. Per aquest mo-
tiu expressa el vot contrari del seu Grup a aquesta
proposició.

El Sr. Ciurana fa una sèrie de observacions sobre
algunes de les diverses troballes arqueològiques fe-
tes amb anterioritat, com ara les de la plaça Sant Mi-
quel, les de la Catedral o les del mercat de Santa Ca-
terina, alhora que destaca la necessitat que tothom
es posi d’acord a respectar una mena de protocol a
seguir, més enllà de les normes arqueològiques o
d’atorgament de llicències d’abast únicament urba-
nístic, en el cas de troballes de la importància com les
que avui ens ocupen. Tot seguit anuncia el vot favo-
rable del seu Grup a la proposta ara debatuda, tot i
reconèixer no compartir una part de les raons expo-
sades amb anterioritat per la representat del Partit
Popular. En aquest sentit manifesta que no veu cap
intenció d’utilització partidista per part de qui ha pre-
sentat la proposta, en contra del que ha defensat el
Sr. Mascarell. Per això demana que el sentit del seu
vot s’interpreti com una manifestació d’acord a fer
qualsevol esforç per tal de mantenir el patrimoni
historicocultural de la ciutat.

La Sra. Subirats expressa el vot contrari del PSC;
el Sr. Maestro expressa el vot contrari d’ERC-V; el Sr.
Ciurana expressa el vot favorable de CiU; la Sra.
Balseiro expressa el vot favorable del PPC, i es re-
butja.

c) Mocions

V) Part de control

a) Precs

Del Grup Municipal Partit Popular de Catalunya:
7. Que s’elabori en el marc del Projecte Educatiu

de Ciutat unes jornades d’estudi i debat sobre la vio-
lència escolar als centres educatius de la ciutat de
Barcelona amb l’objecte d’estudiar les causes que la
provoquen i d’analitzar mesures dirigides a combatre-
la i prevenir-la.

La Sra. Balseiro explica les raons de la presentació
d’aquest prec tot fent esment d’uns resultats d’una
enquesta sobre “Joventut i seguretat” en relació a la
violència que es produïa en els voltants de les esco-
les de la ciutat, de Catalunya i de la resta de l’Estat,
motiu pel qual demanen que s’elabori, en el marc del
Projecte Educatiu de Ciutat, unes jornades d’estudi i
debat sobre la violència escolar als centres educatius
de la ciutat de Barcelona amb l’objecte d’estudiar les
causes que la provoquen i d’analitzar mesures dirigi-
des a combatre-la i prevenir-la.

La Sra. Subirats diu, primerament, que la violèn-
cia escolar és un assumpte complicat sobre el qual
es fa sovint molta demagògia. Per tant, creu que val
la pena iniciar una línia de treball dins del Projecte
Educatiu, no tant des del punt de vista de proposar
la creació d’unes jornades de treball específiques
com l’organització d’un grup de treball que faci la fei-
na prèvia per poder dictaminar si posteriorment val-
dria la pena dedicar-li unes jornades especials per
poder tractar aquest tema amb la cura o rigorositat
que es mereix.

Es dóna per tractat.

b) Preguntes

Del Grup Municipal de Convergència i Unió:
8. ¿Quin és el capteniment del govern municipal

davant del rebuig dels educadors dels centres munici-
pals sobre el nou model de guarderia?

Es dóna per tractada.
9. ¿Quin és el capteniment del govern de la ciutat

respecte als vitalicis vinculats a la creació o cessió
d’obres culturals? ¿Quants vitalicis estan encara en
vigor? ¿Existeix alguna previsió sobre futurs vitalicis
que es puguin crear?

El Sr. Ciurana diu que es tracta d’una pregunta que
es fa al regidor de Cultura, tot fent referència a la his-
tòria de la figura del vitalici vinculada a creació o ces-
sió d’obres culturals, i posa l’exemple del poeta Bros-
sa com un dels més coneguts. Per això pregunta si
es pensen tirar endavant; quants vitalicis hi ha vi-
gents en aquest moment i si existeix alguna mena de
previsió sobre els possibles vitalicis que es puguin
establir en un futur.

Contesta el Sr. Mascarell recordant que a finals
dels anys 80, l’Ajuntament de Barcelona va posar en
marxa tres importants vitalicis: el de Joan Brossa, el
de Leandre Cristòfol i el de Josep Bartolí, i tots tres
estaven condicionats per una mateixa realitat quant a
la inexistència d’alguns dels museus més importants
que avui podem gaudir, o la manca d’una legislació
que avui també tenim. Per tant, en aquell moment es



NÚM. 12 a 20-IV-2002 a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 631

va fer aquesta política d’establir vitalicis, que fins ara
ha funcionat d’una manera correcta. Diu que, per
sort, i des d’aleshores ençà, l’estructura museística
del nostre país ha evolucionat positivament i ha pres
una solidesa i una consistència que queden referma-
des per institucions com el MNAC o el MACBA, que
són a qui correspon ara tenir aquesta relació amb els
artistes. Per tant, un cop feta aquesta funció “supletò-
ria” per part de l’Ajuntament en un moment determi-
nat i durant un període molt identificable, ara és a les
institucions museístiques del país a qui correspon fer-
ho. Continua la seva intervenció dient que els tres vi-
talicis esmentats ja no estan vigents avui dia més que
en la part de dipòsit de les respectives obres artísti-
ques, amb l’única excepció d’una part de l’obra de
Joan Brossa que es troba dipositada en la fundació
del seu mateix nom. I finalitza dient que, malgrat el
que ha dit abans, creu que és bo que l’Ajuntament
deixi la porta oberta a hipotètiques situacions que es
poguessin produir en un futur immediat, en el sentit
que personalment està a favor de poder estudiar la
possibilitat d’establir un altre vitalici en un cas en el

qual les seves condicions personals i culturals ho jus-
tifiquessin.

El Sr. Ciurana diu que, tot i reconèixer la correcció del
raonament utilitzat pel Sr. Mascarell quant a la compe-
tència d’institucions com el MNAC o el MACBA en
aquestes qüestions, creu que l’Ajuntament de la ciutat
continua tenint una responsabilitat en aquest assumpte
de la creació cultural, i la figura del vitalici és una forma
més de donar suport a aquesta creació cultural.

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal Partit Popular de Catalunya:
10. ¿Té l’Ajuntament algun informe sobre la segu-

retat dels entorns de les escoles, amb referència, so-
bretot al trànsit rodat? ¿Quines són les mesures que
aplica en aquest sentit?

Es retira i es contestarà per escrit.

c) Declaracions de Grup

En no haver-hi més assumptes per a tractar, la pre-
sidència aixeca la sessió a les vint hores.

Comissió de Joventut i Drets Civils

Acta de la sessió celebrada el dia 6 de febrer de
2002 i aprovada el dia 13 de març de 2002

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat, el sis de febrer de dos mil dos, s’hi reuneix la
Comissió de Joventut i Drets Civils, sota la presidèn-
cia de l’Im. Sr. Jordi Portabella i Calvete. Hi assistei-
xen les Imes. Sres. i els Ims. Srs.: Imma Mayol i
Beltran, Immaculada Moraleda i Pérez, Roser Vecia-
na i Olivé, Teresa M. Fandos i Payà, Josep Gascón i
Castillo, assistits per la tècnica d’administració gene-
ral, Sra. Tecla Fort i Riera, la qual actua per delegació
expressa del secretari general i certifica.

Excusen la seva absència la Ima. Sra.: Magdalena
Oranich i Solagran i l’Im. Sr. Pere Alcober i Solanas.

S’obre la sessió a les nou hores i trenta minuts.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior

La Sra. Fandos fa constar que no li han estat tra-
meses les publicacions a què es fa referència en el
punt número 1 de l’acta de la sessió anterior i dema-
na que se li facin arribar. També considera que no
queda suficientment reflectida la intervenció, en el
punt 4, de la regidora ponent de Drets Civils mostrant
el seu disgust.

S’aprova.

II) Part informativa

a) Despatx d’ofici
b) Mesures de govern
c) Informes

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord

IV) Part decisòria

a) Propostes d’acord
b) Proposicions

Del Grup Municipal de Convergència i Unió:
1. Informar cada sis mesos la Comissió de Joven-

tut i Drets Civils sobre l’estat d’aplicació de la Carta
Europea de Salvaguarda dels Drets Humans a la ciu-
tat de Barcelona.

La Sra. Fandos formula la proposició, ja que consi-
dera necessari que l’Ajuntament, després de la signa-
tura de la Carta Europea de Salvaguarda dels Drets
Humans, en faci un seguiment per tal de garantir-ne
el compliment.

La Sra. Veciana considera correcta la proposició i
precisa que la informació seria de caràcter verbal i
que en la propera sessió d’aquesta Comissió apor-
tarà la informació sol·licitada i es fixarà un calendari
regular de sessions informatives. Fetes aquestes pre-
cisions, proposa modificar el redactat de la manera
següent: “Informar, verbalment, amb calendari regu-
lar la Comissió de Joventut i Drets Civils sobre l’estat
d’aplicació de la Carta Europea de Salvaguarda dels
Drets Humans a la ciutat de Barcelona”.

La Sra. Fandos accepta la modificació en el redactat.
La Sra. Veciana puntualitza que basarà la informa-

ció en tres eixos. L’informe sol·licitat a l’Institut de
Drets Humans de Catalunya, el desenvolupament
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de la Carta pel que fa a la seva europeïtzació i mun-
dialització i el procés ciutadà del desenvolupament
estricte de la Carta.

La Sra. Fandos expressa el vot favorable de CiU;
el Sr. Portabella expressa el vot favorable de l’ ERC-
EV; la Sra. Moraleda expressa el vot favorable del
PS; la Sra. Mayol expressa el vot favorable d’IC-V, i
s’aprova amb el següent redactat:

“Informar, verbalment, amb calendari regular la Co-
missió de Joventut i Drets Civils sobre l’estat d’aplica-
ció de la Carta Europea de Salvaguarda dels Drets
Humans a la ciutat de Barcelona”.

c) Mocions

V) Part de control

a) Precs
b) Preguntes

Del Grup Municipal de Convergència i Unió:
2. ¿On es pensa reubicar el Centre d’Informació i

Atenció als Joves, de l’Ajuntament de Barcelona?
¿Quan està previst fer aquesta reubicació?

La Sra. Fandos fa la pregunta que ja havia formulat
fa un any i a la qual encara no ha obtingut resposta.

La Sra. Moraleda explica que el Centre d’Informa-
ció i Atenció als Joves és un centre pioner que durant
l’any passat va atendre 200 mil persones. Considera
que cal dotar-lo de més serveis i és per aquest motiu
que s’està buscant una nova ubicació, que és vol si-
tuar a la part més central del districte de Ciutat Vella.
En aquests moments, s’està estudiant les possibili-
tats que ofereixen dos locals a la Rambla de Raval i

espera poder, abans de l’estiu, comunicar la seva
ubicació definitiva.

Es dóna per tractada.
3. ¿En quin moment es troba el projecte d’Explota-

ció de quatre Centres de noves Tecnologies per a jo-
ves? Es pensa renunciar-hi definitivament?

La Sra. Fandos formula la pregunta.
La Sra. Moraleda recorda que el concurs per a la

gestió dels quatre centres es va declarar desert i que
tampoc es va presentar cap oferta al procés negociat
que a continuació es va convocar. Explica que el que
s’ha fet amb posterioritat és revisar el Projecte, que
s’ha intentat apropar-lo més a la gent ubicant-lo als
Districtes; s’ha replantejat el model i en aquests
moments s’han potenciat les xarxes multimèdia i les
eines bàsiques informàtiques que tenen els dife-
rents espais de joves dels Districtes, així com les que
tenen les Biblioteques i els Centres Cívics. El que es
vol és oferir i implantar material telemàtic de forma
descentralitzada. Cita, com exemple, els espais multi-
mèdia de la Casa del Mig, el de la Casa Golferichs, el
Laboratori Musical del Convent de Sant Agustí a Ciu-
tat Vella i el Centre Garcilaso a Sant Andreu.

La Sra. Fandos entén que els projectes dels quatre
nous Centres es desenvoluparan als Districtes.

La Sra. Moraleda respon que es tracta de desenvo-
lupar el mateix tipus de recursos però que s’ubiquen
en els espais ja existents.

Es dóna per tractada.

c) Declaracions de Grup

I en no haver-hi més assumptes per a tractar, la
presidència aixeca la sessió essent les deu hores i
quinze minuts.

Comissió de Sostenibilitat i Ecologia Urbana

Acta de la sessió celebrada el dia 6 de febrer de
2002 i aprovada el dia 13 de març de 2002

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat de Barcelona, el dia sis de febrer dos mil dos,
s’hi reuneix la Comissió de Sostenibilitat i Ecologia
Urbana sota la presidència de la Ima. Sra. Imma Ma-
yol i Beltran. Hi assisteixen la Ima. Sra. Carme Servit-
je i Mauri i els Ims. Srs.: Jordi Hereu i Boher, Joaquim
Forn i Chiariello, Josep Miró i Ardèvol i Jordi Cornet i
Serra assistits per la tècnica d’administració general,
Sra. Tecla Fort i Riera, la qual actua per delegació
expressa del secretari general de l’Ajuntament de
Barcelona i certifica.

Excusen la seva absència la Ima. Sra. Roser Ve-
ciana i Olivé i l’Im. Sr. Vladimir de Semir i Zivojnovic.

Hi són presents els senyors Ricard Frigola i Pérez,
gerent del Sector d’Actuació de Manteniment i Ser-
veis i Joan Conde i del Campo, gerent de l’Institut de
Parcs i Jardins.

S’obre la sessió a les onze hores i trenta minuts.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova.

II) Part informativa

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament d’or-
ganització municipal, es comunica la resolució se-
güent:

1. Districte de Sant Andreu

Del gerent municipal, de data 21 de desembre de
2001, que autoritza i adjudica al centre d’ecologia i
projecte alternatiu altern CEPA el contracte de tas-
ques d’educació ambiental per a la campanya de re-
ducció de residus al barri de Sant Andreu, per als
exercicis 2001-2002, i per un import d’1.999.840 pes-
setes.
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b) Mesures de govern:

Al Plenari del Consell Municipal:
1. Pla de Millora Energètica de Barcelona.
La Sra. Mayol explica que el Pla de Millora Energè-

tica de Barcelona es presentarà al Plenari del Consell
Municipal com a mesura de Govern i serà sotmès a
exposició pública perquè s’hi puguin fer suggeri-
ments. Considera important que el Pla sigui con-
sensuat per tots els Grups polítics. El Pla pretén fer
diagnosi de la realitat i té com objectius fonamentals:
l’estalvi de l’energia incidint sobre una tendència en
augment; la reducció d’emissions i garantir la qualitat
del subministrament energètic a la ciutat. El Pla s’es-
tructura en una diagnosi i dos plans d’acció, un el que
avui es presenta i un segon en el qual s’està treba-
llant, que serà un Pla de millora del subministrament
elèctric.

El Sr. Frigola inicia l’exposició explicant els cinc ob-
jectius del Pla que són: 1r. Definir els programes
d’actuació en assumptes energètics que siguin òp-
tims. 2n. Estimular la reducció en el consum energè-
tic. 3r. Determinar les tecnologies d’energia renovable
a fomentar a Barcelona. 4t. Reduir emissions a l’at-
mosfera, i 5è. Impulsar la millora del servei energètic.

Indica que l’augment del consum d’energia, la gran
dependència de l’exterior, el fet que la generació amb
energies renovables creix a menor ritme que el con-
sum, el creixement dels canvis tecnològics, la transi-
ció cap a una liberalització completa i un marc
competencial distribuït entre diferents nivells de go-
vern són els factors condicionants de la situació en
què es troba el sector energètic en aquests moments.
El marc competencial pel que fa a programes d’ac-
tuació, energies renovables, eficiència energètica i
reducció del consum correspon a la Unió Europea, a
través de la DG Transports i Energia; a l’Administra-
ció Central mitjançant l’IDAE; a la Generalitat de
Catalunya, amb l’ICAEN i a l’Administració Local a
través de l’Agència d’Energia.

El sector energètic funciona en quatre línies d’ac-
tuació, que són: la generació que es fa en règim de
competència, el transport, mitjançant operadors cen-
trals, la distribució en règim d’oligopoli i la comercialit-
zació en règim de competència. Pel que fa al marc le-
gal, la Unió Europea dicta directives, l’Administració
Central fixa el marc legal general i la regulació
tarifària, la Generalitat garanteix la qualitat, el submi-
nistrament i regula i autoritza les línies i infraestruc-
tura i l’Administració local planifica i regula les xarxes
del terme municipal.

Posa de manifest que, en parlar d’energia, cal par-
lar també de preocupació pel medi ambiental. L’acord
de Kyoto i el compromisos internacionals de Barcelo-
na marquen els objectius de reducció d’emissió.

Explica la metodologia del Pla consistent en la defi-
nició de grups de treball, que són: clima i territori, ma-
triu energètica, xarxes, transports, recintes públics,
edificis, serveis i centres comercials, residus, medi
ambient i modelització, tots ells coordinats a través
de Barcelona Regional i el sector de Manteniment i
Serveis.

A continuació, fa un breu resum de l’estudi de base
i la situació energètica a Barcelona, indicant que
s’han tingut en compte el 90,5% del consum energè-
tic total i el 74 % dels elements arquitectònics de la
ciutat. Les conclusions del diagnòstic en el sector de

l’habitatge mostren que fins l’any 2010 es preveu
construir 3,9 milions de m2. d’habitatge i, per tant, per
vies de regulació es pot aconseguir un gran potencial
d’estalvi. Pel que fa al parc d’edificis fets, cal introduir
criteris d’eficiència energètica en la seva rehabilitació,
millorar els tancaments exteriors, aïllar façanes i im-
plantar calderes i enllumenats de baix consum. En re-
lació als serveis municipals, posa de manifest que el
consum final més alt d’energia correspon a l’enllume-
nat públic amb un 43% seguit de l’escoles públiques
en un 20%. També destaca la importància de la
complementarietat i compatibilitat de les xarxes elèc-
triques, de gas i de climatització per aconseguir un
bon rendiment energètic. En relació al transport, ex-
plica que el transport públic col·lectiu gasta un 8,9%
de l’energia dedicada al transport per realitzar un
48% dels desplaçaments, i el transport privat gasta el
91,1% de l’energia per fer un 51,9% dels desplaça-
ments, fet que evidencia la necessitat de potenciar el
transport públic i afavorir els vianants i l’ús de la bici-
cleta.

Indica que l’emissió de gasos d’efecte hivernacle
procedent de l’ús de energia i tractament de residus
l’any 1999 va ser de 4.732.360 TM de CO2, la proce-
dència més important correspon en un 26% a les
emissions a l’abocador de Garraf; en un 25,5% al
transport i en un 19% a l’habitatge. En relació a l’evo-
lució del consum energètic, explica que el creixement
és constant amb una correlació directa amb el creixe-
ment del PIB. Comparativament amb altres ciutats
d’Europa pel que fa a emissions de CO2, Barcelona
està en una bona situació de partida, però això no vol
dir que no s’hagi d’actuar; aquestes baixes emissions
de CO2 es deuen a un clima benigne, a un mix elèc-
tric amb poca implicació de fonts fòssils; i que és una
ciutat compacta amb un ús extens de gas natural.

Vist el diagnòstic, es proposa un pla d’acció per a
l’estalvi d’energia i la reducció de les emissions a l’at-
mosfera (PAE) que inclou 54 projectes. D’aquests
destaca els següents. En el sector residencial: calde-
res d’alt rendiment en habitatges; millora de fusteries
i vidres de les finestres; millora en els aïllaments dels
habitatges actuals; enllumenat de baix consum i revi-
sió de estàndards energètics. En el sector d’edificis i
instal·lacions públiques: concessió d’instal·lacions de
servei energètic en edificis públics; substitució de
lluminaris d’enllumenat públic; semàfors de LED i
energia fotovoltaica a les escoles. En el sector de
xarxes: xarxa urbana de climatització i planta fotovol-
taica del Fòrum 2004; xarxa urbana de climatització
22@ i aprofitament del fred generat a la regasifi-
cadora del port per a climatització. En el sector de
Serveis i Comercial: cogeneració a poliesportius; sis-
temes fotovoltaics per grans comerços i sistemes de
captació solar per aigua corrent sanitària a polies-
portius. En el sector de transports: potenciació del
desplaçament a peu i de la bicicleta com a mitjà de
transport. En relació al tractament de residus: aprofi-
tament del biogàs de l’Abocador de Residus Munici-
pals del Garraf i construcció de tres ecoparcs per al
tractament selectiu, metanització de la matèria orgà-
nica i generació d’energia. En relació al transport: el
Pla Director d’Infraestructures preveu un conjunt de
mesures del projecte per a la millora i promoció del
transport públic.

Explica que un programa de simulació permet sa-
ber com impactaran aquestes mesures fins l’any
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2010, i la variació en cas de no ser aplicades i se-
guir la tendència actual. L’aplicació de mesures sig-
nificarà la reducció del creixement del consum ener-
gètic en un 17,3% l’any 2010 respecte a l’escenari
tendencial.

Finalment, avança els objectius del Pla per a la mi-
llora de la qualitat del servei elèctric, que són: l’impuls
de la millora del servei energètic i garantir que el ser-
vei dels operadors elèctrics es realitzi d’acord amb
les necessitats dels usuaris. Aquests objectius es
concreten amb uns programes d’actuació que son:
l’aprovació conjunta de Fecsa-Endesa i un sistema
d’informació en temps de real del nivell de servei i
qualitat als usuaris.

El Sr. Cornet posa de manifest que s’està davant
de la primera presentació oficial del Pla. Considera
que s’ha fet un treball de camp important, però tem
que el Pla finalment es fonamenta en uns projectes
que en alguns casos ja s’estan fent i en altres molt
modèlics que el dia a dia pot fer que s’incompleixin.
En aquest sentit recorda que els objectius del Pla de
residus no sempre s’han complert. Dins del que son
els projectes pel control de l’emissió del CO2 pregun-
ta si l’escenari és sobre la previsió o sobre la realitat
del Pla Metropolità. Constata i el preocupa que l’abo-
cador de Garraf no es podrà tancar en les dates pre-
vistes i insisteix que el Pla de residus no ha estat re-
flex de la previsió que es volia complir. Avança que
en període d’exposició pública faran suggeriments
concrets. Considera positiva la voluntat de la Tinent
d’Alcalde de centrar totes aquestes mesures en un
pla únic i específic, però desgraciadament l’experièn-
cia mostra la dificultat del seu compliment.

El Sr. Miró creu que aquest és un esforç i un tre-
ball que mereix felicitació i del que l’oposició en pot
subratllar els elements positius. Hi ha un esforç
gran, voluntat política i un treball de base important.
Considera que el Pla val la pena i la voluntat de CiU
serà de col·laborar-hi al màxim. Dit això, demana
uns quants aclariments i fa unes breus remarques.
Pregunta si quan es parla del consum municipal s’in-
clou també el conjunt de les empreses i organismes
autònoms. L’interessa conèixer amb més detall per
què hi ha una correlació tan alta entre consum ener-
gètic i PIB. Creu que s’és moderat amb els objectius
i pensa que la referència a les altres ciutats euro-
pees i el fet que Barcelona tingui un bon punt de
partida no significa que no s’hagi d’actuar i reduir les
emissions. No veu clar el paper que juga l’abocador
del Garraf i si es preveu el seu tancament ja que
aquest representa el 25% de totes les emissions.
També pensa que hi ha poca creativitat en el tema
del transport.

La Sra. Mayol agraeix les paraules dels Srs. Miró i
Cornet i l’esforç tècnic realitzat. Puntualitza, que en
aquests temes no hi ha un pressió ciutadana impor-
tant i per tant el fet d’haver elaborat el Pla mostra la
voluntat política del seu compliment. Els 54 projectes
son concrets i estant molt valorats, fet que permet di-
mensionar-los. Recorda que les 54 propostes reque-
reixen molta col·laboració del món privat. Està
d’acord que el paper de l’abocador del Garraf es clau
en aquests temes. Recorda que la tendència del crei-
xement energètic és d’un 31% i que amb les actua-
cions del Pla aquest increment se situarà en un 25%.
L’estalvi que es pretén representa el que consumeix
una ciutat de 80 mil habitants.

El Sr. Frigola puntualitza que tot el Pla incorpora el
tancament de l’abocador del Garraf, però que l’explo-
tació del biogàs i el control de les emissions caldrà
continuar-lo. En relació als ecoparcs, manifesta que
el primer està en funcionament, el segon està adjudi-
cat i el tercer està en fase de licitació. Insisteix que el
coeficient de correlació entre consum energètic i PIB
és del 0,91% en el conjunt de les fons energètiques.
En relació al consum municipal, indica que el Pla pre-
veu el consum propi del l’Ajuntament més el de totes
les instal·lacions i serveis de gestió directa

Es dóna per tractat.

c) Informes

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord

2. Aprovar definitivament la creació de l’Agència
Local d’Energia de Barcelona, Consorci que fou apro-
vat inicialment juntament amb els Estatuts en data 17
d’octubre de 2001 per la Comissió de Plenari de
Sostenibilitat i Ecologia Urbana; resoldre, d’acord
amb l’informe que figura a l’expedient, les al·lega-
cions als Estatuts, formulades dins el període d’expo-
sició pública; i aprovar definitivament, així mateix, els
esmentats Estatuts.

La Sra. Mayol explica que el Consorci neix com a
instrument potent per a dur a terme el pla que s’aca-
ba d’exposar.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, IC-V , CiU i PPC.

IV) Part decisòria

a) Propostes d’acord

3. Aprovar inicialment, d’acord amb allò que preveu
l’article 34 del Reglament orgànic municipal, la modifi-
cació dels estatuts de Parcs i Jardins de Barcelona,
Institut Municipal, i sotmetre el text dels Estatuts mo-
dificats a informació pública pel termini de trenta dies
a partir de l’endemà de la data de publicació al Butlle-
tí Oficial de la Província i al Diari Oficial de la Genera-
litat de Catalunya, d’acord amb allò que disposa l’arti-
cle 201 del Reglament d’obres, activitats i serveis
dels Ens locals de Catalunya.

La Sra. Mayol explica que aquesta modificació és
una modernització i adequació dels Estatuts a la nor-
mativa ara vigent.

El Sr. Forn comenta que aquest seria un bon mo-
ment per incloure la representació dels Grups polí-
tics de l’oposició en el Consell d’Administració de
l’Institut.

La Sra. Mayol indica que s’estudiarà aquesta pos-
sibilitat.

El Sr. Cornet demana també un esforç i que l’opo-
sició estigui present en els òrgans de govern de l’Ins-
titut.

La Sra. Mayol expressa el vot favorable d’IC-V; el
Sr. Hereu expressa el vot favorable del PSC, el Sr.
Forn expressa l’abstenció de CiU; el Sr. Cornet ex-
pressa el vot contrari del PPC, i s’aprova.



NÚM. 12 a 20-IV-2002 a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 635

b) Proposicions

Del Grup Municipal de Convergència i Unió:
4. Que els plafons instal·lats al Turó Parc amb frag-

ments d’obres d’escriptors estrangers figurin en la
seva llengua original i en el seu cas la traducció al
català.

El Sr. Forn, abans de formular la proposició dema-
na com aclariment a la proposició que sobre el mateix
tema va fer en la sessió anterior, si la Sra. Gavacho
autora de la selecció dels plafons havia cobrat alguna
remuneració per aquesta tasca.

El Sr. Conde, gerent de l’Institut de Parcs i Jardins,
puntualitza que si va percebre una remuneració, no
exclusivament per aquesta tasca, sinó per un con-
tracte de col·laboració més ampli que tenia amb l’Ins-
titut.

La Sra. Mayol explica que la proposició de CiU, de-
mana que els plafons instal·lats al Turó Parc amb
fragments d’obres d’escriptors estrangers figurin en la
seva llengua original i en el seu cas la traducció al
català. Confia a arribar a un acord i aprovar la propo-
sició. Explica que es va fer un anàlisi dels 14 textos,
sis d’autors catalans, escrits en català, dos d’autors
espanyols escrits en castellà i sis d’autors estrangers.
Dels quatre plafons d’autors estrangers que estan tra-
duïts al castellà, en aquests moments n’hi ha dos,
dels quals ja s’ha trobat la traducció catalana i s’està
indagant si dels altres dos n’existeix la traducció. El
que es proposa és que si es troben aquestes traduc-
cions es canvien les quatre i es posen en català i si
no existeixen les traduccions, es canvien les que
s’han trobat.

El Sr. Cornet recorda que en la sessió del Plenari
del districte de Sarrià-Sant Gervasi es va arribar a
l’acord de procedir al canvi per la traducció catalana
dels textos d’autors estrangers sempre i quan
aquesta traducció sigui fidedigna. Li sembla que el
criteri que ara es proposa és procedir al canvi si la
traducció existeix independentment de la seva qua-
litat.

La Sra. Mayol insisteix que el canvi es farà sempre
i quan les traduccions dels textos al català siguin fide-
dignes.

El Sr. Forn expressa el vot favorable de CiU; la
Sra. Mayol expressa el vot favorable d’IC-V; el
Sr. Hereu expressa el vot favorable del PSC; el Sr.
Cornet expressa el vot favorable del PPC, i s’a-
prova.

c) Mocions

V) Part de control

a) Precs
b) Preguntes

Del Grup Municipal de Convergència i Unió:
5. ¿Quines són les raons que impulsen, en aquest

moment, a prendre la decisió de transformar el lloc on
estava instal·lat el Parc d’Atraccions de Montjuïc en
una zona de jocs infantils?

El Sr. Miró formula la pregunta.
La Sra. Mayol respon que el que es preveu en la

transformació del lloc on estava instal·lat el Parc
d’Atraccions de Montjuïc és incloure tres zones de
jocs infantils que ocuparan només un 2,3% de la ex-
tensió total del parc que és de 5 Ha. No hi ha cap in-
convenient que des de l’Institut de Parcs i Jardins es
doni als regidors tota la informació que sobre la
remodelació demanin.

El Sr. Miró lamenta la resposta perquè conside-
ra que la ciutat té una manca molt gran d’espais
dedicats als infants i creu que no es suficient de-
dicar només un 2,3% de l’espai del Parc a jocs in-
fantils.

La Sra. Mayol considera que no es pot fer una va-
loració negativa del projecte sense haver fet una anà-
lisi del conjunt de la remodelació que pensa pot fer
variar l’opinió del regidor.

Es dóna per tractada.

c) Declaracions de Grup

En no haver-hi més assumptes per a tractar, la pre-
sidència aixeca la sessió a les tretze hores i cinc mi-
nuts.

Comissió de Serveis Urbans i Manteniment

Acta de la sessió celebrada el dia 6 de febrer de
2002 i aprovada el dia 13 de març de 2002

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat de Barcelona, el sis de febrer de dos mil dos,
s’hi reuneix la Comissió de Serveis Urbans i Manteni-
ment sota la presidència de l’Im. Sr. José Ignacio
Cuervo i Argudín. Hi assisteixen les Imes. Sres. Imma
Mayol i Beltran, Lourdes Muñoz i Santamaria, i els
Ims. Srs. Jordi Hereu i Boher, Joaquim Forn i
Chiariello i Jordi Cornet i Serra, assistits per la Sra.
Irene Pagès i Perarnau, que actua per delegació ex-

pressa del secretari general de l’Ajuntament de Bar-
celona i certifica.

Excusen la seva absència les Imes. Sres. i els Ims.
Srs. Xavier Casas i Masjoan, Josep Gascon i Castillo,
Roser Veciana i Olivé, Antonio Ainoza i Cirera, M. Àn-
gels Treserra i Soler i Sònia Recasens i Alsina.

També hi assisteix el Sr. Ricard Frigola.
S’obre la sessió a les tretze hores i deu minuts.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova.
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II) Part informativa

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament d’or-
ganització municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Del gerent municipal, de data 12 de desembre de
2001, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs per adjudicar el contracte d’obres de manteni-
ment de la senyalització horitzontal, vertical, informa-
tiva urbana i abalisament de seguretat viària, zona
est, per als exercicis 2002-2003 i per un import de
170.000.000 de pessetes.

2. Sector de Manteniment i Serveis

Del gerent municipal, de data 12 de desembre de
2001, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs per adjudicar el contracte d’obres de manteni-
ment de la senyalització horitzontal, vertical, informa-
tiva urbana i abalisament de seguretat viària, zona
oest, per als exercicis 2002-2003 i per un import de
170.000.000 de pessetes.

3. Sector de Manteniment i Serveis

Del gerent municipal, de data 17 de desembre de
2001, que adjudica a la societat ICICT, SA el contrac-
te de revisió de 625 instal·lacions de combustió, per
als exercicis 2001-2002 i per un import de 3.100.000
pessetes.

4. Sector de Manteniment i Serveis

Del gerent municipal, de data 28 de desembre de
2001, que aprova el Plec de clàusules i convoca
concurs, per adjudicar el contracte d’obres del pro-
jecte de millora de recollida i depuració de les ai-
gües residuals (Peclab) 4a fase. Interconnexions
de la xarxa de sanejament de la zona Diagonal-
Barceloneta, Bogatell, Ronda Litoral i Ronda de
Dalt. Projecte d’obra civil i instal·lacions de com-
portes de derivació de la Conca Diagonal Barce-
loneta i obres associades i interconnexions xarxa
de sanejament a la zona de la Sagrera-Sant An-
dreu, 2a fase, per als exercicis 2002-2003 i per un
import de 678.367.507 pessetes.

5. Sector de Manteniment i Serveis

Del gerent municipal, de data 31 de desembre de
2001, que adjudica a la societat UTE: SIM Ruba-
tec, SA / Construc. Rubau, SA, el contracte d’obres
de manteniment dels elements constructius,
instal·lacions en general i parallamps dels edificis
adscrits al sector de Manteniment i Serveis, per als
exercicis 2002-2003 i per un import de 38.361.944
pessetes.

Es comunica.

b) Mesures de govern
c) Informes

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord

IV) Part decisòria

a) Propostes d’acord
b) Proposicions
c) Mocions

V) Part de control

a) Precs
b) Preguntes

Del Grup Municipal de Convergència i Unió:
1. ¿En quin estat de tramitació administrativa es

troba la modificació del Peclab, el qual ha esta sot-
mès a informació pública durant aquest mandat muni-
cipal? ¿Quin procediment es pensa dur a terme per a
la seva aprovació?

El Sr. Forn substancia la pregunta presentada pel
seu Grup en referència al document de criteris pre-
sentat l’any 2000, on es preveia una actualització del
Peclab del 1997 i que es va posar a exposició públi-
ca. Concretament, aquesta modificació es va produir
en funció dels canvis urbanístics previstos en els pro-
pers anys, entre els quals cal destacar el Pla Delta, el
Fòrum 2004 o el Tren d’Alta Velocitat. Recorda que el
seu Grup va presentar al·legacions aleshores, sense
que n’hagin tingut cap altra informació ni en quina si-
tuació es troba.

El Sr. Cuervo li respon que el Pla especial de Cla-
vegueram de Barcelona –Peclab– aprovat definitiva-
ment el 25 de març del 1998 per la Comissió d’Urba-
nisme de Barcelona i que, el setembre del 1999,
arran de les inundacions entorn de la plaça Cerdà, el
Consell Municipal va encarregar a l’Equip de Govern,
mitjançant la constitució d’una Comissió tècnica, que
elaborés una previsió i una priorització de les inver-
sions en el marc d’aquest pla especial.

Indica que aquesta Comissió tècnica va arribar a
la conclusió que el pla era totalment operatiu i vàlid
pel que fa als pressupostos tècnics i proposava,
únicament, que s’ajustés, quant a les previsions en
vies concretes i la priorització de les inversions en
la xarxa primària de clavegueram per al període
2000-2007.

Reitera que no s’han produït modificacions subs-
tancials del pla especial com a tal, i afegeix que no es
va tramitar una modificació del pla urbanístic, de ma-
nera que només s’ha procedit a actualitzar el pla del
1998, bàsicament amb una variació de les prioritats.

Expressa que la situació actual inclou la incorpora-
ció de les conclusions de la Comissió tècnica als do-
cuments existents. En aquest sentit, a part de la con-
sideració dels vint-i-cinc anys de període de retorn
per a les zones d’alta significació –túnels, nus de la
Trinitat, etc.–, s’ha prioritzat la construcció del dipòsit
del carrer Taulat, que no estava prioritzada en el pla
del 1997, però sí inclosa en el pla d’actuació a 25
anys, i que té la doble funció d’antiinundació i anti-
descàrregues del sistema unitari, per tant, amb fun-
cions anticontamintants.
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Recorda que el pla del 1997-98 ja contemplava la
construcció de dipòsits en el apartat d’actuacions se-
cundàries de política de reducció del DSU, com és el
del carrer Taulat.

En conclusió, addueix que la construcció d’aquest
dipòsit s’ha prioritzat, bàsicament, per qüestions de
biotop i de regeneració del Besòs.

Es refereix a la intervenció de l’avinguda de l’Esta-
tut, que constava igualment a l’informe de la Comis-
sió tècnica, i que actualment està en fase d’estudi a
causa de l’existència del pla especial del parc de la
Clota, encara en vies de discussió, perquè podria
afectar la definició urbanística, tot i que es preveu
que s’executi durant aquest mandat.

Per acabar, conclou que tota la resta és idèntica
al que s’estableix en el Peclab del 1998 pel que fa al

finançament i a la resta de prioritats que s’hi definei-
xen, i que no s’ha procedit a efectuar cap modifica-
ció substancial i que es manté vigent en la seva to-
talitat.

De tota manera, avança que en aquesta mateixa
Comissió o en el Plenari del Consell Municipal pre-
sentaran un informe sobre l’estat d’execució del
Peclab.

Es dóna per tractada.

c) Declaracions de Grup

I en no haver-hi altres assumptes per a tractar, la
Presidència aixeca la sessió a les tretze hores i vint-i-
cinc minuts.

Comissió de Seguretat i Mobilitat

Acta de la sessió celebrada el dia 6 de febrer de
2002 i aprovada el dia 13 de març de 2002

A la sala President Lluís Companys de la casa
de la ciutat de Barcelona, el sis de febrer de dos
mil dos, s’hi reuneix la Comissió de Seguretat i Mo-
bilitat sota la presidència de la Ima. Sra. Carme
San Miguel i Ruibal. Hi assisteixen els Ims. Srs.:
Francisco Narváez i Pazos, Ferran Julián i Gon-
zález, Jesús Maestro i García, Joaquim Forn i
Chiariello, Antonio Ainoza i Cirera, assistits per la
tècnica d’administració general, Sra. Tecla Fort i
Riera, la qual actua per delegació expressa del se-
cretari general i certifica.

Excusen la seva absència les Imes. Sres. Imma
Mayol i Beltran i Magdalena Oranich i Solagran.

S’obre la sessió a les disset hores.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova.

II) Part informativa

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament d’or-
ganització municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Sector de la Via Pública

Del gerent municipal, de data 12 de desembre de
2001, que adjudica a la societat DSD, SA, el con-
tracte d’elaboració d’un projecte desenvolupant
una web per fomentar la substitució de dos o més
cotxes utilitzats per un o dos passatgers, per als
exercicis 2001-2002 i per un import de 4.900.000
pessetes.

2. Sector de la Via Pública

Del gerent municipal, de data 12 de desembre de
2001, que adjudica a la societat Federal Signal
Vama, SA el contracte de subministrament i instal·la-
ció d’un centre de control per a software per telecon-
trolar i monitoritzar les sirenes del port i de la Zona
Franca, per avisar de risc químic a la població, per als
exercicis 2001-2002, i per un import de 5.370.895
pessetes.

3. Sector de la Via Pública

Del gerent municipal, de data 12 de desembre de
2001, que adjudica a la societat Instalaciones-Mon-
tajes Elect.Saneam. SA, el contracte d’obres de man-
teniment dels elements constructius, instal·lacions en
general i parallamps dels edificis adscrits al sector de
la Via Pública, per als exercicis 2002-2003 i per un
import de 103.770.684 pessetes.

4. Sector de la Via Pública

Del gerent municipal, de data 17 de desembre de
2001, que adjudica a la Sra. Eulàlia Aran Corbella el
contracte com arquitecte tècnic responsable de la di-
recció tècnica de les obres de construcció del nou
parc de bombers de Llevant, per als exercicis 2001-
2003, i per un import de 4.938.152 pessetes.

5. Sector de la Via Pública

Del gerent municipal, de data 17 de desembre de
2001, que adjudica al Sr. Manuel Ruisánchez i
Capelastegui el contracte com arquitecte responsa-
ble de la direcció tècnica de les obres de construcció
del nou parc de bombers de Llevant, per als exer-
cicis 2001-2003, i per un import de 4.938.152 pes-
setes.



 a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA aa NÚM. 12 a 20-IV-2002638

6. Sector de la Via Pública

Del gerent municipal, de data 17 de desembre de
2001, que adjudica a la societat Gefosa, SL el con-
tracte de subministrament de manutenció dels contin-
gents equí i caní de la unitat muntada i secció canina
de la Guàrdia Urbana de Barcelona, per als exercicis
2002-2003, i per un import 22.089.680 pessetes.

7. Sector de la Via Pública

Del gerent municipal, de data 28 de desembre de
2001, que adjudica a la societat ETRA Catalunya,
SA, el contracte de serveis per al manteniment, repa-
ració i modificació d’equips i de sistemes de control
d’accessos de vehicles mitjançant fitons retràctils a la
ciutat de Barcelona, per als exercicis 2002-2003, i per
un import de 141.148.689 pessetes.

8. Sector de la Via Pública

Del gerent municipal, de data 17 de gener de 2002,
que adjudica a la societat ETRA Catalunya i Sainco
Tràfico UTE el contracte de serveis del manteniment,
conservació i reparació de la maquinària i sistemes
emplaçats al centre de control de trànsit de les ron-
des, per als exercicis 2002-2003, i per un import de
267.320,29 euros.

b) Mesures de govern
c) Informes

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord

1. Aprovar les modificacions que s’annexen, del
conveni de col·laboració per a la creació del Comitè
Organitzador dels X Jocs Mundials per a Policies i
Bombers, i dels estatuts reguladors de dit consorci,
aprovat per acord de Consell Plenari en data 28 d’abril
de 1999, seguint els tràmits establerts en el Reglament
d’obres, activitats i serveis dels Ens Locals.

La Sra. San Miguel explica que a petició de l’Admi-
nistració Central es formula aquest nou redactat, ac-
tualitzant-se a més les cites legislatives. Les referèn-
cies econòmiques es treuen i es crea una Comissió
que es la que defineix el Pla director. S’espera que
els Jocs portin tants atletes a la ciutat com els que
van venir als Jocs Olímpics del 1992.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC-EV, CiU i PPC.

IV) Part decisòria

a) Propostes d’acord
b) Proposicions
c) Mocions

V) Part de control

a) Precs
b) Preguntes

Del Grup Municipal de Convergència i Unió:
2. ¿Quants expedients ha obert l’any 2001 l’Ajunta-

ment de Barcelona contra el local “Caipirinha”?
¿Per quin motiu l’Alcalde de Barcelona no ha pres

les mesures cautelars que li atorga l’article 9 de la
Llei 10/90 de policia i espectacles?

El Sr. Forn formula la pregunta, arran dels fets que
van succeir al Maremàgnum el diumenge 27 de ge-
ner, i recorda que des de l’any 1992 les compe-
tències sancionadores en matèria d’espectacles, ac-
tivitats recreatives i establiments públics van ser
delegades per la Generalitat a l’Ajuntament de Barce-
lona i que segons l’art. 19 de la Llei 10/90, els dele-
gats territorials del Govern de la Generalitat o els al-
caldes han de prohibir o, si ja han començat, han de
suspendre, els espectacles que puguin ésser consti-
tutius de delicte, infringeixin les normes respecte els
locals o puguin produir alteracions de l’ordre públic.
Recorda que la Direcció General de Jocs i Especta-
cles, l’any passat va aixecar 32 actes a diferents lo-
cals del Maremàgnum, de les quals 7 al “Caipirinha”
per impediment d’accés al local.

La Sra. San Miguel respon que totes les denúncies
han motivat l’obertura d’expedients sancionadors.
Les denúncies sempre han estat per un incompliment
del dret d’admissió. L’Ajuntament fa inspeccions als
locals del Maremàgnum i en l’última revisió dels Bom-
bers al “Caipirinha”, de data 6 de desembre, es va
demanar una sèrie de certificats que van ser compli-
mentats per l’empresa en data 18 de desembre.
L’Ajuntament ha complert les seves obligacions, ha
inspeccionat el local i ha sancionat l’empresa, però
no ha pogut sancionar l’empresa de vigilants sobre
la qual només tenen competència la Generalitat o
l’Estat.

El Sr. Forn pregunta per què no s’han pres mesu-
res cautelars.

La Sra. San Miguel respon que l’Ajuntament pot
exercir mesures coercitives sempre que tingui la do-
cumentació necessària i posa de manifest que les de-
núncies que es presenten no tenen generalment prou
substantivat en el seu contingut ni suficient contrast i
credibilitat; moltes vegades el que consta en l’expe-
dient és la paraula del porter contra la paraula d’un
ciutadà que diu que no el deixen entrar.

El Sr. Forn considera que hi ha hagut deixadesa en
la potestat sancionadora i que no s’ha actuat amb
contundència suficient. Cita un informe dels Serveis
Jurídics municipals en els que es fa constar la com-
petència de l’Ajuntament per a sancionar actuacions
discriminatòries del dret d’admissió en els establi-
ments públics del Maremàgnum, on es realitzen es-
pectacles i activitats recreatives, amb multes de fins
un milió de pessetes i fins sis mesos de tancament.

La Sra. San Miguel cita, en resposta, un informe de
la Conselleria d’Interior que posa de manifest que
l’Ajuntament té delegada la capacitat sancionadora
per incompliment del dret d’admissió només respecte
a les empreses que regenten els locals, però no res-
pecte a les empreses de vigilància, que només poden
ser sancionades per l’Administració Central o Autonò-
mica. Recorda que en aquests moments hi ha 38 ex-
pedients oberts.

El Sr. Forn pregunta quins tipus de sanció s’han
imposat.

La Sra. San Miguel respon que en la majoria dels
casos la sanció és de 100 mil pessetes.
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El Sr. Forn creu que per les empreses d’aquest ti-
pus una sanció de 100 mil pessetes és molt poc efec-
tiva i insisteix que l’Ajuntament pot posar sancions
fins a un milió de pessetes.

La Sra. San Miguel puntualitza que el procediment
sancionador ha de seguir taxativament el que estipula
la Llei i que les sancions s’han de posar només tenint
en compte el fets que siguin realment demostrables.

Es dóna per tractada.
3. En referència al nou sistema de trucades a la

Guàrdia Urbana (092):
¿Quants treballadors presten aquest servei d’aten-

ció i quina formació ha rebut?
¿Quin cost tenia la trucada al 092 abans de l’es-

mentat canvi i quin cost té actualment?
El Sr. Forn formula la pregunta, ja que el passat

mes de desembre es va posar en funcionament un
nou sistema de trucades a la Guàrdia Urbana realit-
zada per una empresa privada.

La Sra. San Miguel respon que el nombre de per-
sones és el suficient per donar el servei contractat. El
contracte parla d’uns paràmetres de qualitat que
l’Empresa compleix i el servei es dóna correctament.
La formació del personal que atén el telèfon, la impar-
teixen de forma conjunta el Departament de Selecció
de la Guardia Urbana i el Departament de Formació
de l’Empresa. Acabats els cursets de formació, es fan
unes jornades de simulacre. Explica que el plec de
condicions obliga a que qualsevol nova persona que
s’integri a aquests llocs de treball, ha de passar l’eta-
pa de formació. Indica que el cost de les trucades,
quan el servei era gestionat directament per l’Ajunta-
ment, era de 160 pessetes i ara és de 140, indepen-
dentment de la durada de la trucada.

El Sr. Forn insisteix a preguntar quin és el nombre
de persones que realitzen aquest Servei.

La Sra. San Miguel respon que aquest no és un
factor important; hi ha dedicades a aquest Servei en-
tre 35 a 40 persones, però repeteix que l’important és
el seu bon funcionament i que s’atenguin les trucades
sense demora.

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal Partit Popular de Catalunya:
4. ¿Quants expedients s’han incoat l’any 2001 so-

bre control d’horaris, mesures de seguretat, afora-
ments i llicències d’activitats dels locals denominats
“after hours”, desglossant els tipus de denúncia i
detallant les sancions, que en el seu cas, s’han
produït?

El Sr. Ainoza formula la pregunta i posa de mani-
fest que abans les discoteques solien tancar a les
dues de la matinada. Els canvis d’hàbit porten al fet
que els locals denominats “after hours”, concentrin a
partir de les 4 o 5 del matí gran nombre de joves,

cosa que provoca en molts casos queixes dels veïns.
Pregunta quines mesures de caràcter preventiu sobre
aquesta situació ha dut a terme l’Ajuntament.

La Sra. San Miguel respon que el nombre d’inspec-
cions en els locals de pública concurrència ha estat
de 490 per molèsties i 115 per sorolls. En campanyes
preventives s’han fet 954 inspeccions. S’han inspec-
cionat 292 locals dels classificats com d’espectacles i
festes. Del conjunt de les actuacions, posa de mani-
fest que s’han dut a terme 947 precintaments d’activi-
tat, 100 precintaments d’instal·lacions, s’han tramitat
690 expedients sancionadors, s’han imposat 4.940
multes coercitives i s’han formulat 1.740 denúncies
per incompliment horari i 17 per excés d’aforament.

Es dóna per tractada.
5. En referència al local New Aribau:
¿En quina situació es troba aquest local?
¿Pensa l’Ajuntament de Barcelona executar el tan-

cament del local?
¿Es cert que se li donarà una nova llicència d’ober-

tura?
El Sr. Ainoza formula la pregunta, atesa la noticia

apareguda en la premsa que el local New Aribau se-
gueix obert, tot i que l’Ajuntament en va ordenar el
tancament el passat dia 18.

La Sra. San Miguel recorda que l’any 1999 el local
obrí amb una llicència d’activitat de pensió de dues
estrelles. La Generalitat no va donar la qualificació
hotelera, i en base a aquesta denegació, el dia 28 de
gener l’Empresa va rebre la notificació de l’Ajunta-
ment de tancament de l’activitat i va tancar. Paral·le-
lament, l’Empresa va demanar una llicència d’activitat
per a exercir com a sauna i sales de massatge.
L’Ajuntament ha procedit com en qualsevol sol·licitud
de llicència d’activitat, la qual ha estat concedida i no-
més quan s’acabin les obres d’adequació i condicio-
nament i l’empresa presenti a l’Ajuntament els certifi-
cats d’adequació, si tot està d’acord amb la llicència,
podrà obrir el local.

El Sr. Ainoza se sorprèn que l’any 1999 es pogués
donar al citat local una llicència de pensió de dos es-
trelles sense veure que aquesta no era l’activitat de
l’empresa.

La Sra. San Miguel insisteix que en tot moment se
segueix el procediment legal per l’atorgament de lli-
cències d’activitat i que si l’activitat que se sol·licita és
legal és dóna la llicència.

Es dóna per tractada.

c) Declaracions de Grup

En no haver-hi més assumptes per a tractar, la pre-
sidència aixeca la sessió a les divuit hores.
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Comissió de Promoció Econòmica, Ocupació, Turisme i  Comerç

Acta de la sessió celebrada el dia 7 de febrer de
2002 i aprovada el dia 12 de març de 2002

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat de Barcelona, el set de febrer de dos mil dos,
s’hi reuneix la Comissió de Promoció Econòmica,
Ocupació, Turisme i Comerç sota la presidència de la
Ima. Sra. Maravillas Rojo i Torrecilla. Hi assisteixen
les Imes. Sres. i els Ims. Srs.: Jordi Portabella i Cal-
vete, Vladimir de Semir i Zivojnovic, Pere Alcober i
Solanas, Eugeni Forradellas i Bombardó, Joana Orte-
ga i Alemany i Carme Servitje i Mauri, tots ells assis-
tits pel tècnic d’administració general, Sr. Manel
Armengol i Jornet, el qual actua per delegació ex-
pressa del secretari general i certifica.

S’obre la sessió a les nou hores i trenta minuts.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova.

II) Part informativa

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament d’or-
ganització municipal, es comunica la resolució se-
güent:

1. Del decret del regidor del Districte de Sant Martí,
de 15 de març de 2001, per la qual s’imposa a
Kramer Hill, SL, titular del local ubicat al Moll de Mes-
tral, 18, una sanció de 1.250.000 pessetes i tanca-
ment provisional de l’establiment per un període de
tres mesos, atès que és la sanció resultant de la
suma de dues infraccions.

b) Mesures de govern
c) Informes

A la Comissió:

De la regidora presidenta de la Comissió de Pro-
moció Econòmica, Ocupació, Turisme i Comerç:

1. Informe sobre l’acceptació de l’aportació del
Fons Social Europeu a l’Ajuntament de Barcelona per
al Projecte Passarel·les cap a l’Ocupació, emmarcat
en la Iniciativa Comunitària Equal.

La Sra. Rojo fa una explicació dels temes més sig-
nificatius d’aquest informe. Primerament, manifesta la
seva satisfacció per l’aprovació del projecte presentat
per l’Ajuntament de Barcelona a la Iniciativa Comuni-
tària Equal i l’excel·lent valoració que ha obtingut, ja
que de 450 projectes presentats a l’Estat espanyol,
només s’han aprovat 157 i, d’aquests, a Catalunya
s’han aprovat 14 projectes, 5 dels quals es troben in-
closos a l’anomenat “Pilar 1”, que és el pilar en el
qual s’integra la proposta de l’Ajuntament. El projecte
“Passarel·les cap a l’ocupació” ha obtingut una pun-
tuació de 64’49, sent la puntuació mínima necessària

de 51 punts i la màxima assolida de 68. Hi ha, doncs,
motius suficients per a celebrar com a èxit l’accepta-
ció de l’aportació del Fons Social Europeu a aquest
projecte.

Tot seguit comenta que l’objectiu general és l’elimi-
nació de barreres i obstacles que impedeixen a per-
sones amb especials dificultats l’accés a llocs de tre-
ball vacants en sectors productius no estacionaris de
la Ciutat, i les línies d’intervenció d’aquest projecte.
Fa ressaltar el fet que l’Ajuntament de Barcelona as-
sumeix la coordinació i representació del projecte a
través de “Barcelona Activa, SA”, però que hi ha di-
verses àrees municipals que hi participen, com són el
Consell de la Formació Professional de l’Ajuntament,
l’IMEB, l’Institut Municipal de Disminuïts i el Sector de
Serveis Personals. Juntament amb totes aquestes
instàncies municipals, també hi participen catorze
empreses i organitzacions empresarials, sindicats,
institucions locals i regionals, així com d’altres entitats
vinculades als col·lectius Diana. A continuació, fa una
sèrie d’observacions sobre el perfil dels col·lectius be-
neficiats per aquesta iniciativa, centrada bàsicament
en persones que pateixen desigualtat en l’accés al
mercat de treball. També comenta el pressupost
d’aquest projecte i el Pla de treball i calendari d’ac-
tuacions previstes. Finalment, agraeix públicament el
suport donat pel Departament de Treball de la Gene-
ralitat de Catalunya en el moment d’aconseguir
aquest finançament europeu, i recorda als assistents
que allò que fins ara s’ha obtingut és un “preatorga-
ment”, al qual seguirà la constitució formal del Fòrum
Equal i que posteriorment es produirà l’atorgament
oficialment definitiu.

La Sra. Ortega agraeix les explicacions fetes per la
presidència, es felicita de l’obtenció d’aquest ajuts, el
qual celebra, manifesta conèixer el paper de suport
obtingut del Departament de Treball de la Generalitat
de Catalunya i expressa el desig del seu Grup de rea-
litzar un seguiment exhaustiu i rigorós de la implanta-
ció d’aquest projecte.

Es dóna per tractat.
Del regidor ponent de la Ciutat del Coneixement:
2. Informe del primer any d’activitats de l’Associa-

ció Barcelona Aeronàutica i de l’Espai.
El Sr. de Semir fa una extensa explicació del pri-

mer any d’activitats realitzades per l’Associació Bar-
celona Aeronàutica i de l’Espai (en endavant BaiE)
acompanyant-se d’una documentació-presentació
que entrega als assistents en el moment d’iniciar la
seva intervenció, la qual comença amb unes refe-
rències de caràcter històric respecte els antecedents
i motius de creació d’aquesta associació. En aquest
sentit, i essent l’Ajuntament de Barcelona una de les
institucions fundadores, juntament amb la Gene-
ralitat de Catalunya i el Ministerio de Ciencia y
Tecnología, destaca la participació d’altres institu-
cions, públiques i privades, les quals constitueixen
un entramat d’entitats força significatiu integrat per
empreses, universitats, bancs i entitats financeres i
tot un llistat d’associacions, fundacions i entitats
sense ànim de lucre, les quals es troben incloses en
la documentació repartida. Així, continua el Sr. de
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Semir, aquest primer any ha servit per a identificar i
vertebrar el sector aerospacial de l’àrea de Barcelo-
na; per donar-lo a conèixer a tots els nuclis i actors
rellevants de la indústria aerospacial del nostre en-
torn -que ja identifiquen Barcelona com a zona amb
capacitats industrials i de recerca interessants- i per
iniciar la identificació dels segments de negoci aero-
nàutic i de l’espai on la indústria i la recerca bar-
celonines tenen més possibilitats. Tot seguit destaca
les accions més importants dutes a terme en el dar-
rer any, les quals, en opinió del Sr. de Semir, han
servit per a consolidar la presència i activitat d’a-
questa associació dins l’àmbit econòmic europeu.
Com a exemples més significatius d’aquestes activi-
tats, explica els aspectes més significatius de la pre-
sentació realitzada de la BaiE a diferents empreses i
centres de la indústria aerospacial, l’organització
(amb el suport del CIDEM) d’un cicle de trobades
tècniques del sector aerospacial, així com possibles
participacions d’empreses de la BaiE en alguns
grans projectes aeronàutics i de l’espai europeus.
Finalment, el Sr. de Semir fa un avanç de les princi-
pals activitats que integren els projectes de la BaiE
per a aquest any 2002.

La Sra. Ortega agraeix les explicacions del Sr. de
Semir, valora positivament la feina efectuada fins
ara i expressa el seu desig de seguir molt de prop
l’evolució i l’activitat d’aquesta associació els pro-
pers mesos.

Es dóna per tractat.

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord

3. Desestimar les al·legacions presentades per di-
verses associacions, entitats i grups municipals a
l’aprovació inicial del projecte de remodelació i tras-
llat del mercat municipal del Port que consten a
l’expedient, d’acord amb els informes respectius
emesos per la Gerència de l’Institut Municipal de
Mercats i, per tant, aprovar definitivament l’esmentat
Projecte de remodelació i trasllat del mercat munici-
pal del Port.

El Sr. Alcober fa una exposició dels antecedents,
objectius i previsions que integren aquest projecte de
remodelació i trasllat del mercat municipal del Port,
així com de les causes i raons que han motivat la
desestimació de les al·legacions presentades pel
conjunt d’associacions, entitats i Grups municipals
que consten a l’expedient. Tot seguit fa una sèrie de
reflexions sobre l’abast d’aquest projecte, reflexions
que es centren sobre el procés de negociació seguit
amb veïns i venedors, sobre la importància de que
aquesta zona de la ciutat continuï disposant d’un cen-
tre que actuï com a “catalitzador” de la vida del barri i
sobre els riscos que representaria mantenir aquest
mercat en la seva actual estructura, distribució i ubi-
cació.

La Sra. Servitje expressa la decepció del seu Grup
i lamenta personalment que cap de les al·legacions
presentades hagin estat acceptades, ja que està con-
vençuda que el seu Grup les va presentar amb el de-
sig d’incrementar –sempre en positiu– els avantatges
i interès comercial que pot tenir un recinte com el

mercat municipal del Port. En aquest sentit, reitera
el seu convenciment que gran part dels suggeriments
fets podien haver estat acceptades sense grans in-
convenients per part del govern municipal. Tot i reco-
nèixer que era necessari actuar en el mercat, i que
l’actual situació no era la més adequada, manifesta el
seu desacord en alguns dels aspectes duts a terme,
per la qual cosa anuncia el posicionament d’absten-
ció del Grup municipal que representa.

El Sr. Alcober fa una sèrie d’observacions sobre
la necessitat de no perdre el concepte de “centra-
litat” dins d’aquesta zona de la ciutat, tot reafirmant
que els criteris amb els quals s’ha actuat en aquest
mercat garanteixen el manteniment d’aquesta cen-
tralitat.

La Sra. Servitje fa una sèrie de reflexions sobre la
distribució dels llocs de venda en la nova ubicació,
sobre l’efecte que tindrà el fet de situar en el nivell
subsòl part del mercat, aspectes ambdós sobre els
quals està en desacord, i acaba dient que amb l’opció
de no situar el nou mercat dins l’espai conegut col·lo-
quialment com “Illa de la Philips” s’haguessin guanyat
més coses positives per a tothom.

El Sr. Alcober insisteix amb els avantatges d’a-
quest projecte que avui s’aprova definitivament, tor-
nant a defensar els criteris aplicats en el moment de
desestimar les al·legacions presentades.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC-V, IC-EV i l’abstenció de CiU.

IV) Part decisòria

a) Propostes d’acord
b) Proposicions
c) Mocions

V) Part de control

a) Precs
b) Preguntes

Del Grup Municipal de Convergència i Unió:
4. ¿Quina és la distribució per sectors, edats i sexe

de les activitats dels projectes acompanyats l’any
2001 per Barcelona Activa, així com l’índex de super-
vivència de les empreses que han sortit d’aquests
projectes d’acompanyament en els darrers 5 anys?

La Sra. Rojo respon a la pregunta explicant tot un
seguit de dades i percentatges relacionats amb l’ob-
jecte de la pregunta. Entre totes aquestes xifres,
destaca que durant l’any 2001 Barcelona Activa, se-
gons dades provisionals, va acompanyar mil sis-
cents cinquanta (1.650) projectes empresarials. En
el conjunt de l’activitat del Servei d’atenció als em-
prenedors, s’ha atès un 53% de dones i un 47%
d’homes. Continua fent una consideració sobre la
participació d’homes i dones segons els diferents
programes; així assenyala, per exemple, que en el
programa de Dones emprenedores el percentatge
de dones que hi participen és el 100 per 100 o que
en el col·lectiu d’emprenedors instal·lats als vivers
d’empreses de Barcelona Activa els homes són ma-
joria. Seguidament, comenta un conjunt de dades
sobre altres aspectes del perfil, com ara l’edat, i diu
que prop del 50 per 100 de projectes provenen de
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persones compreses entre els 25 i els 39 anys, amb
excepció del programa de Dones emprenedores on
el percentatge de dones més grans de 40 anys és
del 50 per 100. Finalment comenta que l’índex de
supervivència dels projectes empresarials acompa-
nyats instal·lats als vivers d’empreses és d’un 80 per
100 al tercer any de la seva existència.

Es dóna per tractada.
5. ¿En quina situació es troba el projecte de

remodelació del Mercat de Sant Antoni, i en quin ter-
mini es pensa executar?

El Sr. Alcober explica els criteris més importants de
la remodelació d’aquest centenari equipament, que
es pot considerar com un equipament emblemàtic de

la ciutat per la seva història, per les seves dimen-
sions, pel seu marcat estil i estètica certament perso-
nal i per la seva llarga i reconeguda tradició comercial
com a mercat municipal. Tenint en compte totes
aquestes circumstàncies, durant l’any 2002 s’està de-
finint un avantprojecte de remodelació.

Es dóna per tractada.

c) Declaracions de Grup

I en no haver-hi més assumptes per a tractar, la
presidència aixeca la sessió a les deu hores i quaran-
ta cinc minuts.

Comissió de Presidència i Hisenda

Acords de la sessió celebrada el dia 7 de febrer
de 2002 i aprovada el dia 14 de març de 2002

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat de Barcelona, el dia set de febrer de dos mil
dos, s’hi reuneix la Comissió de Presidència i Hisen-
da, sota la presidència de l’Im. Sr. Ernest Maragall i
Mira. Hi assisteixen els Ims. Srs. i les Imes. Sres.:
Catalina Carreras-Moysi i Carles-Tolrà, Pere Alcober i
Solanas, Jesús Maestro i García, Eugeni Forradellas
i Bombardó, Sònia Recasens i Alsina, Jaume Ciurana
i Llevadot, Emilio Álvarez i Pérez-Bedia, Emma
Balseiro i Carreiras, assistits pel Sr. Francesc Lliset i
Borrell secretari general de l’Ajuntament de Barcelo-
na i certifica.

Hi són presents la Sra. Lola González i Cuyàs i el
Sr. Lluís Mata i Remolins.

S’obre la sessió a les dotze hores i quinze minuts.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova.

II) Part informativa

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament d’or-
ganització municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Sector de Serveis Generals

Del gerent municipal, de data 28 de desembre de
2001, que integra la Sra. M. Mercedes Ramos i
Aparicio, contractada laboral, i procedent de l’Insti-
tut Municipal d’Hisenda, a la plantilla de l’Ajunta-
ment de Barcelona en la categoria professional de
tècnic auxiliar d’activitats socials, i nomenar-la in-
formadora-tramitadora, adscrita al districte de l’Ei-
xample.

2. Sector de Serveis Generals

Decret d’Alcaldia, de data 28 de desembre de
2001, que integra el Sr. Guim Sánchez i Fibla, con-
tractat laboral, i procedent de l’Institut Municipal d’Hi-
senda, a la plantilla de l’Ajuntament de Barcelona, i
nomenar-lo responsable administratiu de centre cívic,
adscrit al districte d’Horta-Guinardó.

3. Sector de Serveis Generals

Del gerent municipal, de data 28 de desembre de
2001, que integra a la Sra. M. José Gonzalvo i
Sancho, contractada laboral, i procedent de l’Institut
Municipal d’Informàtica, a la plantilla de l’Ajuntament
de Barcelona en la categoria professional d’auxiliar
administrativa, i nomenar-la administradora de sis-
temes, adscrita al Servei d’Informació i Atenció al
Ciutadà.

4. Sector de Serveis Generals

Decret d’Alcaldia, de data 15 de gener de 2002,
que integra la senyora Montserrat Rodés i Ferrer,
contractada laboral, i procedent de l’Institut Munici-
pal d’Informàtica, a la plantilla de l’Ajuntament de
Barcelona en la categoria professional de tècnic
superior d’educació i psicologia, i nomenar-la as-
sessora tècnica de recursos humans, adscrita al
Departament de planificació i gestió de recursos
humans, amb el complement de destinació de ni-
vell 22.

5. Sector de Serveis Generals

Del gerent municipal, de data 17 de desembre de
2001, que aprova les bases i la convocatòria de les
proves selectives per a la provisió de dotze places
d’auxiliar pràctic de serveis socials, educatius i
culturals (Informació), mitjançant concurs oposició
lliure.
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6. Sector de Serveis Generals

Del gerent municipal, de data 17 de desembre de
2001, que aprova les bases i la convocatòria de les
proves selectives per a la provisió d’una plaça de
tècnic superior d’arquitectura i enginyeria (enginyer
de telecomunicacions), mitjançant concurs oposició
lliure.

7. Sector de Serveis Generals

Del gerent municipal, de data 8 de gener de 2002,
que aprova les bases i la convocatòria de les proves
selectives per a la provisió de trenta places de bom-
ber del Servei de Prevenció i Extinció d’Incendis i Sal-
vament, mitjançant concurs oposició lliure, inclosa en
l’Oferta Pública d’Ocupació de l’Ajuntament de Bar-
celona.

8. Sector de Serveis Generals

Del gerent municipal, de data 17 de desembre de
2001, que aprova la convocatòria d’un concurs per a
la provisió dels llocs de treball de director/a de centre
de serveis socials, més vacants (nivell 20).

9. Sector de Serveis Generals

Del gerent municipal, de data 17 de desembre de
2001, que aprova la convocatòria d’un concurs per a
la provisió del lloc de treball de responsable de siste-
mes de descripció de l’arxiu municipal administratiu
(nivell 20).

10. Sector de Serveis Generals

Del gerent municipal, de data 18 de desembre de
2001, que aprova la convocatòria d’un concurs per a
la provisió del lloc de treball de secretari tècnic de
prevenció (nivell 22).

11. Sector de Serveis Generals

Del gerent municipal, de data 17 de gener de 2002,
que aprova la convocatòria d’un concurs per a la pro-
visió del lloc de treball de responsable del servei
d’enllumenat de la Direcció d’infraestructures urba-
nes, del sector de Manteniment i Serveis (nivell 22).

12. Sector de Serveis Generals

Del gerent municipal, de data 17 de gener de 2002,
que aprova la convocatòria d’un concurs per a la provi-
sió del lloc de treball de cap de projectes energètics i
d’enllumenat de la Direcció d’infraestructures urbanes,
del sector de Manteniment i Serveis, i modifica el nom
que el lloc de treball tenia anteriorment (nivell 24).

13. Sector de Serveis Generals

De la gerent del Sector de Serveis Generals, de
data 12 de desembre de 2001, que nomena de con-
formitat amb la proposta de la Junta de Valoració del
concurs convocat, la Sra. Ana Llasera i Porcel com a
responsable administrativa de centre cívic, adscrita al
districte d’Horta-Guinardó, amb el complement de
destinació de nivell 16.

14. Sector de Serveis Generals

De la gerent del Sector de Serveis Generals, de
data 12 de desembre de 2001, que nomena de con-
formitat amb la proposta de la Junta de Valoració del
concurs convocat, la Sra. Elisabet Castellà i Soler
com a responsable de projectes del sector d’Urbanis-
me, adscrita al sector d’Urbanisme, amb el comple-
ment de destinació de nivell 20.

15. Sector de Serveis Generals

De la gerent del Sector de Serveis Generals, de
data 8 de gener de 2002, que nomena, de conformitat
amb la proposta de la Junta de Valoració del concurs
convocat, la senyora Carme Pallarès i Argote, res-
ponsable de comunicació i qualitat dels serveis, ads-
crita a la Divisió de Coordinació de Guàrdia Urbana,
amb el complement de destinació de nivell 24.

16. Sector de Serveis Generals

De la gerent del Sector de Serveis Generals, de
data 8 de gener de 2002, que nomena, de conformitat
amb la proposta de la Junta de Valoració del concurs
convocat, la senyora Montserrat Medina i Méndez,
com a suport a la gestió de sector, adscrita al sector
de la Via Pública, amb el complement de destinació
de nivell 22.

17. Sector de Serveis Generals

Decret de l’Alcaldia, de data 25 de gener de 2002,
que nomena, funcionària eventual, la Sra. Sara
Berbel i Sánchez, per prestar els seus serveis com a
Comissionada de l’Alcaldia per a les polítiques
d’igualtat, adscrita al Sector de Serveis Personals,
deixant sense efecte el nomenament de la Sra. Rosa
M. Fernández i Sansa.

18. Sector de Serveis Generals

Del gerent municipal, de data 20 de desembre de
2001, que adjudica a la societat Const. e Instal·lac.
Rin, SA el contracte d’obres de manteniment dels ele-
ments constructius, instal·lacions en general i para-
llamps dels edificis adscrits al sector de Serveis Ge-
nerals, per als exercicis 2002-2003, i per un import de
64.453.384 pessetes.

19. Sector de Serveis Generals

Del gerent municipal, de data 24 de desembre de
2001, que adjudica a l’empresa Cepsa Card, SA el
subministrament global de carburants i lubricants pels
vehicles de l’Ajuntament de Barcelona i que correspo-
nen respectivament a Guàrdia Urbana, SPEIS, Parc
Mòbil i Vialitat, per als exercicis 2002-2003, i per un
import de 241.876.162 pessetes.

20. Sector de Serveis Generals

Del gerent municipal, de data 31 de desembre de
2001, que aprova el plec de clàusules i adjudica a la
societat Estudio Jurídico Albacar-Clusa Asoc., SCP,
mitjançant procediment negociat, el contracte d’hono-
raris d’estudi jurídic sobre la resolució dels contractes
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d’execució d’obres i concessions administratives exis-
tents, per als exercicis 2001-2002 i per un import de
3.500.000 pessetes.

21. Sector de Serveis Generals

Del gerent municipal, de data 31 de desembre de
2001, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs per adjudicar el contracte de lloguer, instal·lació i
reparació d’equips de so i àudio en actes ciutadans,
per als exercicis 2002-2003 i per un import de
43.925.904 pessetes.

22. Sector de Serveis Generals

Del gerent municipal, de data 31 de desembre de
2001, que aprova el plec de clàusules i adjudica a la
societat Jufresa y Asociados, Abogados Penalistas,
mitjançant procediment negociat, el contracte d’assis-
tència jurídica del sumari 17/2000 relacionat amb te-
mes de terrorisme, per als exercicis 2001-2002 i per
un import de 4.999.999 pessetes.

23. Sector de Serveis Personals

Del gerent municipal, de data 28 de desembre de
2001, que adjudica a la societat Construcciones e
Instalaciones Rin, SA, el contracte d’obres de mante-
niment dels elements constructius, instal·lacions en
general i parallamps dels edificis adscrits al sector de
Serveis Personals, per als exercicis 2002-2003 i per
un import de 27.332.506 pessetes.

24. Sector de Serveis Generals

Del gerent municipal, de data 11 de desembre de
2001, que adjudica a Agbar Mantenimiento, SA el con-
tracte per a la prestació de serveis de manteni-
ment dels equips d’extinció d’incendis dels edificis dels
districtes municipals de Ciutat Vella, Sants-Mont-
juïc, Les Corts i Sarrià-Sant Gervasi, per als exercicis
2002-2003 i per un import de 12.603.589 pessetes.

25. Sector de Serveis Generals

Del gerent municipal, de data 11 de desembre de
2001, que adjudica a Agbar Mantenimiento, SA el
contracte per a la prestació de serveis de manteni-
ment dels equips d’extinció d’incendis dels edificis
dels districtes municipals de Gràcia, Horta-Guinardó i
Nou Barris, per als exercicis 2002-2003 i per un im-
port de 11.442.726 pessetes.

26. Sector de Serveis Generals

Del gerent municipal, de data 11 de desembre de
2001, que adjudica a Agbar Mantenimiento, SA el
contracte per a la prestació de serveis de manteni-
ment dels equips d’extinció d’incendis dels edificis
dels districtes municipals de l’Eixample, Sant Andreu i
Sant Martí, per als exercicis 2002-2003 i per un im-
port de 12.745.384 pessetes.

27. Sector de Serveis Generals

Del gerent municipal, de data 11 de desembre de
2001, que adjudica a Agbar Mantenimiento, SA el

contracte per a la prestació de serveis de manteni-
ment dels equips d’extinció d’incendis dels edificis
dels sectors municipals de Serveis Generals, Serveis
Personals, Manteniment i Serveis i Via Pública, per
als exercicis 2002-2003 i per un import de 5.546.940
pessetes.

28. Sector de Serveis Generals

Del gerent municipal, de data 11 de desembre de
2001, que adjudica a SGS Tecnos, SA el contracte
de consultoria i assistència per les tasques de coordi-
nació en matèria de seguretat i salut dels districtes
1,2,3,4,5,6,7,8,9,10 i dels Sectors de Serveis Gene-
rals, Serveis Personals, Manteniment i Serveis i Via
Pública, per als exercicis 2002-2003 i per un import
de 21.330.737 pessetes.

29. Districte de Ciutat Vella

Del gerent municipal, de data 28 de desembre de
2001, que adjudica a la societat UTE: Serv. Int.
Mant. Rubatec, SA / Construc. Rubau, SA el con-
tracte d’obres de manteniment dels elements cons-
tructius, instal·lacions en general i parallamps dels
edificis adscrits al districte de Ciutat Vella, per als
exercicis 2002-2003, i per un import de 117.181.711
pessetes.

30. Districte de l’Eixample

Del gerent municipal, de data 28 de desembre de
2001, que adjudica a la Societat UTE: SIM Rubatec,
SA / Construc. Rubau, SA, el contracte d’obres de
manteniment dels edificis del districte de l’Eixample,
per als exercicis 2002-2003 i per un import de
102.289.721 pessetes.

31. Districte de Sants-Montjuïc

Del gerent municipal, de data 28 de desembre de
2001, que adjudica a Imes, SA, el contracte d’obres
de manteniment dels elements constructius,
instal·lacions en general i parallamps dels edificis
adscrits al districte de Sants-Montjuïc, per als exer-
cicis 2002-2003 i per un import de 209.559.452
pessetes.

32. Districte de les Corts

Del gerent municipal, de data 12 de desembre de
2001, que adjudica a la societat Const. e Instalac.
Rin, SA el contracte d’obres de manteniment dels
elements constructius, instal·lacions en general i pa-
rallamps dels edificis adscrits al districte de Les
Corts, per als exercicis 2002-2003 i per un import de
65.645.542 pessetes.

33. Districte de Sarrià-Sant Gervasi

Del gerent municipal, de data 21 de desembre de
2001, que adjudica a la societat Constraula Enginye-
ria i Obres, SA el contracte d’obres de manteniment
dels elements constructius, instal·lacions en general i
parallamps dels edificis adscrits al districte de Sarrià-
Sant Gervasi, per als exercicis 2002-2003, i per un
import de 69.488.544 pessetes.
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34. Districte de Gràcia

Del gerent municipal, de data 21 de desembre de
2001, que adjudica a la societat Instalaciones-
Montajes Elec. Saneam., SA el contracte d’obres de
manteniment dels elements constructius, instal·la-
cions en general i parallamps dels edificis adscrits al
districte de Gràcia, per als exercicis 2002-2003, i per
un import de 91.108.379 pessetes.

35. Districte de Gràcia

Del gerent municipal, de data 28 de desembre de
2001, que adjudica a la societat La Bruixa, neteges
generals i manteniment, SL el contracte de neteja dels
locals adscrits al districte de Gràcia (lot 1), per als
exercicis 2002-2003, i per un import de 139.990.086
pessetes.

36. Districte de Gràcia

Del gerent municipal, de data 28 de desembre de
2001, que adjudica a la societat Limserco, SL el con-
tracte de neteja dels locals adscrits al districte de
Gràcia (lot 2), per als exercicis 2002-2003, i per un
import de 133.749.402 pessetes.

37. Districte d’Horta-Guinardó

Del gerent municipal, de data 28 de desembre de
2001, que adjudica a la societat Constraula Enginye-
ria i Obres, SA, el contracte d’obres de manteniment
dels elements constructius, instal·lacions en general i
parallamps dels edificis adscrits al districte d’Horta-
Guinardó, per als exercicis 2002-2003 i per un import
de 155.638.882 pessetes.

38. Districte de Nou Barris

Del gerent municipal, de data 21 de desembre de
2001, que adjudica a la societat Instalaciones-Mon-
tajes Elect. Santeam, SA (Imes) el contracte de man-
teniment dels elements constructius i instal·lacions en
general dels edificis adscrits al districte de Nou Bar-
ris, per als exercicis 2002-2003, i per un import de
219.453.766 pessetes.

39. Districte de Sant Andreu

Del gerent municipal, de data 21 de desembre de
2001, que adjudica a la societat Instalaciones-
Montajes Elect. Saneam., SA el contracte d’obres de
manteniment dels elements constructius dels edificis
adscrits al districte de Sant Andreu, per als exercicis
2002-2003 i per un import de 157.115.154 pessetes.

40. Districte de Sant Martí

Del gerent municipal, de data 28 de desembre de
2001, que adjudica a la societat Instalaciones-
Montajes Elect. Saneam., SA (Imes) el contracte
d’obres de manteniment dels elements construc-
tius, instal·lacions en general i parallamps dels edi-
ficis adscrits al districte de Sant Martí, per als exer-
cicis 2002-2003, i per un import de 278.094.702
pessetes.

41. Sector de Serveis Generals

Del regidor president de la Comissió de Presi-
dència i Hisenda, de data 13 de desembre de 2001
(S1/D/2001-5303), que aprova les modificacions de
crèdit (generació de crèdits per ingressos) per im-
port de 16.621.569 pessetes.

42. Sector de Serveis Generals

Del regidor president de la Comissió de Presi-
dència i Hisenda, de 13 data de desembre de 2001
(S1/D/2001-5306), que aprova les modificacions de
crèdit (generació de crèdits per ingressos) per im-
port de 5.000.000 de pessetes.

43. Sector de Serveis Generals

Del regidor president de la Comissió de Presi-
dència i Hisenda, de data 13 de desembre de 2001
(S1/D/2001-5308), que aprova les modificacions de
crèdit (generació de crèdits per ingressos) per im-
port de 2.000.000 de pessetes.

44. Sector de Serveis Generals

Del regidor president de la Comissió de Presi-
dència i Hisenda, de data 13 de desembre de 2001
(S1/D/2001-5310), que aprova les modificacions de
crèdit (generació de crèdits per ingressos) per im-
port de 2.500.000 pessetes.

45. Sector de Serveis Generals

Del regidor president de la Comissió de Presi-
dència i Hisenda, de data 14 de desembre de 2001
(S1/D/2001-5302), que aprova les modificacions de
crèdit (generació de crèdits per ingressos) per im-
port de 19.821.910 pessetes.

46. Sector de Serveis Generals

Del regidor president de la Comissió de Presi-
dència i Hisenda, de data 14 de desembre de 2001
(S1/D/2001-5305), que aprova les modificacions de
crèdit (generació de crèdits per ingressos) per im-
port de 6.688.000 pessetes.

47. Sector de Serveis Generals

Del regidor president de la Comissió de Presi-
dència i Hisenda, de data 14 de desembre de 2001
(S1/D/2001-5307), que aprova les modificacions de
crèdit (generació de crèdits per ingressos) per im-
port de 3.500.000 pessetes.

48. Sector de Serveis Generals

Del regidor president de la Comissió de Presi-
dència i Hisenda, de data 14 de desembre de 2001
(S1/D/2001-5309), que aprova les modificacions de
crèdit (generació de crèdits per ingressos) per im-
port de 20.000.000 de pessetes.
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49. Sector de Serveis Generals

Del regidor president de la Comissió de Presi-
dència i Hisenda, de data 14 de desembre de 2001
(S1/D/2001-5311), que aprova les modificacions de
crèdit (generació de crèdits per ingressos) per im-
port de 10.000.000 de pessetes.

50. Sector de Serveis Generals

Del regidor president de la Comissió de Presi-
dència i Hisenda, de data 18 de desembre de 2001
(S1/D/2001-5654), que aprova les modificacions de
crèdit (generació de crèdits per ingressos) per im-
port de 832.000.000 de pessetes.

51. Sector de Serveis Generals

Del regidor president de la Comissió de Presi-
dència i Hisenda, de data 20 de desembre de 2001
(S1/D/2001-5655), que aprova les modificacions de
crèdit (generació de crèdits per ingressos) per im-
port de 939.617.709 pessetes.

52. Sector de Serveis Generals

Del regidor president de la Comissió de Presi-
dència i Hisenda, de data 31 de desembre de 2001
(S1/D/2001-05841), que aprova les modificacions de
crèdit (generació de crèdits per ingressos) per im-
port de 2.500.000 pessetes.

53. Sector de Serveis Generals

Del regidor president de la Comissió de Presi-
dència i Hisenda, de data 31 de desembre de 2001
(S1/D/2001-05931), que aprova les modificacions de
crèdit (generació de crèdits per ingressos) per im-
port de 54.110.814 pessetes.

54. Del regidor president de la Comissió de Presi-
dència i Hisenda, de data 17 de desembre de 2001
que dóna compte de les operacions de tresoreria i
crèdit següents: Caixa d’Estalvis de Catalunya per un
import de 6.000.000 d’euros, Banc de Santander
Central Hispano, per un import de 36.000.000
d’euros, Caixa d’Estalvis i Pensions de Barcelona,
per un import de 54.000.000 d’euros i Banco Bilbao
Vizcaya Argentaria, SA, per un import de 60.000.000
d’euros.

55. Sector Serveis Generals

Del regidor president de la Comissió de Presidèn-
cia i Hisenda, de data 18 de gener de 2002, que dóna
compte de la modificació de l’operació de permuta fi-
nancera realitzada amb JP Morgan Chase sobre
l’operació de 80 milions de dòlars de juny de 1993.

El Sr. Ciurana sol·licita que en el futur s’avanci l’ho-
ra de celebració d’aquesta Comissió.

El Sr. Álvarez demana disposar del despatx d’ofici
amb més antelació, i com a mínim des de primera
hora del matí del dia de la celebració de la Comissió.

Es comunica.

b) Mesures de govern
c) Informes

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions

1. Ratificar el decret de l’Alcaldia, de 23 de gener
de 2001 (S1/D/2002 0097), que designa represen-
tants de l’Ajuntament de Barcelona a l’Assemblea
General de la Caixa d’Estalvis de Catalunya l’Im. Sr.
Xavier Casas i Masjoan, i el Sr. Guerau Ruiz i Pena.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC-EV, IC-V i PPC i amb l’abstenció de CiU.

b) Propostes d’acord

2. Resoldre les al·legacions presentades al Regla-
ment de segona activitat de la Guàrdia Urbana,
aprovat inicialment el 18 d’octubre de 2001, en els
termes que resulten del document adjunt, modificant
l’article 14 i introduint-hi quatre noves disposicions
addicionals; i amb aquestes esmenes, aprovar-lo de-
finitivament.

El Sr. Ciurana manifesta que faran abstenció a
aquest punt, ja que les al·legacions plantejades pel
seu Grup no s’han tingut en compte; no osbtant això,
valoren molt positivament el contingut d’aquest Re-
glament, i es queixen que no s’hagi concretat el fet
que el passi d’una gent de la Guàrdia Urbana a una
segona activitat comporti automàticament la convoca-
tòria d’una nova plaça d’agent en la primera activitat, i
també troba a faltar concreció del procediment per
accedir a la segona activitat, fet posat en relleu a l’in-
forme dels Serveis Jurídics.

El Sr. Álvarez expressa el seu vot afirmatiu, ja que
dóna resposta a la demanda de la Guàrdia Urbana,
millora la qualitat del servei que es presta i repercu-
teix favorablement en l’activitat d’aquest Cos, i per
estar en la línia d’allò que havia demanat el seu Grup
en altres ocasions.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC-EV, IC-V i PPC i amb l’abstenció de CiU.

3. Modificar la plantilla de personal per a l’any 2002
segons les especificacions de nombre i classe de pla-
ces que es detallen en document adjunt.

El Sr. Maragall manifesta que la finalitat fonamental
de la modificació de la plantilla consisteix a habilitar la
cobertura precisa per a les places que, en principi,
seran objecte en expedient posterior autònom de
l’oferta pública d’ocupació. Informa que s’ha incre-
mentat els efectius de la plantilla en les categories
professionals de tècnics superiors en Dret, en un
nombre de 7 places, i de tècnics mitjans de Ciències
Socials, branca d’assistents socials en 10 places, en
agents de la Guàrdia Urbana en 100 places i en Bom-
bers en 15 places, i continua dient que el nombre i
significat de les places previstes en un principi per
l’oferta pública s’ajusten als criteris i topalls legals del
25% de la taxa de reposició d’efectius fixats per la
Llei de pressupostos generals de l’Estat per a l’any
2002, sens perjudici que l’indicat límit legal no actua
per a les plantilles de la policia local, escala professi-
onal, en la qual precisament s’acumula el major nom-
bre previst per a les places de l’oferta.

El Sr. Ciurana comenta que aquest tràmit hauria
d’haver-se fet en el moment d’aprovar-se el pressu-
post per part de l’Ajuntament; que troba a faltar la re-
lació de llocs de treball, com també el fet de no incre-
mentar-se la plantilla de la Intervenció de Fons i dels
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Cossos d’inspecció dels Districtes, i pel que fa a l’in-
crement de la plantilla de la Guàrdia Urbana, opina
que l’augment net està en 51 places d’agent sola-
ment, i no en 100 places, tal com ha anunciat l’equip
de govern, i pel que fa a les places de Bombers, esti-
ma que l’augment solament serà de 6 places de
Bombers i no de 15 places com s’ha anunciat, la qual
cosa es desprèn d’un examen de l’expedient que
s’acompanya al present acord.

El Sr. Álvarez evidencia el fet reiterat que el capítol
II del pressupost té unes xifres molt altes, per la qual
cosa és evident que l’Ajuntament contracta molts ser-
veis externs de professionals, en detriment d’altres
Cossos de funcionaris de la plantilla municipal que
disminueixen, i creu que cal que l’Ajuntament tingui
un nivell mínim de personal de caràcter tècnic per po-
der funcionar adequadament.

Respecte a l’augment d’efectius que es pregona en
la Guàrdia Urbana i Bombers, estima que el president
ha dit una veritat a mitges, atès que solament parla
d’altes, però ha oblidat intencionadament les baixes
que per diversos motius es produiran en la plantilla
d’aquests Cossos, per la qual cosa considera que
l’augment final serà de 51 places de guàrdies urbans
i 6 de bombers.

El Sr. Maragall explica que no s’estan ni reorganit-
zant serveis ni redistribuint recursos ni efectius, sinó
més bé davant d’un procés de definició dels nous
efectius que s’incorporarà l’any 2002 a la plantilla mu-
nicipal, i que en haver-se aprovat abans el pressu-
post de l’Ajuntament, no es podia definir en aquest
moment el límit legal en matèria de personal, fins te-
nir aprovat el pressupost de l’Estat, el qual s’ha fet
posteriorment i que, com tothom sap, és norma d’obli-
gat compliment per a les corporacions locals.

Respecte al Catàleg de llocs de treball, diu que
aquest punt no és objecte d’aquest acord i que ac-
tualment es treballa amb la representació sindical per
enllestir-lo i considera que no caldrà l’augment de la
plantilla d’Intervenció, ni tampoc dels Cossos d’ins-
pecció de Districtes, com a conseqüència de l’entrada
en vigor de la nova Ordenança OMAIA, que agilitarà
molt el procediment de concessió de llicències.

El Sr. Ciurana manifesta que faran reserva de vot,
ja que les explicacions donades no desvirtuen la rea-
litat sobre l’increment final de la plantilla de la Guàr-
dia Urbana que serà només de 51 places, així com la
plantilla dels Bombers que serà només de 6 places,
la qual cosa considera totalment insuficient.

El Sr. Álvarez considera que l’augment net projec-
tat en els increments de places a la Guàrdia Urbana i
als Bombers és totalment insuficient, per la qual cosa
anuncia la reserva de vot per part del seu Grup.

El Sr. Maragall diu que els ciutadans i les ciutada-
nes demanen més seguretat i que les administracions
públiques amb competència en aquest camp l’assu-
meixin plenament i que compleixin amb les seves
obligacions tot considerant que l’Ajuntament ja com-
pleix amb escreix en aquest tema.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC-EV i IC-V i amb la reserva de vot de CiU i
PPC.

4. Iniciar el procés per a la participació de l’Ajunta-
ment de Barcelona en el capital social de Générale
Location Convenciones Barcelona, SL, per a l’explo-
tació i gestió del Centre de Convencions i de l’Auditori
Fòrum 2004. Ratificar el protocol subscrit entre la so-

cietat privada municipal Infrastructures 2004, SA i
l’empresa Générale Location Société Anonyme el 31
d’octubre del 2001, relatiu a la participació de la pri-
mera, o en el seu defecte de l’Ajuntament de Barcelo-
na, en el capital social de Générale Location Con-
venciones Barcelona, SL. Nomenar, segons l’annex
adjunt, els membres de la comissió d’estudi per a la
redacció de la memòria justificativa de l’exercici
d’aquesta activitat econòmica. Fixar, com a termini
màxim per a la presentació de la memòria justificativa
el 28 de febrer d’enguany per poder sotmetre l’apro-
vació inicial en el Plenari del Consell Municipal del
proper mes de març.

El Sr. Maragall explica que la participació municipal
plasmada en la proposta d’acord incorporada a
aquest expedient te per objecte en primer lloc, la ini-
ciació del procediment per a la participació en el capi-
tal social de la Societat Générale Location Conven-
ciones Barcelona, SL. tot nomenant els membres de
la Comissió d’Estudi per a la redacció de la Memòria
justificativa i establint el termini màxim per a la pre-
sentació de l’esmentada Memòria a l’aprovació inicial
del Plenari del Consell Municipal; i en segon lloc, la
ratificació del protocol signat entre Infrastructures
2004, SA, i l’empresa abans esmentada sobre la par-
ticipació de l’Ajuntament en el capital social de
Générale Locations Convenciones Barcelona, SL titu-
lar del dret d’arrendament sobre els terrenys en què
s’ha d’ubicar el Centre de Convencions i l’Auditori Fò-
rum 2004, explotant-los i gestionant-los.

El Sr. Ciurana troba a faltar l’informe jurídic i l’infor-
me de la Intervenció, cosa que hauria d’haver estat a
disposició d’aquest Grup amb 48 hores d’antelació.
No queda clar en l’acord qui ha de concretar la parti-
cipació en la societat, si Infrastructures 2004, SA, o
bé l’Ajuntament, per la qual cosa estima que aquest
acord s’hauria de revisar per tal de clarificar la com-
petència de l’Ajuntament en aquest assumpte i també
diu que el protocol està redactat en espanyol i traduït
al francès, per la qual cosa demana que es redacti en
la llengua pròpia de Catalunya.

El Sr. Álvarez es queixa de la manca d’informe
jurídic i l’informe de la Intervenció i considera que
en política les formes també són importants. Tam-
bé diu que en el redactat del conveni hi ha determi-
nades incerteses respecte a les autoritzacions que
es preveuen en l’articulat del conveni, pel que fa al
fet que la societat Générale Location Convenciones
Barcelona, SL, respecte a la possible cessió per
part d’Infrastructures 2004, SA. d’un màxim de 50%
de la seva participació en el capital social en favor
d’un futur cessionari, per la qual cosa demana acla-
riment sobre aquest punt i anuncia la reserva de
vot per tal d’estudiar més detingudament aquest
dictamen.

El Sr. Maragall considera que serà l’Ajuntament qui
tindrà la representació plena i directa sempre en
aquest assumpte, sens perjudici que es deixi cons-
tància en el clausulat dels protocols abans esmen-
tats, respecte a la possible previsió de cessió de fins
a un 50% de la participació d’Infrastructures 2004,
SA. en favor d’un tercer, i informa que no hi ha cap
disseny preestablert ni cap decisió presa sobre
aquest assumpte.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC-EV i IC-V i amb la reserva de vot de CiU
i PPC.
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5. Acceptar, lliure de càrregues i gravàmens, la
cessió gratuïta de les finques situades en el passeig
d’Urrutia núms. 19, 23, 25, 25B, 27, 29, 31, 33. 33B,
35 i 37 per part de la Societat Urbanística Metropoli-
tana de Rehabilitació i Gestió, SA (Regesa), per a
destinar-les a la construcció d’habitatges per a gent
jove en règim de lloguer en els termes del Conveni de
col·laboració amb l’esmentada empresa aprovat pel
Plenari del Consell Municipal en sessió d’1 de juny de
2001 i formalitzat el 18 d’octubre de 2001; constituir
un dret real de superfície a favor de l’esmentada so-
cietat sobre la finca de propietat municipal situada en
el passeig d’Urrutia núms. 13-37, grafiada en el plà-
nol annex, per un termini de setanta-cinc anys i amb
caràcter gratuït, per a la construcció i gestió d’habitat-
ges per a joves en règim de lloguer, de conformitat
amb el referit Conveni; practicar les operacions de
segregació, agrupació o altres necessàries per a iden-
tificar la finca objecte del dret de superfície; formalit-
zar en escriptura pública la cessió de les finques es-
mentades anteriorment i la constitució del dret de
superfície d’acord amb les condicions del document
annex, que s’aproven; inscriure-la en el Registre de la
Propietat; i facultar l’Alcaldia per a la realització de to-
tes les actuacions encaminades a concretar, clarificar
i executar el present acord.

El Sr. Maragall demana el pronunciament dels
Grups de l’oposició municipal als punts 5 al 15 de l’or-
dre del dia i manifesta que en l’aprovació d’aquests
acords es possibilitarà que es facin 1.260 habitatges
nous protegits.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC-EV, IC-V i PPC i amb la reserva de vot
de CiU.

6. Constituir un dret real de superfície a favor de la
Societat Urbanística Metropolitana de Rehabilitació i
Gestió, SA (Regesa) sobre la finca de propietat muni-
cipal situada en la travessera de les Corts, núms.
86B-94, grafiada en el plànol annex, per un termini de
setanta-cinc anys i amb caràcter gratuït, per a la
construcció i gestió d’habitatges per a gent jove en
règim de lloguer, de conformitat amb el Conveni de
col·laboració amb l’esmentada empresa aprovat pel
Plenari del Consell Municipal en sessió d’1 de juny de
2001 i formalitzat el 18 d’octubre de 2001, retornant a
la Corporació Municipal la propietat d’uns espais, de
500 i 584 metres quadrats construïts segons avant-
projecte redactat, per a destinar-los a escola bressol i
dependències municipals respectivament; practicar
les operacions de segregació, agrupació o altres ne-
cessàries per a identificar la finca objecte del dret de
superfície; formalitzar-lo en escriptura pública d’acord
amb les condicions del document annex, que s’apro-
ven; inscriure’l en el Registre de la Propietat; i facultar
l’Alcaldia per a la realització de totes les actuacions
encaminades a concretar, clarificar i executar el pre-
sent acord.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC-EV, IC-V i PPC i amb l’abstenció de CiU.

7. Constituir un dret real de superfície a favor del
Patronat Municipal de l’Habitatge sobre la finca de
propietat municipal situada a la Via Favència, núms.
446-450, grafiada en el plànol annex, per un termini
de setanta-cinc anys i amb caràcter gratuït, per a la
construcció i gestió d’habitatges tutelats per a gent
gran, de conformitat amb el Conveni de col·laboració
amb l’organisme esmentat aprovat pel Plenari del

Consell Municipal en sessió de 29 de juny de 2001 i
formalitzat el 18 d’octubre de 2001; practicar les ope-
racions de segregació, agrupació o altres necessà-
ries per a identificar la finca objecte del dret de super-
fície; formalitzar-lo en escriptura pública d’acord amb
les condicions del document annex, que s’aproven;
inscriure’l en el Registre de la Propietat; i facultar l’Al-
caldia per a la realització de totes les actuacions en-
caminades a concretar, clarificar i executar el present
acord.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

8. Constituir un dret real de superfície a favor del
Patronat Municipal de l’Habitatge sobre la finca de
propietat municipal situada al carrer de Tucumán,
núms. 21-25, grafiada en el plànol annex, per un ter-
mini de setanta-cinc anys i amb caràcter gratuït, per a
la construcció i gestió d’habitatges per a gent jove en
règim de lloguer, de conformitat amb el Conveni de
col·laboració amb l’organisme esmentat aprovat pel
Plenari del Consell Municipal en sessió d’1 de juny de
2001 i formalitzat el 18 d’octubre de 2001; practicar
les operacions de segregació, agrupació o altres ne-
cessàries per a identificar la finca objecte del dret de
superfície; formalitzar-lo en escriptura pública d’acord
amb les condicions del document annex, que s’apro-
ven; inscriure’l en el Registre de la Propietat; i facultar
l’Alcaldia per a la realització de totes les actuacions
encaminades a concretar, clarificar i executar el pre-
sent acord.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC-EV, IC-V i PPC i amb l’abstenció de CiU.

9. Constituir un dret real de superfície a favor del
Patronat Municipal de l’Habitatge sobre la finca de
propietat municipal situada en la Gran Via de les
Corts Catalanes, núms. 120-126, grafiada en el plà-
nol annex, per un termini de setanta-cinc anys i amb
caràcter gratuït, per a la construcció i gestió d’habitat-
ges per a gent jove en règim de lloguer, de conformi-
tat amb el Conveni de col·laboració amb l’organisme
esmentat aprovat pel Plenari del Consell Municipal en
sessió d’1 de juny de 2001 i formalitzat el 18 d’octu-
bre de 2001; practicar les operacions de segregació,
agrupació o altres necessàries per a identificar la fin-
ca objecte del dret de superfície; formalitzar-lo en es-
criptura pública d’acord amb les condicions del docu-
ment annex, que s’aproven; inscriure’l en el Registre
de la Propietat; i facultar l’Alcaldia per a la realització
de totes les actuacions encaminades a concretar, cla-
rificar i executar el present acord.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC-EV, IC-V i PPC i amb l’abstenció de CiU.

10. Constituir un dret real de superfície a favor del
Patronat Municipal de l’Habitatge sobre la finca de
propietat municipal situada en el passeig d’Andreu
Nin, carrer de Rosselló i Porcel i plaça de Gabriel
Alomar, grafiada en el plànol annex, per un termini de
setanta-cinc anys i amb caràcter gratuït, per a la
construcció i gestió d’habitatges per a gent jove en
règim de lloguer, de conformitat amb el Conveni de
col·laboració amb l’organisme esmentat aprovat pel
Plenari del Consell Municipal en sessió d’1 de juny de
2001 i formalitzat el 18 d’octubre de 2001; practicar
les operacions de segregació, agrupació o altres ne-
cessàries per a identificar la finca objecte del dret de
superfície; formalitzar-lo en escriptura pública d’acord
amb les condicions del document annex, que s’apro-
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ven; inscriure’l en el Registre de la Propietat; i facultar
l’Alcaldia per a la realització de totes les actuacions
encaminades a concretar, clarificar i executar el pre-
sent acord.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC-EV, IC-V i PPC i amb l’abstenció de CiU.

11. Constituir un dret real de superfície a favor del
Patronat Municipal de l’Habitatge sobre les finques de
propietat municipal situades al carrer de la Marina,
núms. 343 i 351, grafiades en el plànol annex, per un
termini de setanta-cinc anys i amb caràcter gratuït,
per a la construcció i gestió d’habitatges per a gent
jove en règim de lloguer, i d’habitatges tutelats per a
gent gran, de conformitat amb el Conveni de col·la-
boració amb l’organisme esmentat aprovat pel Plenari
del Consell Municipal en sessió de 29 de juny de
2001 i formalitzat el 18 d’octubre de 2001; practicar
les operacions de segregació, agrupació o altres ne-
cessàries per a identificar les finques objecte del dret
de superfície; formalitzar-lo en escriptura pública
d’acord amb les condicions del document annex, que
s’aproven; inscriure’l en el Registre de la Propietat; i
facultar l’Alcaldia per a la realització de totes les ac-
tuacions encaminades a concretar, clarificar i execu-
tar el present acord.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

12. Constituir un dret real de superfície a favor de
la Societat Urbanística Metropolitana de Rehabilita-
ció i Gestió, SA (Regesa) sobre la finca de propietat
municipal situada als carrers de Garcilaso núms.
1-9, de la Ciutat d’Elx núm. 31, i de la Sagrera
núms. 77-81, grafiada en el plànol annex, per un ter-
mini de setanta-cinc anys i amb caràcter gratuït, per
a la construcció i gestió d’habitatges per a gent jove
en règim de lloguer, de conformitat amb el Conveni
de col·laboració amb l’esmentada empresa aprovat
pel Plenari del Consell Municipal en sessió d’1 de
juny de 2001 i formalitzat el 18 d’octubre de 2001,
retornant a la Corporació Municipal la propietat d’un
espai de 1.342 metres quadrats construïts amb la fi-
nalitat de destinar-lo, juntament amb un espai de
688 metres quadrats construïts situat a la finca del
costat, carrer de Garcilaso núms. 1-19, amb el qual
formarà una unitat constructiva, a equipament sani-
tari; practicar les operacions de segregació, agrupa-
ció o altres necessàries per a identificar la finca ob-
jecte del dret de superfície; constituir les servituds i
afeccions necessàries entre les finques, per tal de
garantir els accessos de vianants i rodats, en el seu
cas, a tot el conjunt dels edificis i aparcament pro-
jectats; formalitzar-ho en escriptura pública d’acord
amb les condicions del document annex, que s’apro-
ven; inscriure’l en el Registre de la Propietat; i facul-
tar l’Alcaldia per a la realització de totes les actua-
cions encaminades a concretar, clarificar i executar
el present acord.

El Sr. Ciurana considera que és un menyspreu per
a les competències del Plenari del Consell Municipal,
ja que aquesta setmana el seu Grup ha rebut una in-
vitació de l’Alcalde per assistir a la col·locació de la
primera pedra per a la construcció d’aquests edificis
que s’especifiquen a l’acord, quan encara el Consell
Plenari no ha aprovat la constitució del dret real de
superfície sobre aquests terrenys.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC-EV, IC-V i PPC i amb l’abstenció de CiU.

13. Modificar el Conveni de col·laboració amb la
Societat Urbanística Metropolitana de Rehabilitació i
Gestió, SA (Regesa) aprovat pel Plenari del Consell
Municipal en sessió de 26 de maig de 2000 i formalit-
zat el 19 de juliol de 2000, en el sentit de permutar
amb la societat esmentada, a més de les finques de
propietat municipal situades en el carrer de Garcilaso,
núms. 1-9 (parcel·la 017), 11-19 (parcel·la 016) i en el
passatge de Coello, núms. 46-48, (parcel·la 023), la
finca del carrer de Garcilaso, núms. 29-41 (parcel·la
001), grafiades totes elles en el plànol annex, desti-
nades a la construcció d’habitatges declarats prote-
gits per al reallotjament d’afectats urbanístics, valora-
des en 1.496.791,81 euros, per l’expropiació futura
per Regesa, en tant que beneficiària de la mateixa
finca, del tram del carrer Garcilaso afectat per la Mo-
dificació del Pla General Metropolità del Primer Cintu-
ró, fins a un valor equivalent a l’esmentat anterior-
ment, retornant a la Corporació Municipal la propietat
d’un espai de 688 metres quadrats construïts que,
juntament amb un espai de 1.342 metres quadrats
construïts situat a la finca del costat, carrer de
Garcilaso, núms. 1-9, amb el qual formarà una unitat
constructiva, es destinarà a equipament sanitari a
gestionar pel Consorci Sanitari de Barcelona, el qual
abonarà, de la forma que de mutu acord s’estableixi
entre les parts, el cost de construcció del local; practi-
car les operacions de segregació, agrupació o altres
necessàries per a identificar les finques objecte de
permuta; constituir les servituds i afeccions necessà-
ries entre les finques, per tal de garantir els accessos
de vianants i rodats, en el seu cas, a tot el conjunt
dels edificis i aparcament projectats; formalitzar-ho en
escriptura pública; inscriure-la en el Registre de la
Propietat; i facultar l’Alcaldia per a la realització de to-
tes les actuacions encaminades a concretar, clarificar
i executar el present acord.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC-EV, IC-V, i PPC i amb l’abstenció de CiU.

14. Cedir al Consorci Sanitari de Barcelona la pro-
pietat superficiària del local baixos i altell, de 1.342
metres quadrats construïts, de la finca del carrer de
Garcilaso, núms. 1-9, de la Ciutat d’Elx, núm. 31, i
de la Sagrera, núms. 77-81 i del local baixos i al-
tell, de 688 metres quadrats construïts, de la finca del
carrer de Garcilaso, núms. 1-41, grafiats en el plànol
annex, que formaran una unitat constructiva i física i
seran transmesos a la Corporació per la Societat Ur-
banística Metropolitana de Rehabilitació i Gestió, SA
(Regesa) una vegada declarada l’obra nova i la divi-
sió de propietat horitzontal de l’edifici en que s’inte-
grin, per a la instal·lació i gestió d’un centre d’assis-
tència primària (CAP), per un termini de setanta-cinc
anys i d’acord amb les condicions del document an-
nex, que s’aproven; practicar les operacions de se-
gregació, agrupació o altres necessàries per a identi-
ficar els espais objecte de transmissió i constituir les
servituds i afeccions necessàries entre les finques,
per tal de garantir els accessos de vianants i rodats,
en el seu cas, a tot el conjunt dels edificis i aparca-
ment projectat on s’integrarà el CAP; formalitzar la
cessió en escriptura pública; inscriure-la en el Regis-
tre de la Propietat; i facultar l’Alcaldia per a la realitza-
ció de totes les actuacions encaminades a concretar,
clarificar i executar el present acord.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
tots els Grups.
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15. Cedir gratuïtament al Patronat Municipal de
l’Habitatge una porció de terreny de 105,125 metres
quadrats situada en la cantonada dels carrers de la
Selva de Mar i de Llull, grafiada en el plànol annex,
als efectes de completar el solar qualificat de 18-hs
(habitatges de protecció) i 10-hj (habitatges per a
gent jove en règim de lloguer), a fi d’executar el Con-
veni de col·laboració amb el dit organisme aprovat pel
Plenari del Consell Municipal en sessió d’1 de juny de
2001 i formalitzat el 18 d’octubre de 2001; practicar
les operacions de segregació, agrupació o altres ne-
cessàries per a identificar la finca objecte de cessió;
formalitzar-la en escriptura pública; inscriure-la en el
Registre de la Propietat; i facultar l’Alcaldia per a la
realització de totes les actuacions encaminades a
concretar, clarificar i executar el present acord.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC-EV, IC-V, i PPC i amb l’abstenció de CiU.

16. Declarar, a l’empara de l’article 20 del Regla-
ment del patrimoni dels Ens locals, desafectada del
domini públic la finca de propietat municipal situada
en el carrer del Rosselló núm. 279, l’avinguda Diago-
nal, núm. 373, coneguda com a Palau del Baró de
Quadras; aprovar la constitució, juntament amb l’Es-
tat (Ministerio de Asuntos Exteriores) i la Generalitat
de Catalunya, del Consorci de la “Casa Àsia”, els Es-
tatuts del qual figuren en el document annex, d’acord
amb el Conveni signat el 9 de novembre de 2001 que
s’uneix i es ratifica; i com a conseqüència, cedir al
Consorci l’ús de la finca esmentada en la qual tindrà
la seu institucional.

El Sr. Ciurana sol·licita que es complementi l’expe-
dient amb l’informe preceptiu de la Intervenció de
Fons, ja que d’acord amb la legislació vigent, la desa-
fectació d’un be de domini públic requereix precepti-
vament aquest informe.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

IV) Part decisòria

a) Propostes d’acord

17. Aprovar inicialment el plec de clàusules regula-
dores de la concessió de l’ús privatiu de domini públic
municipal que afecta una porció en projecció vertical
del subsòl de domini públic, grafiada en el plànol an-
nex, de superfície 120,50 metres quadrats, en el ter-
reny de propietat municipal destinat a zona verda a
l’illa delimitada pels carrers de Pomaret, de Plantada,
de la travessera de Collserola i de la ronda de Dalt, per
a la construcció, prèvia llicència municipal, de tres pas-
sos de vehicles (planta soterrani 1, soterrani 2 i soter-
rani 3) entre els aparcaments privats dels edificis que
promou la societat Timforlease, SL en aquesta illa amb
front a la ronda de Dalt; sotmetre’l a informació pública
durant el termini de trenta dies; i, si no s’hi formulen re-
clamacions o al·legacions que posin de manifest la
necessitat d’introduir-hi rectificacions, tenir per elevat
automàticament aquest acord d’aprovació inicial a defi-
nitiva, adjudicar la concessió, pel procediment nego-
ciat sense publicitat a la societat Timforlease, SL; i for-
malitzar el contracte corresponent amb la constitució
prèvia de la fiança que el plec preveu.

El Sr. Maragall expressa el vot favorable del PSC,
el Sr. Maestro expressa el vot favorable d’ERC-EV, el

Sr. Forradellas expressa el vot favorable d’IC-V, el Sr.
Ciurana expressa el vot favorable de CiU, i el Sr.
Álvarez expressa el vot favorable del PPC. S’aprova.

Districte de Sant Andreu

18. Aprovar el plec de clàusules economicoadmi-
nistratives i d’explotació que ha de regir el contracte
de gestió de serveis de Cafeteria-Bar-Restaurant del
Centre Cultural Can Fabra, mitjançant la forma d’ar-
rendament de serveis prevista als articles 157 a) de
la Llei de contractes de les Administracions públi-
ques (LCAP) i 275 del Reglament d’obres, activitats i
serveis dels Ens locals (ROAS) per un període de
deu anys. Sotmetre el plec amb l’expedient de raó a
informació pública pel termini de vint dies a partir del
següent al de la publicació d’acord amb l’article
232.2 del ROAS, i en cas de no formular-s’hi recla-
macions, entendre’l aprovat definitivament. Convo-
car simultàniament concurs obert per a l’adjudicació
del contracte d’acord amb els articles 79.2 i 260.l de
la LCAP, durant el termini de vint-i-sis dies a comp-
tar del següent al corresponent edicte al Butlletí Ofi-
cial de la Província, en el benentès que d’existir re-
clamacions, se suspendrà la licitació fins que no
quedin resoltes.

El Sr. Maragall expressa el vot favorable del PSC,
el Sr. Maestro expressa el vot favorable d’ERC-EV, el
Sr. Forradellas expressa el vot favorable d’IC-V, el Sr.
Ciurana expressa el vot favorable de CiU, i el Sr.
Álvarez expressa el vot favorable del PPC. S’aprova.

b) Proposicions

Del Grup Municipal de Convergència i Unió:
19. (02/75) Proposar crear, en el si del Consorci de

Comunicació Local (CCL) i de la Coordinadora de Te-
levisions Locals (CTVL) i d’acord amb les altres admi-
nistracions que en són membres, un fons per al do-
blatge de pel·lícules en català i per als drets d’emissió
d’aquestes.

El Sr. Ciurana manifesta que davant l’absència ge-
neralitzada de pel·lícules doblades al català en la pro-
gramació de moltes televisions locals, i especialment
en la televisió local de la ciutat, BTV, proposa que es
creï en el si del Consorci de Comunicació Local i de
la Coordinadora de Televisions Locals, i d’acord amb
les altres administracions que en són membres, un
fons per al doblatge de pel·lícules en català i per als
seus drets d’emissió.

El Sr. Álvarez manifesta que la Llei de política lin-
güística de la Generalitat assenyala en el seu article
28.7 que aquest tema és competència i responsabili-
tat de la Generalitat, per la qual cosa BTV hauria de
limitar-se a comprar pel·lícules doblades al català,
motiu pel qual no donaran suport a una proposta
d’aquest tipus.

El Sr. Maragall comenta que l’existència d’una tele-
visió pública que té un fons importantíssim de pel·lí-
cules doblades al català, com és Televisió de Catalu-
nya, s’hauria d’aprofitar per part de les televisions
locals i també per BTV, mitjançant convenis, per dis-
posar d’aquestes pel·lícules, sense necessitat que
aquestes televisions locals, que són molt modestes
en recursos, hagin de fer un esforç importantíssim
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per a constituir un fons que faci possible el doblatge
esmentat.

El Sr. Maestro considera que el Grup municipal de
CiU és especialista en fer propostes per evidenciar
qui és el més patriota, i que potser el motiu d’aquesta
proposta és silenciar la seva mala consciència del fet
que el Govern de la Generalitat hagi estat incapaç de
negociar darrerament amb un mínim de decència
amb les Majors cinematogràfiques americanes el do-
blatge de pel·lícules al català, i troba a faltar també la
subtitulació de pel·lícules en llengua catalana. Estima
que aquesta Comissió no és el fòrum per a plantejar
aquest assumpte, si es té en compte la reunió que la
propera setmana celebrarà el Consorci de Comunica-
ció Local, i que l’actuació portada a terme darrera-
ment per part de l’equip de govern demostra la sensi-
bilitat que té en aquesta qüestió i que, no obstant
això, no votaran en contra aquesta proposta, sens
perjudici de les observacions abans efectuades.

El Sr. Ciurana intervé dient que no el sorprèn l’acti-
tud del Grup municipal Popular de Catalunya, però sí
el rebuig a aquesta proposició feta pel PSC i informa
que va escriure al director general de la Corporació
Catalana de Ràdio i Televisió, Sr. Miquel Puig, res-
pecte a la possibilitat de disposar de les bandes so-
nores en català de les pel·lícules propietat de l’es-
mentada televisió, i que el Sr. Puig li va respondre
que està obert a cedir els doblatges a qualsevol tele-
visió local a un preu que sigui proporcional a la seva
audiència i que, fins al dia d’avui, ningú de l’Ajunta-
ment ni d’ICB, SA li havia cursat cap petició per es-
crit. També informa que el Sr. Puig va contestar-li
que, en última instància, el preu mai seria un obstacle
per a aquesta cessió, atès que aquests doblatges
s’han finançat amb diners de l’erari públic, per la qual
cosa demana que es negociï aquest assumpte per tal
de disposar d’aquests drets d’emissió.

El Sr. Forradellas manifesta que no participarà en
aquest concurs per veure qui és més patriota, i que
no recomana, personalment, competicions d’aquest
estil; considera d’una gran qualitat les pel·lícules que
emet BTV i que està a favor que s’arbitrin mecanis-
mes per tal que es faci un doblatge en català i de
qualitat.

El Sr. Álvarez manifesta que seria molt interessant
conèixer les tarifes que el Sr. Puig pensa aplicar a
BTV i a altres televisions locals i estima que l’Ajunta-
ment s’ha d’ocupar de gestionar adequadament les
seves competències, i que precisament el dedicar-se
a fer doblatges de pel·lícules no entra dins de les se-
ves atribucions, responsabilitat que és de la Generali-
tat de Catalunya.

El Sr. Maragall diu que aquesta proposta és ofensi-
va, perquè al seu entendre, BTV hauria de pagar
dues vegades un doblatge que ja ha estat finançat
amb fons públics i que una política de normalització
lingüística coherent per part de la Generalitat hauria
de preveure la cessió del fons de pel·lícules doblades
al català, sobretot després que aquestes han estat ja
més que amortitzades.

El Sr. Ciurana manifesta que la realitat és que BTV
no emet mai pel·lícules en català i que ningú de
l’Ajuntament ha demanat d’utilitzar aquest fons
filmogràfic i, finalment, demana que es resolgui d’una
vegada aquesta qüestió.

El Sr. Maragall expressa el vot contrari del PSC, el
Sr. Maestro expressa el vot favorable d’ERC-EV, el

Sr. Forradellas expressa el vot contrari d’IC-V, el Sr.
Ciurana expressa el vot favorable de CiU, i el Sr.
Álvarez expressa el vot contrari del PPC. Es rebutja.

Del Grup Municipal del Partit Popular de Catalunya:
20. Instar a l’Entitat Metropolitana del Transport la

creació d’un títol familiar mensual, sense límit de viat-
ges i amb una targeta per membre, per a les famílies
nombroses, que ajudi a potenciar l’ús del transport
públic a tots els membres de les unitats familiars.

La Sra. Balseiro explica que aquest any s’ha creat
per part de l’EMT un nou títol de viatge anomenat
T-familiar que possibilita per a la primera Zona 70
viatges multipersonals en un període de 30 dies, a
partir de la seva adquisició, i que aquest títol no està
pròpiament dirigit a les famílies perquè es tracta més
d’una T-grup per limitar el nombre de viatges a rea-
litzar i per oblidar les peculiaritats de cada tipus de
família, en discriminar d’una manera evident, a les
famílies nombroses, per la qual cosa demana que
s’insti a l’Entitat Metropolitana del Transport, a la
creació d’un títol familiar mensual, sense límit de viat-
ges, i amb una targeta per membre, per a les famílies
nombroses, que ajudi a potenciar l’ús del transport
públic a tots els membres de les unitats familiars.

El Sr. Maragall li respon que la T-familiar ja s’ade-
qua a les demandes i als criteris sol·licitats per la Sra.
Balseiro i que si en el funcionament d’aquest títol
existeixen determinats matisos i elements que puguin
afectar l’esmentada targeta, hauria de plantejar-se en
el si de l’Entitat Metropolitana del Transport, i que se-
ria bo abans de decidir aquesta proposició comptar
amb els elements d’ús i característiques de l’esmen-
tada targeta i d’altres estudis que ajudin a fonamentar
la petició de referència. No obstant això, vol que no
s’interpreti negativament el rebuig a aquesta proposi-
ció, ja que s’està d’acord en el seu contingut de fons.

El Sr. Ciurana diu que el seu Grup donarà suport a
aquesta proposició perquè es tracta de l’expressió
d’una voluntat política de beneficiar les famílies nom-
broses, si bé creu que hauria de replantejar-se en el
si de l’Entitat Metropolitana del Transport.

Els Srs. Maestro i Forradellas, tot i compartir l’es-
perit de la proposició, consideren que hauria de deba-
tre’s en els òrgans de govern de l’ETM, per la qual
cosa no donaran suport a la proposició esmentada.

La Sra. Balseiro lamenta que no es doni suport a la
seva proposició, tot i les manifestacions que sovint fa
l’equip de govern sobre les polítiques d’ajut a les fa-
mílies nombroses.

El Sr. Maragall expressa el vot contrari del PSC, el
Sr. Maestro expressa el vot contrari d’ERC-EV, el Sr.
Forradellas expressa el vot contrari d’IC-V, el Sr. Ciu-
rana expressa el vot favorable de CiU i el Sr. Álvarez
expressa el vot favorable del PPC. Es rebutja.

c) Mocions

V) Part de control

a) Precs

Del Grup Municipal de Convergència i Unió:
21. Que amb motiu de la reunió del Consell euro-

peu l’Ajuntament de Barcelona prengui les mesures
següents:
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– Que en totes les seves intervencions públiques
l’Alcalde de Barcelona empri la llengua catalana.

– Que la bandera d’Europa, de Catalunya i de Bar-
celona ocupin un lloc privilegiat en tots els actes que
organitzi o col·labori l’Ajuntament de Barcelona.

– Que la realitat nacional, cultural i lingüística de
Catalunya estigui present en totes les activitats que
organitzi o col·labori l’Ajuntament de Barcelona.

El Sr. Ciurana explica que els propers dies 15 i 16
de març, amb motiu de la reunió del Consell Europeu,
es reuniran a Barcelona els caps dels Estats membre
de la Unió Europea, i que aquesta trobada centrarà
l’atenció política europea i serà una bona ocasió per-
què, des de l’Ajuntament de Barcelona, es projecti la
nostra ciutat com a capital de Catalunya, per la qual
cosa fa el prec esmentat.

El Sr. Maragall li contesta que aquest tema està resolt
des de fa temps sense que hagi calgut prendre cap de-
cisió nova, i creu que no s’han de fer recomanacions a
l’Alcalde pel que fa a aquest punt; té la sensibilitat per a
l’ús del català, com ja va demostrar en la seva interven-
ció davant l’Assemblea General de Nacions Unides fent
part dels discursos en català, per la qual cosa no té cap
sentit reclamar que es faci una cosa que l’Alcalde dóna
per descomptada i que és òbvia.

Respecte a la presència de banderes, sempre es
col·loquen les adequades i en el lloc que els corres-
pon, i que si es tracta d’una activitat organitzada per
l’Ajuntament s’ha de donar per feta la presència de
les banderes de la ciutat i del país. Finalment, res-
pecte al prec de demanar que la realitat nacional, cul-
tural i lingüística de Catalunya sigui present, s’estima
que és una redundància, atès que l’Ajuntament de
Barcelona és l’Ajuntament de la capital de Catalunya i
com a tal representa el país i la seva realitat, ja que
Barcelona ha exercit històricament la capitalitat del
nostre país i que l’aliança entre Barcelona i Catalunya
és un fet innegable.

El Sr. Ciurana manifesta que ha fet una intervenció
mesurada i lamenta el menyspreu que ha tingut per a
aquest prec el president. Recorda que s’han tingut ex-
periències molt negatives en actes en els quals hi ha
intervingut l’Ajuntament, on la presència del català i
dels símbols propis de Catalunya no s’han tingut molt
en compte, com és el cas d’un acte esportiu celebrat
no fa gaire en el Palau Sant Jordi, per la qual cosa de-
mana una vegada més que en la totalitat d’actes que
organitzi o tingui alguna participació l’Ajuntament si-
guin presents els signes i l’idioma de Catalunya.

Es dóna per tractat.
Del Grup Municipal Partit Popular de Catalunya:
22. En referència als recursos i reclamacions pre-

sentats pels ciutadans davant l’Institut Municipal d’Hi-
senda :

Que l’Ajuntament de Barcelona ens faci arribar el
percentatge de reclamacions i recursos que es respo-
nen tant favorables com contraris al ciutadà, segmen-
tats per import i per conceptes.

El Sr. Álvarez diu que els ciutadans i les ciutada-
nes amb activitat a Barcelona tenen dret a presentar
reclamacions i recursos davant l’Institut Municipal
d’Hisenda, quan creuen que els seus drets han estat
vulnerats, en matèria de disciplina vial, liquidacions i
sol·licituds de beneficis fiscals en matèria tributària;
que a la Memòria de l’Institut Municipal d’Hisenda no-
més es preveuen les entrades i tramitacions, però
que en cap cas es fa una anàlisi exhaustiva sobre el
resultat final de la reclamació o recurs, per la qual
cosa demana informació sobre el percentatge de re-
clamacions i recursos que es responen tant favora-
bles com contraris als ciutadans, segmentats per im-
ports i per conceptes.

El Sr. Maragall li respon que pel que fa a les multes
de trànsit, primerament es fa la notificació de la de-
núncia i després la notificació de la sanció, i que una
vegada notificada la denúncia, el 18% dels ciutadans
presenten al·legació, i que aquestes al·legacions són
estimades en un 30%, i que en un altre 30% es fa
una nova notificació de la denúncia, atès que el pro-
pietari del vehicle comunica que el conductor era un
altre; en un 29% dels casos aquestes al·legacions es
desestimen, se n’estimen un 11% aproximadament,
perquè l’infractor no és reincident o no té multes pen-
dents, o perquè la infracció comesa és lleu.

Pel que fa a les notificacions de les sancions, infor-
ma que dels recursos presentats el 7% són estimats i
el 93% desestimats, i continua dient que després de
notificada la denúncia i la sanció, si la multa no s’ha
pagat, passa a la via executiva i que dels recursos
presentats contra multes en executiva, s’han estimat
un 21%, un 19% s’han estimat en part i un 60% s’han
desestimat.

Finalment, comenta que pel que fa als recursos pre-
sentats pels contribuents en matèria de tributs, pel fet
que afecten diferents impostos i taxes, és més difícil
donar un desglossament concret d’aquesta informació
en aquest moment, si bé fa una estimació respecte a
l’exercici de l’any 2000 i diu que el percentatge de re-
clamacions presentades contra la liquidació de tribut
va ser d’un 0,92%.

Es dóna per tractat.

b) Preguntes

Del Grup Municipal de Convergència i Unió:
23. ¿Quins han estat els tipus mínims de licitació i

el seu respectiu preu d’adjudicació de totes les sub-
hastes de patrimoni públic municipal que s’han fet du-
rant l’any 2001?

El Sr. Ciurana sol·licita informació sobre els tipus
mínims de licitació i el seu respectiu preu d’adjudica-
ció de totes les subhastes de patrimoni públic munici-
pal que s’han fet durant l’any 2001.

El Sr. Maragall li respon que les subhastes realitza-
des durant l’any 2001 per aquest concepte han estat
les següents:

Finca ................................................................................................. Preu sortida Preu adjudicació
Pg. Picasso, 38 i 38 bis i Comercial, 15 ........................................... 313.880.000 770.735.000
Pg. Picasso, 24 b, 26 i 28-30 ............................................................ 492.380.000 1.212.070.000
Vidre, 6, 1r 2a i 1r 3a ........................................................................ 39.257.900 56.101.000
Vidre, 6, entresol 2a i principal 3a .................................................... 23.830.400 40.000.000
Ptge. Paca Soler, 5-17 ...................................................................... 74.747.220 103.258.372
Samaniego, 74-78 ............................................................................. 56.144.702 56.150.000
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El Sr. Ciurana pregunta si en aquestes dades s’in-
clouen les vendes efectuades per les empreses i els
organismes municipals, per la qual cosa demana de-
tall i concreció més grans.

El Sr. Maragall considera contestada la pregunta.
Es dóna per tractada.

c) Declaracions de Grup

COMISSIÓ DE SEGUIMENT I CONTROL DE BTV

Del Grup Municipal de Convergència i Unió:
24. ¿Quin ha estat el minutatge de la presència de

l’Alcalde i els 40 regidors de l’Ajuntament de Barcelo-
na en els informatius de BTV durant l’any 2001?

El Sr. Ciurana fa la pregunta esmentada.
El Sr. Maragall diu que no es poden facilitar les da-

des que s’han demanat, perquè BTV no disposa
d’una infraestructura adequada ni tampoc dels recur-
sos necessaris per instaurar aquesta infraestructura
que possibiliti un seguiment exhaustiu del minutatge
de la programació d’aquesta televisió, i recorda que
el CAC ja va elaborar un estudi pilot sobre el pluralis-
me en els mitjans públics i, per tant, també de BTV, i
que va agafar com a mostra la programació completa
del mes de febrer de 2001. Informa que el mateix
CAC, en el marc de les seves atribucions específi-
ques, està fent un seguiment minuciós del pluralisme
dels mitjans des del mes de setembre i que en un ter-
mini breu en farà públics els resultats. Conclou la

Renfe-Meridiana B1, Av. Río Janeiro ............................................... 1.513.000.000 1.515.025.005
Renfe-Meridiana B2, Pg. Andreu Nin ............................................... 2.965.000.000 3.005.000.000
Bac de Roda-Pere IV ........................................................................ 575.583.788 1.038.050.679
Av. Diagonal-R1-UAU ....................................................................... 560.435.869 1.090.304.000
Fluvià Peri Diagonal UA8 Parc C9 ................................................... 207.445.396 342.527.256
Pere IV Peri Diagonal Reparc UA8 .................................................. 105.210.006 173.692.046
Total .................................................................................................. 6.926.915.281 9.402.913.358

seva resposta dient que a BTV es respecta el plura-
lisme polític i es recull de manera adequada la partici-
pació activa de tots els agents socials.

El Sr. Ciurana respon tot dient que és molt senzill
de fer el seguiment, sense que calgui comptar amb
mitjans tècnics sofisticats, i que si no es fa és perquè
a l’equip de govern li fa por de fer aquest seguiment
pels resultats als quals arribaria sobre manca de plu-
ralisme.

Es dóna per tractada.
25. ¿Per quin motiu es va suspendre el debat entre

les joventuts polítiques que s’havia de fer el mes de
desembre a BTV en col·laboració amb el Consell de
Joventut de Barcelona?

El Sr. Ciurana demana quins van ser els motius de
la suspensió del debat entre les joventuts polítiques
que s’havia de fer el mes de desembre a BTV en
col·laboració amb el Consell de Joventut de Barcelona.

El Sr. Maragall li respon dient que els compromisos
adquirits en relació a aquest assumpte es compliran,
però que encara no s’ha determinat el dia i l’horari
d’aquesta emissió, ja que s’està negociant i tancant
el contingut del programa, el perfil dels participants
i el calendari.

El Sr. Ciurana sospita que la suspensió obeeix a
motius polítics i no tècnics, per la qual cosa demana
que es concreti, amb la major celeritat possible, dia i
hora per tal que es faci aquest debat.

Es dóna per tractada.

En no havent-hi altres assumptes per a tractar,
s’aixeca la sessió a les catorze hores i vint minuts.

Comissió d’Infraestructures i Urbanisme

Acta de la sessió celebrada el dia 7 de febrer de
2002 i aprovada el dia 15 de març de 2002

A la sala President Lluís Companys de la casa de la
ciutat de Barcelona, el dia 7 de febrer de dos mil dos,
s’hi reuneix la Comissió d’Infraestructures i Urbanisme,
sota la presidència de l’Im. Sr. Xavier Casas i Masjoan.
Hi assisteixen els Ims. Srs. i Sres: Ferran Julián i
González, José Ignacio Cuervo i Argudín, Francesc
Narváez i Pazos, Jordi Hereu i Boher, Manuel Pérez i
Benzal, Pere Alcober i Solanas, Eugeni Forradellas
i Bombardó, Jordi Portabella i Calvete, Jaume Ciura-
na i Llevadot, Joana Ortega i Alemany, Jordi Cornet i
Serra, Emilio Álvarez i Pérez-Bedia, assistits per la
Sra. Irene Pagès i Perarnau, que actua per delegació
del secretari general de l’Ajuntament de Barcelona i
certifica.

Excusen la seva absència la Ima. Sra. Carme San
Miguel i Ruibal i l’Im. Sr. Joan Puigdollers i Fargas.

Hi és present el Sr. Ramon García-Bragado.
S’obre la sessió a les setze hores i trenta-vuit

minuts.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova.

II) Part informativa

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament d’or-
ganització municipal, es comuniquen les resolucions
següents:
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1. Districte de les Corts

Del gerent municipal, de data 12 de desembre de
2001, que adjudica a la societat Instalaciones-
Montajes Elect. Saneam., SA el contracte d’obres de
manteniment dels elements constructius i altres ele-
ments de la via pública i espais públics adscrits al
Districte de Les Corts, per als exercicis 2002-2003 i
per un import de 35.532.733 pessetes.

2. Districte de Ciutat Vella

Del gerent municipal, de data 17 de desembre de
2001, que adjudica a la societat Construcciones y
Servicios Faus, SA el contracte d’obres de manteni-
ment de la via pública del Districte de Ciutat Vella, per
als exercicis 2002-2003 i per un import de 92.266.235
pessetes.

3. Districte d’Horta-Guinardó

Del gerent municipal, de data 20 de desembre de
2001, que adjudica a la societat Construccions y
Servicios Faus, SA el contracte d’urbanització esca-
les Nen de la Rutlla entre Garriga i Roca i Mig del
Turó, per als exercicis 2001-2002 i per un import de
17.081.658 pessetes.

4. Districte d’Horta-Guinardó

Del gerent municipal, de data 20 de desembre de
2001, que adjudica a la societat Construccions Curto,
SA el contracte d’urbanització del passatge dels Gar-
rofers, per als exercicis 2001-2002 i per un import de
37.290.845 pessetes.

5. Districte de Sarrià-Sant Gervasi

Del gerent municipal, de data 21 de desembre de
2001, que adjudica a la societat Construccions y
Servicios Faus, SA el contracte d’obres de manteni-
ment de la via pública del districte de Sarrià-Sant
Gervasi, per als exercicis 2002-2003 i per un import
de 81.539.047 pessetes.

6. Districte de Nou Barris

Del gerent municipal, de data 21 de desembre de
2001, que adjudica a la societat General Construcc. e
Instalaciones, SA (Gecoinsa) el contracte de manteni-
ment dels elements de la via pública adscrits al dis-
tricte de Nou Barris, per als exercicis 2002-2003 i per
un import de 148.419.666 pessetes.

7. Districte de Sant Andreu

Del gerent municipal, de data 21 de desembre de
2001, que adjudica a la societat Constraula Enginye-
ria i Obres, SA el contracte d’obres de manteniment
dels elements constructius de la via pública adscrits
al districte de Sant Andreu, per als exercicis 2002-
2003 i per un import de 125.667.274 pessetes.

8. Districte de Gràcia

Del gerent municipal, de data 21 de desembre de
2001, que adjudica a la societat Obras y Rep. Maria-

no Herrero Albacar, SL el contracte d’obres de man-
teniment dels elements constructius i d’altres ele-
ments de la via pública i els espais públics adscrits al
districte de Gràcia, per als exercicis 2002-2003 i per
un import de 82.675.840 pessetes.

9. Districte de Sant Martí

Del gerent municipal, de data 28 de desembre de
2001, que adjudica a la societat Instalaciones-Mon-
tajes Elect. Saneam. SA (Imes) el contracte d’obres
de manteniment dels elements constructius i d’al-
tres elements de la via pública i els espais públics
adscrits al districte de Sant Martí, per als exercicis
2002-2003 i per un import de 220.669.670 pes-
setes.

10. Districte de Sarrià-Sant Gervasi

Del gerent municipal, de data 28 de desembre de
2001, que autoritza i adjudica a la societat Cons-
traula Enginyeria i Obres, SA el contracte d’obres de
formació d’un gimnàs a l’escola Poeta Foix, per als
exercicis 2001-2002 i per un import de 4.965.200
pessetes.

11. Districte de l’Eixample

Del gerent municipal, de data 28 de desembre de
2001, que adjudica a la societat Constraula Enginye-
ria i Obres, SA, el contracte d’obres de manteniment
de la via pública del Districte de l’Eixample, per als
exercicis 2002-2003 i per un import de 94.560.492
pessetes.

12. Districte d’Horta-Guinardó

Del gerent municipal, de data 28 de desembre de
2001, que adjudica a la Societat Construcciones y
Servicios Faus, SA, el contracte d’obres de manteni-
ment dels elements constructius de la via pública i
espais públics del Districte d’Horta-Guinardó, per als
exercicis 2002-2003 i per un import de 123.039.998
pessetes.

13. Districte de Sants-Montjuïc

Del gerent municipal, de data 28 de desembre de
2001, que adjudica a Constraula, SA, el contracte
d’obres de manteniment de la via pública del Districte
de Sants-Montjuïc, per als exercicis 2002-2003 i per
un import de 93.103.329 pessetes.

14. Districte Sants-Montjuïc

Del gerent municipal, de data 25 de gener de
2002, que adjudica a Necso Entrecanales Cu-
biertas, SA la remodelació de la plaça Santa Ma-
drona, per als exercicis 2002-2003 i per un import
de 84.128.587 pessetes.

15. Districte Sants-Montjuïc
Del gerent municipal, de data 25 de gener de 2002,

que adjudica a Constraula Enginyeria i Obres, SA
l’arranjament de la carretera de Sants-Creu Coberta
entre Moianés i Olzinelles, per als exercicis 2002-
2003 i per un import de 185.891.995 pessetes.
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Acords de la Comissió de Govern de 30 de gener de
2002:

Districte de Sants-Montjuïc

16. Aprovar definitivament el Projecte d’urbanitza-
ció d’una plaça pública situada entre els carrers de
Gavà i de Rossend Arús, per import de 292.788,41
euros (48.715.892 pessetes) el 16% de l’impost del
valor afegit inclòs, formulat per Arquitectura Catalana,
SA; requerir l’indicat interessat perquè, en el termini
de deu dies a comptar des de la data en què rebi la
notificació de l’aprovació definitiva, ingressi la quanti-
tat de 35.134,61 euros (5.845.907 pessetes) en con-
cepte de garantia per a respondre de la bona execu-
ció de les obres; publicar aquesta resolució en el
Butlletí Oficial de la Província i en un diari dels de
més circulació de Catalunya; notificar-lo als interes-
sats en aquest procediment; i donar-ne compte a la
Comissió d’Infraestructures i Urbanisme.

17. Aprovar definitivament el Projecte d’urbanitza-
ció de l’àmbit definit pels carrers de l’Esparver, de
Negrell, de Vilageliu i Gavaldà i l’avinguda dels Ferro-
carrils Catalans, per import de 716.168,16 euros
(119.160.355 pessetes) el 16% de l’impost del valor
afegit inclòs, formulat per Realia Business, SA; re-
querir l’indicat interessat perquè, en el termini de deu
dies a comptar des de la data en què rebi la notifica-
ció de l’aprovació definitiva, ingressi la quantitat de
85.940,18 euros (14.299.243 pessetes) en concepte
de garantia per a respondre de la bona execució de
les obres; publicar aquesta resolució en el Butlletí Ofi-
cial de la Província i en un diari dels de més circulació
de Catalunya; notificar-la als interessats en aquest
procediment; i donar-ne compte a la Comissió d’In-
fraestructures i Urbanisme.

Districte de Sarrià-Sant Gervasi

18. Desestimar l’al·legació presentada per l’Im. Sr.
Jaume Ciurana i Llevadot, portaveu del Grup Munici-
pal de Convergència i Unió de l’Ajuntament de Barce-
lona, i estimar parcialment l’al·legació presentada per
la Sociedad General de Aguas de Barcelona, SA (Ai-
gües de Barcelona), en el tràmit d’informació pública
a l’aprovació inicial del Projecte d’urbanització del
sector de Torre Vilana (Polígons I, II i connexions), de
conformitat amb els informes emesos per la Direcció
de Plans i Projectes Urbans el 8 de gener de 2002,
els quals figuren a l’expedient i es donen per repro-
duïts; i en conseqüència aprovar definitivament el
referenciat Projecte, per import de 5.823.741,87 euros
(968.989.115 pessetes) el 16% de l’impost del valor
afegit inclòs, d’iniciativa municipal; publicar aquesta re-
solució en el Butlletí Oficial de la Província i en un diari
dels de més circulació de Catalunya; notificar-la als in-
teressats en aquest procediment; i donar-ne compte a
la Comissió d’Infraestructures i Urbanisme.

19. Estimar parcialment les al·legacions presenta-
des per l’Im. Sr. Jaume Ciurana i Llevadot, portaveu
del Grup Municipal de Convergència i Unió de l’Ajun-
tament de Barcelona, en el tràmit d’informació pública
a l’aprovació inicial del Projecte d’urbanització dels
carrers d’Anglí, de Martorell i Peña, de Plantada, de
la travessera de Collserola i de Pomaret, de conformi-
tat amb l’informe emès per la Direcció de Plans i Pro-

jectes Urbans el 17 de gener de 2002, el qual figura a
l’expedient i es dóna per reproduït; i en conseqüència
aprovar definitivament el referenciat Projecte, per im-
port de 684.793,04 euros (113.939.976 pessetes) el
16% de l’impost del valor afegit inclòs, formulat per
Timforlease, SL (Grupo Kanda); requerir l’indicat inte-
ressat perquè, en el termini de deu dies a comptar
des de la data en què rebi la notificació de l’aprovació
definitiva, ingressi la quantitat de 82.175,16 euros
(13.672.797 pessetes) en concepte de garantia per a
respondre de la bona execució de les obres; publicar
aquesta resolució en el Butlletí Oficial de la Província
i en un diari dels de més circulació de Catalunya; noti-
ficar-la als interessats en aquest procediment; i do-
nar-ne compte a la Comissió d’Infraestructures i Ur-
banisme.

Es comunica.

b) Mesures de govern
c) Informes

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions

1. Ratificar l’acord del Consell d’Administració de
l’Autoritat del Transport Metropolità de modificació
dels seus Estatuts.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

El Sr. Casas informa que hi ha un altre punt de rati-
ficació que la Secretaria General li ha fet arribar en
data d’avui d’un decret de creació del Registre muni-
cipal d’Entitats Ambientals de Control -EAC- que s’in-
corpora a l’ordre del dia del Plenari del Consell Muni-
cipal per a la seva ratificació. Indica que aquest
registre és un instrument imprescindible per tirar en-
davant la fase següent de l’aplicació de la Llei d’acti-
vitats ambientals.

Fora de l’ordre del dia s’afegeix la ratificació se-
güent:

Ratificar el decret d’Alcaldia d’1 de febrer de 2002
de creació del Registre Municipal d’Entitats Ambien-
tals de Control

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

b) Acords de Junta General

2. Adoptar, en l’exercici de les competències reser-
vades a l’Ajuntament com a soci únic de la Societat
Municipal Barcelona Gestió Urbanística, SA, l’acord
següent:

1r) Designar l’Im. Sr. Jaume Ciurana i Llevadot
membre del Consell d’Administració de l’esmentada
Societat, en substitució de la Ima. Sra. Joana Ortega i
Alemany.

2n) Establir que el termini de designació del conse-
ller que es nomena serà l’establert en els seus esta-
tuts, sense perjudici de la renovació que fos proce-
dent en el canvi de mandat consistorial.

3r) Facultar indistintament el president i el secretari
del Consell d’Administració per comparèixer davant
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notari i elevar a escriptura pública el nomenament an-
terior, com també per complir els tràmits necessaris
per a la seva inscripció en el Registre Mercantil i tam-
bé la correcció d’errors materials en cas necessari.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

c) Propostes d’acord

3. Resoldre l’al·legació presentada per l’Im. Sr.
Joan Puigdollers i Fargas, president del Grup Muni-
cipal de Convergència i Unió, durant el termini d’in-
formació pública a la proposta de modificació dels
Estatuts del Consorci del Besòs, en el sentit de l’in-
forme adjunt; i aprovar definitivament la modificació
dels Estatuts del Consorci del Besòs d’acord amb el
text adjunt.

El Sr. Casas indica que s’ha procedit a l’acceptació
parcial d’alguns dels assumptes plantejats pel Sr.
Puigdollers. A banda d’alguns ajustaments proposats
des de la Secretaria del Consorci, el punt més impor-
tant era, bàsicament, l’ampliació dels membres del
Consell d’administració del Consorci del Besòs, amb
la qual cosa s’hi dóna entrada a tots els Grups polí-
tics, tant de l’Ajuntament de Barcelona com del de
Sant Adrià del Besòs.

La Sra. Ortega anuncia la reserva de vot del seu
Grup, tot i que admet l’acceptació d’algunes de les
al·legacions que hi van formular, considera que d’al-
tres no han rebut una resposta satisfactòria.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC-EV, IC-V i PPC i amb la reserva de vot de
CiU.

Districte de Ciutat Vella

4. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla
especial de modificació de les alineacions i ordena-
ció volumètrica de l’Operació VP-I-42 del Pla espe-
cial de reforma interior del Raval (carrers de la Riera
Alta, núm. 15 i del Carme, núm. 104), promogut pel
Patronat Municipal de l’Habitatge, amb la modifica-
ció a què fa referència l’informe del Departament de
Planejament de Desenvolupament, que consta a
l’expedient i es dóna per reproduït; i resoldre les
al·legacions presentades en el tràmit d’informació
pública de l’aprovació inicial, presentades per l’Im.
Sr. Joaquim Forn i Chiariello, en la seva qualitat de
regidor del Grup Municipal de Convergència i Unió,
de conformitat amb l’informe del Departament de
Planejament de Desenvolupament, de valoració de
les al·legacions esmentades, que consta a l’expe-
dient i es dóna per reproduït.

La Sr. Ortega fa avinent la reserva de vot del Grup
de CiU pel fet que no se’ls ha donat resposta a algu-
na de les al·legacions. En aquest sentit, recorda que
posaven de manifest que el queixal que quedava a la
construcció a causa d’aquesta modificació d’alinea-
cions i que creava un focus d’inseguretat. També re-
corda que demanaven una reserva d’aparcament que
no s’ha contemplat.

El gerent d’Urbanisme considera que, donada l’am-
plada existent davant de la plaça, el queixal al·ludit
del perfil regulador de l’edifici no ha de generar els

problemes que plantegen les al·legacions de CiU.
Quant als aparcaments, justifica que, a l’empara de la
norma, estan dispensats en casos com aquest, en
què resulta pràcticament impossible encabir les pla-
ces d’aparcament.

També pel que fa als aparcaments, el Sr. Casas
afegeix que no consideren que la seva inexistència
en aquest edifici de dotze habitatges no suposa una
raó de prou pes per replantejar-se la seva construc-
ció, i recorda, a més, que a cent metres de l’edifici hi
ha els aparcaments de les places de les Caramelles i
dels Àngels.

Referint-se al queixal que configura l’alineació, ad-
dueix que serà un lloc força transitat perquè coinci-
deix amb l’accés a l’edifici, i remarca que el projecte
va ser informat favorablement per la Comissió de
Qualitat.

La Sra. Ortega subratlla que no condicionen la
construcció de l’edifici a l’existència d’aparcaments,
sinó que demanen que es prevegi que el puguin tenir.
D’altra banda, i quant al racó configurat pel queixal,
no creu que pel fet d’estar obert a una plaça s’elimini
el factor inseguretat, més si es té en compte que la
zona està prou afectada per aquesta inseguretat.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC-EV i IC-V i amb la reserva de vot de CiU i
PPC.

5. Aprovar definitivament, de conformitat amb
l’article 68 de la Carta municipal de Barcelona, la
Modificació del Pla especial de determinació del ti-
pus d’equipament i regulació de les condicions de
l’equipament administratiu del carrer de les Tàpies,
núm. 4, promoguda pel Consell Comarcal del Bar-
celonès i Regesa; i resoldre les al·legacions pre-
sentades per l’Im. Sr. Joaquim Forn i Chiariello, en
la seva qualitat de regidor del Grup Municipal de
Convergència i Unió, de conformitat amb l’informe
emès pel Departament de Planejament de Desen-
volupament, que consta a l’expedient i es dóna per
reproduït.

El Sr. García-Bragado precisa que hi ha una al·le-
gació del Grup municipal de CiU que s’oposa a la
construcció de l’àtic atenent que la base del Pla espe-
cial anterior a la modificació no la preveia. En aquest
sentit, la resposta a aquesta al·legació és que l’instru-
ment urbanístic és del mateix rang i, per tant, preveu
que s’incrementi l’edificabilitat.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC-EV, IC-V i PPC i amb la reserva de vot de
CiU.

Districte de l’Eixample

6. Aprovar provisionalment, de conformitat amb els
articles 11.1.j i 66.3 de la Carta municipal de Barcelo-
na, la Modificació del Pla General Metropolità en el
sector dels carrers de Manso, de Viladomat, de Calà-
bria i del Parlament, i reconeixement de l’equipament
de la Parròquia de Sant Isidor, situada en el carrer
del Comte d’Urgell, núms. 176-180, promoguda per
Proeixample, SA, que incorpora les precisions de
l’aprovació inicial; i trametre l’expedient a la Subco-
missió d’Urbanisme del municipi de Barcelona per a
la seva aprovació definitiva.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.
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7. Aprovar provisionalment, de conformitat amb
els articles 11.1.j i 66.3 de la Carta municipal de Bar-
celona, la Modificació del Pla General Metropolità
d’àmbit discontinu per: a) reconeixement com a
equipament de les Cotxeres de Palau Robert i b)
creació d’una zona verda i d’un nou equipament si-
tuat a l’interior d’illa delimitat pels carrers de Valèn-
cia, d’Aragó, del Bruc i de Roger de Llúria, promogu-
da per Proeixample, SA, que incorpora la prescripció
de l’aprovació inicial; resoldre les al·legacions pre-
sentades per les Imes. Sres. Joana Ortega i Ale-
many i Magda Oranich i Solagran, en la seva quali-
tat de regidores del Grup Municipal de Convergència
i Unió, i pels veïns de l’illa delimitada pels carrers de
València, d’Aragó, del Bruc i de Roger de Llúria, de
conformitat amb l’informe del Departament de Pla-
nejament de Desenvolupament, de valoració de les
esmentades al·legacions, que consta a l’expedient i
es dóna per reproduït; i trametre l’expedient a la
Subcomissió d’Urbanisme del municipi de Barcelona
per a la seva aprovació definitiva.

El Sr. Casas informa que aquests dos punts es
tracten conjuntament ja que estan vinculats perquè
es tracta d’una modificació de PGM en àmbit disconti-
nu, pel que fa al punt setè, mentre que el punt vuitè
és la creació d’un interior d’illa -condicionat a la modi-
ficació esmentada- mitjançant un Pla especial pel
qual es transfereix edificabilitat de finques del passat-
ge del Rector Oliveres i el carrer Borrell a un àmbit
discontinu de Diputació i Casp.

El gerent d’Urbanisme apunta que es tramita una
modificació puntual del PGM pel fet que afecta una
zona verda -que és l’actual qualificació de les Cotxe-
res del Palau Robert i que conformen un àmbit dis-
continu juntament amb l’interior d’illa de l’església de
la Concepció-. El fet d’intercanviar aquesta qualifica-
ció permet recuperar els edificis de les cotxeres que,
tot i no estar catalogades, tenen un interès evident i
qualificar-les com a equipament.

Observa que l’expedient de modificació del PGM
ha estat objecte d’al·legacions: una del Grup munici-
pal de CiU i, altres, subscrites per veïns de la zona
que s’oposen, bàsicament, a la qualificació com a
equipament d’una part de l’interior d’illa de la Concep-
ció. Puntualitza que en el Pla especial s’especifica
clarament que es fa una reserva d’equipament que
s’utilitzarà en cas que sigui necessari.

Quant al punt vuitè, el Sr. García-Bragado informa
que es tracta de la transferència d’edificabilitat de
Rector Oliveres i de Comte Borrell al carrer Casp i
Diputació.

Pel que fa a la qualificació d’equipament de les
Cotxeres del palau Robert i la transferència de la
qualificació de zona verda al passatge Oliveres, la
Sra. Ortega expressa la reserva de vot del seu Grup,
tot i valorar molt positivament el reconeixement de la
realitat existent quant a l’ús de l’edifici de les cotxe-
res. Destaca, també, la facilitat d’integració del jardí
del palau Robert amb aquest equipament i el fet de
poder traspassar la qualificació de zona verda de les
cotxeres al passatge del Rector Oliveres.

Mostra, tanmateix, la seva perplexitat i el seu desa-
cord amb què es faci una reserva de l’interior d’illa
com a equipament perquè no en veuen la justificació,
si no és que respon a les necessitats d’ampliació de
la seu del districte de l’Eixample, supòsit amb què
tampoc no estan d’acord.

El Sr. Portabella replica que aquests acords són el
fruit d’un treball important de l’administració munici-
pal, i on s’hi ha vist implicada la Generalitat, i entén
que resoldre definitivament i satisfactòriament l’àmbit
del palau Robert, especialment per als usuaris, era
una vella aspiració de l’Ajuntament i considera que
s’ha aconseguit àmpliament amb la recuperació de
les cotxeres i la remodelació del jardí amb una tanca
que el faci més transparent a l’exterior.

En tot cas, recorda que la recuperació d’aquest
espai condiciona el projecte d’interior d’illa a la qual
es transfereix la qualificació de zona verda i addueix
que és positiu, per a la seva consolidació futura, el
fet que s’hi faci una reserva per a instal·lar-hi un
possible equipament. Remarca, però que només és
un projecte i que, ara com ara, no hi ha previst fer-hi
res i matisa que, en cap moment, no s’ha dit que
aquest equipament fos a la superfície i que molt bé
podria ser que ocupés el subsòl.

El Sr. Casas conclou que el resultat final d’aquesta
operació és que s’aconsegueix, alhora, més zona
verda i més equipament en el conjunt del districte de
l’Eixample.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC-EV i IC-V i amb la reserva de vot de CiU i
PPC.

8. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’arti-
cle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial per a la creació d’un nou interior d’illa a la deli-
mitada pels carrers de València, d’Aragó, de Roger
de Llúria i del Bruc, i transferència d’edificabilitat a les
finques del passatge del Rector Oliveres, núms. 6-8-
10, i del carrer de Borrell, núms. 157-159 a l’àmbit
discontinu conformat per les finques del carrer de la
Diputació, núms. 100-104 i de Casp, núms. 103-109,
promogut per Proeixample, SA, amb la modificació a
què fa referència l’informe del Departament de Plane-
jament de Desenvolupament que consta a l’expedient
i és dona per reproduït.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC-EV, IC-V i CiU i amb la reserva de vot del
PPC.

9. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’arti-
cle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial d’ordenació de la dotació d’habitatges per a jo-
ves i equipament docent-esportiu situat als carrers de
Londres, núms. 62-64, i de Villarroel, núms. 239-243,
promogut per Proeixample, SA; i resoldre les al·lega-
cions presentades: per les Imes. Sres. Joana Ortega i
Alemany i Magda Oranich i Solagran, en la seva qua-
litat de regidores del Grup Municipal de Convergència
i Unió, per la Sra. Maria Consolació Crehuet, pel Sr.
Roger Loppacher i Crehuet, en representació de Vi-
llarroel 235, SA; per la Sra. Montserrat Font i Garcia i
per la Sra. Sònia Berlanga Font i pel Sr. Jaime Raich
Puig, de conformitat amb l’informe del Departament
de Planejament de Desenvolupament, de valoració
de les esmentades al·legacions, que consta a l’expe-
dient i es dóna per reproduït.

El Sr. García-Bragado informa succintament del
contingut d’aquest punt i indica que es tracta d’un
àmbit de planejament de 3.879 m2 on conflueixen
dues tipologies d’equipament: una escola i una previ-
sió de 2.900 m2 de sostre destinat a habitatge per a
joves amb qualificació 10hj, alhora que també s’hi ha
previst un aparcament subterrani de 389 places en
quatre plantes.
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Esmenta que el Grup municipal de CiU hi ha pre-
sentat una al·legació i sis més de particulars que in-
voquen diferents raons relatives a les característi-
ques dels equipaments i la influència de l’aparcament
en l’escola. Indica que la proposta de resolució des-
estima les al·legacions presentades pels privats i
aclareix algunes de les qüestions presentades per
CiU –al marge de la principal al·legació en contra de
la modificació del PGM que crea la qualificació 10hj–
com ara els usos previstos al planejament, així com
el compliment dels requisits funcionals per part de
l’escola. Pel que fa a la influència de l’aparcament a
què s’ha referit, aclareix que hi ha una única sortida
d’emergència i que les rampes estan situades en una
façana que no toca amb l’escola.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC-EV i IC-V i amb la reserva de vot de CiU
i PPC.

Districte de Sants-Montjuïc

10. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial de la finca situada entre l’avinguda de Madrid,
núm. 210, i el carrer d’Alcolea, núms. 126-128, pro-
mogut per Barnabuilding, SA; i resoldre les al·lega-
cions presentades en el tràmit d’informació pública de
l’aprovació inicial, presentades per l’Im. Sr. Joaquim
Forn i Chiariello, en la seva qualitat de regidor del
Grup Municipal de Convergència i Unió, de conformi-
tat amb l’informe del Departament de Planejament de
Desenvolupament, de valoració de les al·legacions
esmentades, que consta a l’expedient i es dóna per
reproduït.

El gerent d’Urbanisme comenta que s’hi ha presen-
tat una al·legació de CiU que es refereix a la implanta-
ció de l’edifici a la parcel·la, a la manca d’informe de la
Direcció general de Serveis socials i la manca de de-
claració d’interès públic social i comunitari de l’Àrea de
serveis socials i joventut, informes que, d’altra banda,
aprofita per informar que ja consten a l’expedient.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC-EV, IC-V i PPC i amb la reserva de vot
de CiU.

11. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial de subsòl de la plaça de la Marina de Sants,
promogut per l’Institut Municipal de Mercats de Bar-
celona, amb les modificacions a què fa referència l’in-
forme del Departament de Planejament de Desenvo-
lupament; i resoldre les al·legacions presentades per
la Ima. Sra. Carme Servitje i Mauri i l’Im. Sr. Joaquim
Forn i Chiariello, en la seva qualitat de regidors del
Grup Municipal de Convergència i Unió, pel Sr. Ma-
nuel Zas Martínez, en representació de l’Associació
de Veïns Estrellas Altas, pel Sr. Antonio Fernández
Gómez, en representació de l’Associació de Veïns
Nostra Senyora de Port, i pel Sr. Ramon Lamiel i
Villaró, coordinador del Grup Municipal Esquerra Re-
publicana de Catalunya-Els Verds, de conformitat amb
l’informe del Departament de Planejament de Desen-
volupament, de valoració de les esmentades al·lega-
cions; tots dos informes consten a l’expedient i es do-
nen per reproduïts

El Sr. Portabella avança el vot favorable del seu
Grup donat que s’han recollit les esmenes que van

proposar que feien referència a la realització d’un es-
tudi de mobilitat i a la proximitat d’accés de l’aparca-
ment al mercat.

El Sr. Alcober, com a regidor del districte i presi-
dent de l’Institut Municipal de Mercats, indica que el
trasllat del mercat obeeix a la pèrdua de venda en el
seu emplaçament actual i també a la consideració
que la Marina-Zona Franca no pot perdre cap equipa-
ment que promogui centralitat. A partir d’aquesta pre-
missa, es va estudiar amb els afectats pel trasllat del
mercat –comerciants i veïns– el nou emplaçament
–illa Philipps– i atenent al fet que hi haurà un incre-
ment d’habitatges, també projectats a la mateixa illa.
Afegeix que, després de moltes reunions amb els ve-
ïns, s’ha previst un sistema de càrrega i descàrrega
soterrat i la nova urbanització de la plaça, cosa que
permet, alhora, donar resposta a la petició de la Ge-
neralitat de construir-hi un Centre d’atenció primària.
Un altre dels elements importants de discussió s’ha
resolt amb l’oferta d’una alternativa d’ubicació d’un
centre cívic en els antics menjadors de la fàbrica
Philipps. Quant a l’aparcament, es creen quatre-cen-
tes places noves, de les quals se’n reserven unes
quantes per donar servei al mercat.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC-EV i IC-V i amb la reserva de vot de CiU i
PPC.

12. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial d’ordenació de la dotació d’habitatges per a jo-
ves i equipament per a gent gran, situat a la Gran Via
de les Corts Catalanes, núms. 120-126 (plaça de
Cerdà), promogut pel Patronat Municipal de l’Ha-
bitatge, amb les modificacions a què fa referència l’in-
forme del Departament de Planejament de Desen-
volupament; i estimar parcialment les al·legacions
presentades per l’Im. Sr. Joaquim Forn i Chiariello, en
la seva qualitat de regidor del Grup Municipal de Con-
vergència i Unió, de conformitat amb l’informe del De-
partament de Planejament de Desenvolupament, de
valoració de les al·legacions esmentades; tots dos
informes consten a l’expedient i es donen per re-
produïts.

El gerent d’Urbanisme explica que es tracta de
l’aprovació definitiva d’un Pla especial derivat de la
modificació de PGM per a la creació de la clau 10hj
–habitatges per a joves– que abasta un àmbit de pla-
nejament de 3.171 m2, amb qualificacions conjuntes
de 7b i 10hj i un sostre per a habitatges per a gent
jove de 10 mil m2 i d’habitatges tutelats per a gent
gran de 5 mil m2 que es distribueixen en dos edificis.

Informa que s’hi ha presentat una al·legació del
Grup municipal de CiU que, a banda de les observa-
cions relatives a la creació de la qualificació 10hj,
planteja la previsió d’una planta soterrània per a bici-
cletes, un espai destinat a contenidors de deixalles i
la instal·lació d’energia solar –d’obligat compliment en
el projecte segons estableixen les ordenances metro-
politanes–, observacions que s’han acceptat en la
seva totalitat.

La Sra. Ortega anuncia reserva de vot del seu
Grup i aprofita per agrair l’acceptació de les al·le-
gacions de caràcter tècnic que hi van presentar, tot i
posar de manifest, però, la discrepància amb el pro-
cediment que se segueix d’ús d’equipaments per a la
construcció d’habitatge i que ja han fet explícita en di-
verses ocasions. Reitera, en aquest sentit, que no es
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pot disposar d’uns àmbits destinats a equipament
–deficitaris a la ciutat, d’altra banda– per a tirar enda-
vant aquest tipus d’iniciativa.

El Sr. Álvarez argumenta que tots els Grups polí-
tics representats a l’Ajuntament estan d’acord que la
dotació d’habitatges per a joves i per a gent gran és
deficitària, motiu pel qual avança el vot positiu del seu
Grup. Tanmateix, entenen que la solució més ade-
quada per al problema no passa per la modificació de
PGM que atribueix l’ús 10hj a les dotacions d’equipa-
ment, però, donat que es tracta de resoldre un pro-
blema social, admeten el procediment tot i que no el
consideren idoni i objecta que, si poguessin triar l’ins-
trument urbanístic, emprarien sòl públic.

El Sr. Casas recorda que el procediment va obtenir
el vot unànime de la Subcomissió d’Urbanisme, alho-
ra que indica que permet l’expectativa d’obtenir més
de 3.000 habitatges per a joves en el futur, i aprofita
per recordar que, per part de l’administració de la Ge-
neralitat, no s’ha endegat cap iniciativa d’aquest tipus
a Barcelona. Concreta que, abans de finalitzar aquest
mandat, s’hauran posat en marxa aproximadament
1.450 habitatges d’aquestes característiques i aprofi-
ta per recordar que en sòls no qualificats d’equipa-
ment s’han fet, durant aquest mandat i l’anterior,
10.000 habitatges de règim protegit.

La Sra. Ortega reitera que el Grup municipal de
CiU sempre ha estat d’acord amb la construcció d’ha-
bitatges per a joves, però la realitat concreta, i amb la
qual sí discrepen, és que l’Ajuntament hipoteca es-
pais per a equipaments que, d’aquí a pocs anys, se-
ran deficitaris.

El Sr. Álvarez aprofita el debat iniciat per la repre-
sentant de CiU i fa avinent que el Pla d’habitatges de
l’Estat també ha tingut a veure amb el finançament
d’habitatges protegits per a joves, alhora que esmen-
ta que durant el període 1991-95 no es va construir
habitatge promogut per l’Ajuntament.

El Sr. Casas rebat l’apreciació del Sr. Álvarez i res-
pon que durant aquest període es van fer molts habi-
tatges a Ciutat Vella i es compromet a fer-li arribar
dades concretes, i aprofita per recordar que en el pe-
ríode 1996-2003 se’n hauran fet 12.000.

Quant al tema del finançament a càrrec del Pla
d’habitatge de l’Estat, es mostra clarament decebut i
confia que el pla d’habitatge autonòmic sigui millor
perquè, d’altra manera, considera que serà molt difícil
dur a terme una política d’habitatge eficaç en una ciu-
tat com Barcelona, consolidada i amb sòl urbà exclu-
sivament i que ha d’actuar a través de la modificació
d’espais construïts. Destaca, entre molts altres as-
pectes d’aquest pla, que no ajusta ni prioritza el su-
port a la rehabilitació, i no creu que prioritzi que una
de les actuacions principals a la ciutat sigui la promo-
ció de l’habitatge de lloguer per a joves.

Pel que fa a l’argumentació emprada pels Grups de
l’oposició de la venda de sòl públic per obtenir ingres-
sos, avança que aquests ingressos es reinverteixen
en patrimoni que, a grans trets, es pot desglossar en
850 mil m2 de zones verdes; aproximadament 300 mil
m2 de sòl per a equipaments; 800 mil m2 de sòl per a
viari; 12.000 habitatges sotmesos a algun règim de
protecció en marxa durant aquest mandat i l’anterior.

Puntualitza que la venda de sòl lliure en subhasta
–d’altra banda, l’única forma legal de fer-ho– no hau-
rà representat més enllà del 2% del conjunt de sòl
destinat a habitatge; i s’hi ha d’afegir un 6% de sòl

destinat a habitatge protegit venut a cooperatives, en-
titats sense afany de lucre o el que s’ha venut o cedit
a empreses que han promogut habitatge públic. En
resum, insisteix que s’han gestionat més de 3 milions
de metres quadrats de sòl, s’haurà obtingut patrimoni
públic per valor de més d’un milió i mig de metres
quadrats de sòl i s’haurà promogut la construcció per
valor de 12.000 habitatges sotmesos a algun règim
de protecció pública.

El Sr. Ciurana considera que el president de la Co-
missió té una gran facilitat per sumar i restar concep-
tes diferents i de consolidar dades que encara no ho
estan. De tota manera, confia que tindran oportunitat
de discutir les dades que els ofereixen.

Al seu torn, el Sr. Álvarez significa que hi ha reali-
tats objectives a les quals no es poden sostraure:
Barcelona és la ciutat de l’Estat amb el preu més ele-
vat de metre quadrat d’habitatge i que té la mitjana
d’edat més elevada de l’Estat.

Quant a l’habitatge promogut a Ciutat Vella en el
període 1991-95 a què ha fet referència el Sr. Casas,
indica que va ser gestionat per Procivesa i que, donat
que la societat té altres socis que no són l’Ajuntament
de Barcelona, cal reconèixer que es tracta d’un mèrit
compartit.

Pel que fa al Pla d’habitatge de l’Estat, esmenta
que és la continuació del que va establir el govern so-
cialista i que, aleshores, no s’havien queixat dels ter-
mes i, per aquest motiu, entén que la valoració del Sr.
Casas és partidista.

El Sr. Julian matisa que, com molt bé ha dit el Sr.
Casas, l’Ajuntament ha actuat de promotor dels habi-
tatges i que, promoure, no vol dir construir, sinó bus-
car qui gestioni el sòl en funció del planejament.

El Sr. Casas observa, en referència al Pla d’habi-
tatge de l’Estat, que les millores substancials de reha-
bilitació no s’han plantejat com un punt prioritari a les
ciutats i aprofita per recordar que, actualment, no hi
ha conveni de subvenció signat per a aquest supòsit
a Ciutat Vella.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC-EV, IC-V i PPC i amb la reserva de vot
de CiU.

Districte de Gràcia

13. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial de concreció del tipus d’equipament i rehabili-
tació de l’edifici del carrer de Siracusa, núm. 21, per a
ús de residència geriàtrica, promogut per Edad 2000,
SL; i resoldre les al·legacions presentades en el trà-
mit d’informació pública de l’aprovació inicial, presen-
tades per la Ima. Sra. Maite Fandos i Payà, en la
seva qualitat de regidora del Grup Municipal de Con-
vergència i Unió, de conformitat amb l’informe del De-
partament de Planejament de Desenvolupament, de
valoració de les al·legacions esmentades, que consta
a l’expedient i es dóna per reproduït.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC-EV, IC-V i PPC i amb la reserva de vot
de CiU.

14. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial per a l’ordenació i rehabilitació de l’edifici “Can
Fuster”, ubicat en el passeig de Gràcia, núm. 132,
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promogut per Hoteles Center, SL, en el benentès que
caldrà considerar vinculant la proposta formulada
en el document, de tramitar en expedient a part la
sol·licitud per realitzar connexió peatonal subterrània,
amb l’aparcament Saba del subsòl del passeig de
Gràcia, mitjançant la corresponent concessió admi-
nistrativa, tal com s’expressa a l’informe del Departa-
ment de Planejament de Desenvolupament emès el 8
de gener de 2002; i resoldre les al·legacions presen-
tades per la Ima. Sra. Maite Fandos i Payà, en la
seva qualitat de regidora del Grup Municipal de Con-
vergència i Unió, de conformitat amb l’informe del
Departament de Planejament de Desenvolupament,
de valoració de les al·legacions esmentades; tots
dos informes consten a l’expedient i es donen per
reproduïts.

Resta sobre la taula.

Districte d’Horta-Guinardó

15. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’arti-
cle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla espe-
cial de concreció del tipus d’equipament i ordenació de
la finca del carrer de Pedrell núms. 192-202, d’iniciati-
va municipal; resoldre les al·legacions presentades per
la Ima. Sra. Sònia Recasens i Alsina, en la seva quali-
tat de regidora del Grup Municipal de Convergència i
Unió, de conformitat amb l’informe emès pels serveis
de Planejament de Desenvolupament, que consta a
l’expedient i es dóna per reproduït.

Posicionament favorable de tots els Grups.

Districte de Nou Barris

16. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial per a l’emplaçament de nuclis elevadors a l’illa
delimitada pels carrers de les Torres, d’Alcàntara, del
Garigliano i de l’Artesania, promogut per la Comunitat
de Propietaris de la finca núm. 103 del carrer de les
Torres.

Posicionament favorable de tots els Grups.
17. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-

ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial d’ordenació de la dotació d’habitatges per a jo-
ves situada al passeig d’Andreu Nin, cantonada amb
el carrer de Rosselló i Porcel i la plaça de Gabriel
Alomar, promogut pel Patronat Municipal de l’Habitat-
ge; estimar parcialment l’al·legació presentada per
l’Im. Sr. Josep Gascón i Castillo, en la seva qualitat
de regidor del Grup Municipal de Convergència i
Unió, de conformitat amb l’informe emès pels serveis
de Planejament de Desenvolupament, que consta a
l’expedient i es dóna per reproduït.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC-EV, IC-V i PPC i amb la reserva de vot
de CiU.

Districte de Sant Andreu

18. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial d’ordenació de la dotació d’habitatges per a jo-
ves situada al carrer de Tucumán, núms. 21-25,

promogut pel Patronat Municipal de l’Habitatge; esti-
mar parcialment l’al·legació presentada per la Ima.
Sra. Carme Servitje i Mauri, en la seva qualitat de re-
gidora del Grup Municipal de Convergència i Unió, de
conformitat amb l’informe emès pels serveis de Pla-
nejament de Desenvolupament, que consta a l’expe-
dient i es dóna per reproduït.

El Sr. Casas informa que el Grup municipal de CiU
ha presentat al·legacions en el mateix sentit que les
presentades en el punt dotzè de l’ordre del dia i a les
quals es dóna la mateixa resposta.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC-EV, IC-V i PPC i amb la reserva de vot de
CiU.

Districte de Sant Martí

19. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial de reforma interior a l’illa delimitada pels car-
rers de Pere IV, de Roc Boronat, del Pallars i de la
Ciutat de Granada, dins la Modificació del Pla Ge-
neral Metropolità per a la renovació de les àrees in-
dustrials del Poblenou, districte d’activitats 22@bcn,
promogut per Prominmo, SA; i resoldre l’al·legació
presentada per l’Im. Sr. Joan Puigdollers i Fargas, en
la seva qualitat de president del Grup Municipal de
Convergència i Unió, de conformitat amb l’informe
emès per la Direcció de Gestió Urbanística de la So-
cietat Municipal 22 Arroba BCN, SA, de valoració de
les al·legacions esmentades, que consta a l’expe-
dient i es dóna per reproduït.

El Sr. García-Bragado apunta breument el contin-
gut de l’al·legació formulada pel Grup de CiU, la qual
manifesta que la normativa del Pla especial estableix
un sistema d’usos previstos a la modificació de PGM,
sense especificar-los, i reitera les apreciacions que
no responen a l’esperit de l’esmentada modificació
promoguda amb la finalitat de facilitar la permanença
de l’activitat industrial a la ciutat. L’al·legació també fa
determinades reflexions sobre el futur industrial i a la
configuració que pren el 22@ com a conseqüència de
la modificació de PGM. Indica que es recull en la res-
posta la literalitat de la modificació i els seus objectius
en el sentit de promoure la renovació dels sòls indus-
trials del Poblenou per a la creació d’un districte d’ac-
tivitats econòmiques així com afavorir la diversitat
d’usos en el seu àmbit, motius pels quals es desesti-
ma l’al·legació.

El Sr. Casas afegeix que el desenvolupament de
10.700 m2 de sostre de noves activitats a l’àmbit i, so-
bretot, destaca les cessions de sòl que representen
1.000 m2 destinats a construir habitatge de titularitat
municipal.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC-EV i IC-V i amb la reserva de vot de CiU
i PPC.

20. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial per a l’ordenació de la finca situada al carrer
d’Àvila, núms. 126-138, existent dins l’àmbit de la Mo-
dificació del Pla General Metropolità per a la renova-
ció de les àrees industrials del Poblenou, districte
d’activitats 22@bcn, promogut per Sedatex, SA.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.
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21. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial d’ajust volumètric entre les finques A1, B2-1,
C3 i C4 en l’àmbit de la unitat d’actuació núm. 9 del
Pla especial de reforma interior de Diagonal-Poble-
nou, promogut per Edifici Riusec SA, Trinquete Resi-
dencial SA i Flavor SA; i resoldre les al·legacions pre-
sentades per l’Im. Sr. Joan Puigdollers i Fargas, en la
seva qualitat de president del Grup Municipal de Con-
vergència i Unió, de conformitat amb l’informe emès
pels serveis de Planejament de Desenvolupament,
que consta a l’expedient i es dóna per reproduït.

El gerent d’Urbanisme situa l’àmbit del Pla espe-
cial d’ajust volumètric que té com a objecte la modi-
ficació de les condicions d’edificació de les parcel-
les que consten a l’enunciat de la proposta, de ma-
nera que permetin un tractament singular de l’edifi-
cació a la cruïlla entre l’avinguda Diagonal i el carrer
Pere IV. Informa que està previst construir-hi edificis
singulars com ara l’hotel a Pere IV cantonada amb
la Diagonal, projectat per l’arquitecte Perrault, o
l’edifici situat al carrer Bilbao amb Diagonal que tam-
bé representa unes característiques particulars.

Informa que s’hi ha presentat una al·legació del
Grup de CiU relativa a la modificació de les alçades i
al rang de la norma que possibilita el Pla especial
perquè considera que ha de fer-se a través d’una mo-
dificació del PGM, i indica que en l’informe de respos-
ta es remarca que és suficient amb el Pla especial.
Pel que fa a la consideració que el model urbanístic
d’aquest àmbit es desdiu amb la trama Cerdà existent
a la zona i amb el paisatge tradicional del barri, es
desestima en base a la consideració que els informes
i les comissions de qualitat que han estudiat el pro-
jecte avalen la seva qualitat i oportunitat.

La Sra. Ortega avança la intenció de votar negati-
vament aquesta aprovació definitiva perquè conside-
ren una irregularitat el fet d’augmentar les alçades
sense modificar el PGM. Destaca que es passa d’una
alçada de 87 metres a 120 metres, cosa que significa
un afegit de deu pisos. Observa, doncs, que amb
aquestes actuacions es torna a tapar la vista al mar
de la ciutat i lamenta que això s’hagi convertit en una
pràctica habitual a la zona tal i com es va posar de
manifest fa pocs dies amb l’Eix Llacuna.

El Sr. Álvarez també expressa el vot en el mateix
sentit perquè no estan d’acord amb aquesta política
urbanística, que aprofita per equiparar a la practicada
en època de l’alcalde Porcioles.

El regidor del Districte, Sr. Narváez, addueix que
aquest Pla especial va passar pel Plenari del Districte
on ja es van poder discutir els termes amb tots els
Grups i es va aprovar majoritàriament. Manifesta que
els veïns estan satisfets amb l’existència d’espais sin-
gulars i d’elevada qualitat urbanística que actuïn com
a referents del barri.

El Sr. Casas insisteix que del que es tracta és de
configurar un eix de nova creació molt important per a
la ciutat, i que es pretén fer amb un grau molt elevat
de qualitat arquitectònica que haurà d’esdevenir una
referència mundial que garantirà a la ciutat el creixe-
ment de determinades activitats.

El Sr. Álvarez puntualitza que no discuteix el presti-
gi de Perrault, al·ludint a la seva apreciació que equi-
parava determinades actuacions amb les de l’època
de l’alcalde Porcioles, sinó que el que discuteix és el
concepte d’edifici projectat. Manifesta que no estan

en contra per sistema a aquests edificis singulars,
però en aquest cas concret no el consideren idoni, ni
positiu per als veïns i la ciutat.

La Sra. Ortega aclareix, igualment, que no estan en
contra dels edificis singulars, però considera que el go-
vern municipal té una gran tendència a equiparar edifi-
ci singular amb edifici alt. Quant a l’apreciació del regi-
dor del Districte sobre la satisfacció dels veïns de tenir
edificis singulars com a referents, entén que aquests
punts de referència no ha de suposar la desnaturalitza-
ció del barri. D’altra banda, conclou que l’Ajuntament
està disposat a admetre les demandes de l’arquitecte
d’augmentar l’alçada i, a canvi, sembla que no està tan
ben disposat a l’hora d’escoltar els veïns.

El Sr. Casas rebat aquesta apreciació i respon que
no ha variat els metres d’edificabilitat establerts en el
projecte. El que s’ha produït, en tot cas, és que l’arqui-
tecte va proposar un moviment de l’edifici, pel qual es
guanya alçada, però ni un metre de sostre, que ofereix
una millor configuració interpretativa de l’edifici.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC-EV i IC-V i amb el posicionament contrari
de CiU i PPC.

IV) Part decisòria

a) Propostes d’acord
b) Proposicions

Del Grup Municipal de Convergència i Unió:
22. Instar la modificació de l’Ordenança d’establi-

ments de concurrència pública a fi i efecte que el seu
text reguli de forma inequívoca i detallada els establi-
ments de classe F i qualsevol variant de l’esmentada
tipologia.

La Sra. Ortega substancia la proposició del seu
Grup que té com a antecedents els problemes esde-
vinguts en locals de concurrència pública, com l’ano-
menat Bailén 22 o Pigmalión, com a conseqüència de
les llacunes administratives i jurídiques de l’Ordenan-
ça actual pel que fa als establiments de classe F.

El Sr. Casas respon que l’ordenança municipal
d’establiments de concurrència pública, aprovada el
maig del 1987 i de la qual el darrer esborrany és del
desembre del 2001, és un document que, com la res-
ta d’ordenances municipals, està en procés de revisió
per portar-la a aprovació amb la major brevetat possi-
ble, molt probablement en un parell de mesos. Per
tant, la demanda del Grup de CiU està en marxa.

El Sr. Casas expressa el vot contrari del PSC, el
Sr. Portabella expressa el vot contrari d’ERC-EV i el Sr
Forradellas expressa el vot contrari d’IC-V, el Sr. Ciu-
rana expressa el vot favorable de CiU i el Sr. Álvarez
expressa el vot favorable del PPC. Es rebutja.

c) Mocions

V) Part de control

a) Precs

Del Grup Municipal Partit Popular de Catalunya:
23. Que l’equip de govern tramiti i aprovi el Pla

d’Equipaments del Districte de Sant Andreu, abans
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d’iniciar la redacció dels instruments urbanístics d’or-
denació del solar dels quarters d’Artilleria de Sant
Andreu, situats entre el passeig Torras i Bages i el car-
rer Gran de Sant Andreu, i que en tot cas inclogui en
aquest solar els usos de Centre d’Assistència Primària,
residència per a gent gran, casal de gent jove, llar d’in-
fants, equipaments educatius i residència d’estudiants;
la possible resta del solar s’haurà de destinar a zona
verda segons les Normes Urbanístiques del PGM o bé
estudiar la possibilitat de construir habitatge de lloguer
per a joves o gent gran a preu taxat.

El Sr. Álvarez presenta el prec formulat pel seu
Grup i es remet a una pregunta que van fer el darrer
desembre en aquesta mateixa Comissió referent als
usos futurs dels terrenys de l’antiga caserna de Sant
Andreu que suposa posar a l’abast dels ciutadans
50.000 m2 de sòl. Posteriorment, segons declaracions
públiques del regidor del Districte, no els ha quedat
clar si aquests terrenys es destinaran a equipaments
o només a zona verda. Igualment, el representant del
Grup municipal del PPC sol·licita en aquest prec que
s’aprovi aquest pla d’equipaments abans d’iniciar la
redacció dels instruments urbanístics per a aquest
àmbit i que s’hi incloguin els usos de esmentats en
l’enunciat del prec.

El Sr. Casas recorda que, en la sessió d’aquesta
Comissió a què es refereix el Sr. Álvarez, va respon-
dre que aquest assumpte estava pendent de la signa-
tura d’un conveni, que no es preveu que es faci fins a
l’any vinent, però avança que s’ha previst el planeja-
ment de Torres i Bages i del carrer Gran de Sant
Andreu i, a partir d’això, el conveni preveu que si es
fan modificacions s’establiran els acords pertinents.
De tota manera, indica que, ara com ara, la previsió
és donar-li ús d’equipament, sense que es pugui defi-
nir qualsevol altre terme donat que està en procés de
negociació.

Puntualitza, però, que no creu que les declaracions
del regidor i el que ell va afirmar en aquesta Comis-
sió, siguin arguments contradictoris.

El regidor del Districte, Sr. Julian, observa que, tal
vegada, la contradicció que al·lega el Sr. Álvarez es
deu al fet que les seves declaracions s’han tret de
context. Puntualitza que va dir que el solar estava
qualificat d’equipament i que, en cas que això no fos
viable perquè el tipus d’equipaments projectat impli-
cava la cessió del solar a alguna altra administració,
llavors el més adient destinar-lo a zona verda.

Informa que un primer Pla d’equipaments del Dis-
tricte ha estat aprovat pel Consell del Districte i discu-
tit amb tots els Grups i amb el moviment associatiu.
Puntualitza que aquest pla es referia a tots aquells
solars qualificats d’equipament que, en aquell mo-
ment, eren susceptibles d’ubicar-hi un equipament
concret i, de comú acord, es van obviar tots els altres
solars que pel seu emplaçament -propers a l’estació
de Sant Andreu-Sagrera, la Maquinista, o les matei-
xes casernes- tenien una identitat prou important com
ubicar-hi determinats equipaments que confereixin
una cohesió important al conjunt de l’àmbit, com ara
equipaments universitaris o sanitaris d’abast ampli.
Per aquest motiu, es va considerar preferible no es-
micolar les parcel·les fins que no es tingués la certe-
sa que s’hi podrien ubicar equipaments d’aquestes
característiques.

El Sr. Álvarez considera poc prudents les declara-
cions fetes als mitjans de comunicació perquè sembla

que ja s’avancin fets molt concrets quan, com ara
mateix acaben d’explicar, encara s’està en una fase
molt embrionària.

Afegeix que no demanen un detall exhaustiu, però
sí més concreció de les característiques del que con-
sideren que és un equipament com ara la seva titula-
ritat o la seva destinació.

Quant al Pla d’equipaments del Districte, insisteix
que s’ha definit una petita part, però que queda per
fer la part més important, per la qual cosa pregunta si
hi ha alguna data concreta per fer-ho.

El Sr. Casas indica que recullen el prec pel que fa
a la formulació d’una proposta concreta per a l’àmbit
de les casernes de Sant Andreu, però que anar més
enllà i establir els usos concrets en un espai de
45.000 m2 vol un treball molt exhaustiu i vinculat amb
la resta d’equipaments projectats.

Arribats a aquest punt, el Sr. Casas admet els sug-
geriment del Sr. Ciurana de substanciar juntament
amb aquest prec la pregunta que sobre el mateix as-
sumpte ha presentat el Grup municipal de CiU a la
Comissió de Política de Sòl i Habitatge.

El Sr. Ciurana precisa dos aspectes nous, arran
també d’unes declaracions del Sr. Julian: un que fa
referència a l’estat d’execució de la instal·lació d’un
tanatori en un solar molt proper a les casernes, motiu
pel qual demanen saber en quin procés de tramitació
es troba aquesta qüestió, i conèixer el procés partici-
patiu que s’ha seguit en la definició d’usos d’aquest
espai.

El Sr. Julian assegura que el procés ha estat abso-
lutament participatiu i que es va decidir buscar un
equipament que aportés unitat al solar. Indica que,
cas que això no fos factible, s’hauria de revisar el Pla
d’equipaments.

Tanmateix, observa que s’ha produït una confusió
generalitzada sobre la qualificació del solar i, en
aquest sentit, indica que la caserna amb façana al car-
rer Maestranza és la que està qualificada d’equipa-
ment, mentre que la caserna d’Artilleria, que està per
sota del passeig de Torres i Bages, està dins l’àmbit
del Pla Sant Andreu-Sagrera que té perfectament defi-
nides les qualificacions. El tanatori, tanmateix, està si-
tuat per sota d’aquesta segona caserna, per la qual
cosa no té res a veure amb la que està qualificada
d’equipament, i es troba en un solar qualificat d’equi-
pament al carrer Coronel Monasterio, en què pràctica-
ment la meitat del solar està ocupada pel molí del Rec
Comtal, prou ben conservat. Informa, a més, que amb
la mateixa actuació del tanatori s’ha aprofitat per orde-
nar tot aquest espai i restaurar el molí que és, d’altra
banda, un símbol important per al Districte.

El Sr. Ciurana demana una precisió sobre les ca-
racterístiques del tanatori i, sobre el procés participa-
tiu a què s’ha referit, insisteix que és molt important
que sigui transparent, tant l’intern com el públic.

Es dóna per tractat.

b) Preguntes

Del Grup Municipal de Convergència i Unió:
24. ¿Com i quan es resoldran les al·legacions pre-

sentades dintre del període d’informació pública del
Pla Director del Portal del Coneixement? ¿Quina tra-
mitació jurídico-administrativa seguirà l’esmentat do-
cument?
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El Sr. Ciurana recorda que aquest Pla director es va
presentar com a mesura de govern i, posteriorment, es
va sotmetre a un període de suggeriments o al·lega-
cions a les quals no s’ha respost. En aquest sentit con-
sideren que el mínim que es pot fer és respondre als
escrits presentats i indicar quin ha estat el criteri muni-
cipal al respecte, alhora que demanen per la tramitació
jurídico-administrativa que seguirà el document. Afe-
geix que consideren que el mecanisme adequat seria
tramitar-lo amb un document de criteris.

El Sr. Casas indica que la resposta està en els
acords de la Comissió de Govern, que s’han incorporat
a la convocatòria d’exposició pública, on consta que es
formula el pla director del sector de Diagonal-Ponent,
Portal del Coneixement, com a document de directrius
d’actuació urbanística en el sector de referència i s’hi
afegia que es traslladava l’esmentat document al dis-
tricte de les Corts a fi d’obrir un període d’informació
pública per un termini de dos mesos amb l’objectiu que
es puguin fer les observacions i suggeriments, en cap
cas al·legacions, que els interessats considerin oportu-
nes i que seran tingudes en consideració en el mo-
ment d’elaborar els corresponents instruments de pla-
nejament i projectes d’obra. Indica que, partir d’aquell
moment, es respondrà a les observacions i suggeri-
ments raonadament, i els que tractin aspectes pun-
tuals es contestaran en el moment de tramitar els
plans especials a què es refereixin.

El Sr. Ciurana recapitula la resposta del president
de la Comissió i discrepa amb el procediment que se
seguirà amb aquestes observacions i suggeriments, i
pregunta, si ho ha entès correctament, que aquells
suggeriments que no es responguin es tindran per
desestimats.

El Sr. Casas reitera la seva resposta i manifesta
que, totes i cadascuna de les observacions i suggeri-
ments, es consideraran i tindran una resposta en el
moment que es tramiti el document al qual afecten i,
de cap manera, es deixaran sense resposta.

El Sr. Ciurana insisteix que en el moment d’aprova-
ció de l’instrument urbanístic pertinent s’obrirà un pe-
ríode d’informació pública en què sí es podran pre-
sentar al·legacions i, per aquest motiu, considera molt
convenient que es doni resposta a aquestes observa-
cions prèvies a fi que els interessats actuïn amb més
coneixement de causa i puguin adaptar o insistir en
les seves observacions inicials i pregunta, finalment,
si hi haurà un document que abasti la totalitat del Pla
director.

El Sr. Casas es reafirma en la seva resposta da-
vant d’aquesta darrera observació i afegeix que a la
normativa urbanística no està contemplada l’existèn-

cia d’un document anomenat Pla director Portal del
Coneixement, és a dir, el Pla director no és un docu-
ment urbanístic, sinó que és un document de direc-
trius per a l’actuació urbanística.

Es dóna per tractada.
25. En referència a la plaça de toros de les Arenes:

¿Quines mesures de manteniment es pensen pren-
dre? ¿Quines actuacions urbanístiques es duran a
terme?

La Sra. Ortega addueix que aquesta pregunta res-
pon a la preocupació del seu Grup per l’estat de con-
servació i el futur de les Arenes. Recorda que es va
produir un acta d’ocupació l’any 1988 per part del Ti-
nent d’Alcalde d’Urbanisme per a la seva expropiació
l’expropiació i demanen saber quines mesures de
manteniment hi ha previstes i quines actuacions urba-
nístiques s’hi duran a terme.

El Sr. Casas es refereix a aquesta acta d’ocupació
i puntualitza que l’Ajuntament no el defensa com un
espai propi donat que ha canviat el motiu pel qual en
el seu dia es va plantejar l’expropiació i que era con-
vertir la plaça en un recinte firal, cosa que finalment
no es va produir i es van deixar sense efecte, mitjan-
çant un acord del setembre del 1996, les actuacions
administratives municipals. En aquest sentit, soste-
nen que les actuacions i el manteniment corresponen
a la propietat, a la qual es va requerir, amb procedi-
ment d’urgència, el desembre del 1998 i que van fer.
Tanmateix, les mesures que es prendran per part del
consistori seran tots aquells requeriments que consi-
deren avinents a la propietat a fi que la plaça garan-
teixi totes les mesures de seguretat i de neteja.

Pel que fa a les actuacions urbanístiques, indica
que estan en procés d’estudiar amb la propietat quins
usos se li poden donar i esperen que els ajustos fi-
nals de les propostes permetin la formulació i la tra-
mitació del corresponent Pla especial, o qualsevol al-
tre instrument urbanístic si s’escau.

La Sra. Ortega demana l’elaboració d’un informe
sobre l’estat de conservació de la plaça i agrairia que
se’ls informés dels projectes que s’hi plantegen a tra-
vés de l’equip de govern i no pas pels mitjans de co-
municació que, la majoria de vegades, els porten a
fer-se opinions equivocades.

Es dóna per tractada.

c) Declaracions de Grup

I en no haver-hi altres assumptes per a tractar, la
Presidència aixeca la sessió a les dinou hores i deu
minuts.
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